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آیت الله علوی بروجردی:

اگرعزاداری ها نباشد 
نشانی ازحوزه ودین نمی ماند
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معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران از اجرای برنامه های دهه امامت و ولایت در 
مسجد مقدس جمکران با شعار »شهرالولایه؛ قربان، غدیر، مباهله« خبر داد و گفت: 
اجرای پویش »عیدی امام«، مسابقه و برگزاری جشن های غدیر با رعایت پروتکل های 
بهداشتی ازجمله این برنامه ها است.  حجت الاسلام یاسین حسین آبادی از تدارک 
ویژه برنامه های مفصل و متنوع برای دهه امامت و ولایت در مسجد مقدس جمکران 
خبر داد و اظهار کرد: با توجه به فرمایش مقام معظم رهبری که ماه ذی الحجه را 
ماه ولایت می دانند برنامه های میعاد منتظران با شعار »شهرالولایه؛ قربان، غدیر، 

حمیدرضا شیخ الاسلام مدیرکل آموزش و پرورش استان قم  با بیان اینکه در سال 
تحصیلی جدید ۲۸۰ هزار دانش آموز، در پایه های تحصیلی ابتدایی، متوسطه اول و 
دوم حضور خواهند داشت، گفت: بیش از ۸۰ درصد دانش آموزان ابتدایی نیز مراحل 
ثبت نام خود را انجام داده اند. حمیدرضا شیخ الاسلام با اشاره به اینکه آموزش و 
پرورش استان قم در سال تحصیلی جدید آمادگی آموزش حضوری را دارد، ولی با 
توجه به شرایط کرونایی تصمیم گیرنده اصلی در این موضوع ستاد ملی کرونا خواهد 
بود، افزود: بیش از ۱۴۰۰ فضای آموزشی در استان وجود دارد و ما امیدواریم با رعایت 

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران تشریح کرد:
ویژه برنامه های مسجد مقدس جمکران درعید غدیر 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد: 
ثبت نام ۲۸۰ هزار دانش آموز درپایه های مختلف

عزاداری ها  و  هیات ها  اگر  گفت:  قم  علمیه  حوزه  استاد   
نباشند، نشانی از دین و حوزه و روحانیت نخواهد ماند و ما 

دست تک تک منبری ها و مداحان را به گرمی می فشاریم. 
آیت الله محمدجواد علوی بروجردی در مراسم رونمایی از 
کتاب »مقتل الحسین)ع(« در مسجد اعظم قم، با بیان این که 
عاشورا و مرجعیت امروز باعث بقای شیعه شده است افزود: 

و  سیدالشهدا  بر  آنچه  یادآوری  است،  شده  بقا  باعث  آنچه 
اصحاب ایشان گذشته است، می باشد و رویارویی فضیلت و 
رذیلت در عاشورا بیش از هر چیز خود را نشان می دهد. استاد 
حوزه علمیه قم یادآور شد: سیدالشهدا)ع( به اطرافیان خود 
توصیه کردند که آنچه در کربلا می گذرد را نقل کنند و حتی 
کسانی را برای این کار تعیین کردند. آیت الله علوی بروجردی 
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مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر خبرداد:

تعریف ۱۰ پروژه شاخص در آتلیه طراحی شهری

استاندارقم خبرداد:

کسب رتبه چهارم قم
 در جذب تسهیلات روستایی

ولادت باسعادت امام هادی )ع( را تبریک میگوییم.
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دونماینده قم راهی کابینه رئیسی می شوند؟

آیت الله سعیدی در دیدار مدیرکل آموزش و پرورش قم مطرح کرد:

آموزش باید در چارچوب ولایت الهی باشد 
نه مقررات بین المللی
نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه همه برنامه ها و 
فعالیت ها باید در چارچوب ولایت الهی و عمل به احکام دین 
باشد، گفت: ملاک علم آموزی باید خدا و ولی خدا باشد نه 

مقررات و و چارچوب های بین المللی؛ همه تلاش معلمان و 
به دانش آموزان می آموزند  آنچه  باشد که هر  این  باید  مربیان 
در مسیر ولایت و با جوهره ولایت الهی باشد. آیت الله سید 
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سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم 
در نظر دارد بهره برداری از )سایت های تخلیه پسماندهای عمرانی و ساختمانی شادقلی 
و کوه سفید( و همچنین )سایت های تخلیه پسماندهای عمرانی و ساختمانی جمکران 
و پردیسان(را به صورت مجزا به مدت یکسال از طریق برگزاری مزایده به بخش خصوصی 
واگذار نماید. لذا كلیه اشخاص حقیقی وحقوقی متقاضی، می توانند جهت اطلاع از شرایط 
و دریافت اسناد مزایده به نشانی میدان 72تن، ابتدای جاده كوه سفید،سازمان مدیریت 

پسماند شهرداری قم مراجعه یا باشماره36551810-025تماس حاصل فرمایند. 
شرایط عمومی:

1-  مبلغ تضمین شركت در فرایند ارجاع كار بصورت 1-ضمانت نامه بانکی2- مطالبات 
بلوكه شده تائید شده 3-واریز وجه نقد به حساب بانک قرض الحسنه مهر ایران به شماره 

شبا)IR 770600520301101520177001( می باشد.
2- هرگاه برندگان اول، دوم و سوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده ایشان به 

ترتیب ضبط خواهد شد.
3- سازمان در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار است.

۴- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده است.
5- سایر شرایط وجزئیات مربوط به مزایده در برگ شرایط عمومی ونمونه قرارداد درج گردیده 
كه می بایست توسط پیشنهاد دهندگان با قید جمله )قبول است( مهر و امضاء و ضمیمه 

پیشنهاد گردد.
6-  مهلت دریافت اسناد و تحویل پیشنهادات از تاریخ 1400/5/4لغایت 1400/5/17می 

باشد
7- محل تسلیم پیشنهادات:قم بلوار امام موسی صدر، شهرداری مركز،طبقه چهارم ،واحد 

حراست حوزه معاونت خدمات شهری.
-118 تلفن  شماره  با  قراردادها  امور  كارشناس  با  سوالات  به  پاسخگویی  جهت   -8

36551810-025تماس حاصل فرمایید.
9- پیشنهادات رسیده به سازمان در مورخ ۱۴۰۰/5/۱۸ساعت 9صبح در دفتر مدیر عامل 

سازمان بازگشایی می گردد.
10 -حضور پیشنهاد دهندگان یا نمایندگان آنها در محل سازمان بلامانع می باشد.

بدینوسیله به اطلاع می رساند سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله 
علیها در نظر دارد تعداد ۱  باب مغازه با مشخصات به شرح ذیل را از طریق مزایده  اجاره دهد:

توضیحات:
1. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاكت لاک و مهر شده )دربسته( 

تسلیم گردد.
2. مبلغ سپرده شركت در مزایده معادل 5 درصد مبلغ پایه واحد مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد كه شركت 
كنندگان باید به حساب سپرده شماره 100787567196 نزد بانک شهر شعبه بازار به نام سازمان بهسازی و 

نوسازی اطراف حرم مطهر واریز و تحویل نمایند.
3. شركت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آیین نامه معاملات شهرداری می 

باشد.
4. متقاضیان محترم می توانند از زمان نشر آگهی جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شركت در 
مزایده و ارائه پیشنهادات همه روزه به جز ایام تعطیل از ساعت 8 الی 13 به نشانی قم، خیابان 19 دی )باجک(، 
نبش كوچه 24 سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر واحد املاک مراجعه و یا جهت كسب اطلاعات 

بیشتر با شماره 02537710534 داخلی 7004 تماس حاصل نمایند.
5. تمامی اوراق و اسناد شركت در مزایده باید از سوی متقاضیان امضا شود.

6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 10 روز به استثنای ایام تعطیل می باشد.

7. سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر در رد یا قبول یک یا كلیه پیشنهادات واصله مختار است.
8. برنده مزایده موظف است ظرف مدت یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده جهت امضای قرارداد، به سازمان 
مراجعه نماید در غیر این صورت ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر، موضوع مزایده 

به شخصی كه پیشنهاد او در رتبه دوم قرار گرفته مطابق ضوابط واگذار می گردد.
9. كلیه هزینه نقل و انتقال )عوارض – مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

10. هزینه كارشناسی و چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
11. شركت كنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله كاركنان دولت )مصوب 1337( اقدام 

نمایند.
12. متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سازمان بهسازی و نوسازی حرم مطهر به نشانی فوق الذكر 
با واریز مبلغ 500/000 ریال به حساب شماره 1006657273 نزد بانک شهر به نام سازمان بهسازی و نوسازی 

نسبت به خرید اسناد اقدام نمایند. )هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد می باشد.(
13- جلسه بازگشایی پاكات در روز یکشنبه ۱۴۰۰/۰5/۱7 ساعت ۱۰:۰۰ برگزار می گردد. 

14- درصورت رضایت سازمان و بانظر هیئت مدیره و كارشناسی جدید قرارداد اجاره تا دو سال قابل تمدید می 
باشد.

روابط عمومی سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س(روابط عمومی سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم شناسه آگهی:1166254شناسهئ آگهی: 1165570 

آگهی مزایده عمومی) نوبت دوم(آگهی مزایده عمومی)نوبت دوم(

رییس جمهور منتخب:

 مردم باید آهنگ واحد از مجموعه 
دولت بشنوند 

رییس جمهــور منتخــب گفت: 
نمــی شــود یــک بخــش از دولت 
مجوز بدهد و بخش دیگر مخالفت 
کنــد، مردم بایــد آهنــگ واحد از 
مجموعه دولت بشنوند.  نشست 
ویژه حجت الاســلام والمسلمین 
رئیســی رییس جمهــور منتخب 
بــرای بررســی مســائل صنعــت 
2بــرق کشــور با حضــور مدیــران و 

مجید انصاری:

پاسخ اعتراضات منطقی مردم 
خوزستان داده شود

روحانی در مجمع سالیانه بانک مرکزی:

در مذاکرات رفع تحریم دست وپای 
دولت را بستند

عضو مجمع تشخیص مصلحت 
و  طبیعی  اعتراضات  گفت:  نظام 
منطقی مردم خوزستان را حق آنها 
باید پاسخ داده شوند  می دانم که 
و طبیعتا باید مراقبت کرد که ضد 
انقلاب از این شرایط سوء استفاده 
نکند. مجید در رابطه با وارونه نمایی 
اعتراضات به حق مردم خوزستان 
و  آبی  کم  موضوع  پیرامون 

پایان  در  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس 
سال 99 ما تحریم را برداشته بودیم و توافق 
اجمالی بین ایران و ۱+5 انجام شده بود، 
گفت: مصوبه یازدهم آذرماه سال گذشته 
مجلس دست و پای دولت را در رفع تحریم 
بست.  حجت الاسلام والمسلمین حسن 
روحانی روز یکشنبه در شصت و یکمین 
به  اشاره  با  مرکزی  بانک  سالیانه  مجمع 
شرایط خاص و پرفراز و نشیب کشور در 
کرد:  اظهار  گذشته  سال  هشت  2طول  7



دوشنبه چهارم مردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25317

آیت الله علوی بروجردی:

اگر عزاداری ها نباشد نشانی 
از  حوزه ودین نمی ماند

 استاد حوزه علمیه قم گفت: اگر هیات ها و عزاداری ها نباشند، نشانی از دین و 
حوزه و روحانیت نخواهد ماند و ما دست تک تک منبری ها و مداحان را به گرمی 

می فشاریم. 
»مقتل  كتاب  از  رونمایی  مراسم  در  بروجردی  علوی  محمدجواد  الله  آیت 
الحسین)ع(« در مسجد اعظم قم، با بیان این كه عاشورا و مرجعیت امروز باعث بقای 
شیعه شده است افزود: آنچه باعث بقا شده است، یادآوری آنچه بر سیدالشهدا و 
اصحاب ایشان گذشته است، می باشد و رویارویی فضیلت و رذیلت در عاشورا بیش از 

هر چیز خود را نشان می دهد.
استاد حوزه علمیه قم یادآور شد: سیدالشهدا)ع( به اطرافیان خود توصیه كردند 

كه آنچه در كربلا می گذرد را نقل كنند و حتی كسانی را برای این كار تعیین كردند.
آیت الله علوی بروجردی تصریح كرد: اگر این ناقلین و حکایت های كربلا نبود، این 
رویداد فراموش می شد، اما اگر كارهای حضرت زینب)س( و امام سجاد)ع( نبود، 

عاشورا ماندگار نمی شد.
وی ادامه داد: ائمه بر این پافشاری كرده اند كه عزاداری باید دائم تکرار شود و 
این ذكر مصیبت ها خاص ایام محرم نبود، امام صادق)ع( در هر بهانه ای عزای امام 

حسین)ع( را برپا می كردند.
استاد حوزه علمیه قم یادآور شد: نقل قضایای كربلا و روایت آنچه كه در كربلا 

گذشته است، از ابتدا در بین ائمه ما و بعد در بین علما موضوعیت داشته است.
علوی بروجردی خاطرنشان كرد: مقتل خوانی از كارهای مهمی بود كه در گذشته 
بسیار انجام می شد و خوشبختانه در قم هم این كار در حال انجام است و امیدواریم 

این توسعه وسیع و سراسری باشد؛ البته در عراق این كار توسعه بیشتری دارد.
وی ادامه داد: متاسفانه در جاهای زیادی مردم تجمع می كنند و هیچ اعتراضی به 
این موضوع نیست، اما به محض اینکه هیئات برگزار می شوند، از طرف های مختلف 
هجمه وارد می شود؛ البته كه رعایت موارد بهداشتی ضروری است، اما نباید دستگاه 
امام حسین)ع( را تضعیف كنیم. استاد حوزه علمیه قم ابراز كرد: بنده با اینکه بیان 
می شود كه نباید روضه مکشوف خوانده شود مخالف هستم، چرا كه این هایی كه 
بیان می شود، خیلی كمتر از اتفاقاتی است كه رقم خورده است. آیت الله علوی 
بروجردی مطرح كرد: اگر هیئت ها و عزاداری ها نباشند، نشانی از دین و حوزه و 
روحانیت نخواهد ماند و ما دست تک تک منبری ها و مداحان را به گرمی می فشاریم.

 
مجید انصاری:

پاسخ اعتراضات منطقی
 مردم خوزستان داده شود

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اعتراضات طبیعی و منطقی مردم 
خوزستان را حق آنها می دانم كه باید پاسخ داده شوند و طبیعتا باید مراقبت كرد كه 

ضد انقلاب از این شرایط سوء استفاده نکند.
مجید در رابطه با وارونه نمایی اعتراضات به حق مردم خوزستان پیرامون موضوع كم 
آبی و مشکلات ناشی از آن و به انحراف كشاندن این اعتراضات، اظهار داشت: جریان 
ضد انقلاب همیشه سعی می كند از هر موضوعی در كشور به نفع خود بهره برداری 
كند. از ضد انقلاب جز این انتظار نمی رود اما آنچه اهمیت دارد این است كه مردم 
خوزستان مردمی شریف، متدین و انقلابی بودند و هستند و در مقاطع حساس تاریخ 

انقلاب به خصوص دوران دفاع مقدس امتحان خود را پس دادند.
انصاری عنوان كرد: انصافاً مردم خوزستان با موقعیت و امکانات بالقوه و طبیعی 
كه این استان دارد و خدا به آنها داده است و با توجه به منابع عظیم انرژی كه در 
خوزستان هست و آب و خاک مناسبی كه برای كشاورزی دارد، سزاوار خدمت بیشتر 

و زندگی بهتری هستند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بیان كرد: بنا به دلایل مختلف متأسفانه 
خوزستان رشد و توسعه بایسته ای نداشته است؛ گرچه بعد از انقلاب تلاش هایی 
صورت گرفته و در حوزه های مختلف سرمایه گذاری هایی وجود داشته است اما 
مطمئناً هم استحقاق مردم خوزستان و هم شرایط ویژه این استان به لحاظ امکانات 
طبیعی و هم با توجه به نقشی كه در كشور به عنوان یک استان پیشران در اقتصاد 
ملی می تواند ایفا كند، خیلی بیشتر از چیزی است كه تا به حال صورت گرفته است.
انصاری گفت: به عقیده من شاید در گذشته نسبت به برخی از امور كم توجهی 
شده یا پیش بینی لازم صورت نگرفته است. مساله ساماندهی آب و بهره برداری بهینه 
از این نعمت خدادادی و سرمایه گذاری روی كشاورزی مدرن و آبرسانی به شیوه 
بهداشتی، تضمین شده و مطمئن برای كل استان و همچنین مساله محیط زیست، 

موضوعاتی هستند كه باید بیش از پیش به آنها توجه می شد.
با تلاش همه دستگاه های ذیربط  وی ادامه داد: امیدوار هستم به طور جد و 
و همراهی و مشاركت خود مردم خوزستان و با استفاده از فکر و اندیشه نخبگان 
استان، هر چه زودتر شاهد رفع كاستی های این استان به صورت زیربنایی باشیم. 
البته شرایط ویژه و دشواری كه پیش آمده مانند كرونا و از طرف دیگر خشکسالی و 
كم بارشی مزید بر علت شده است اما نباید ما را به اینکه صرفاً به كارهای مقطعی و 

مُسَکن گونه اكتفا كنیم قانع كند.

رییس قوه قضاییه: 

با زورگیرها و مرتکبین جرائم خشن
قاطع برخورد کنید

 رییس قوه قضاییه با حضور در شعب كشیک 4 واحد قضایی در پایتخت، در جریان 
كم و كیف پرونده های ارجاعی به این واحدها و نحوه رسیدگی به آنها قرار گرفت. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس قوه قضاییه صبح روز یکشنبه3 
عمومی  دادسرای  قتل(،  )ویژه  تهران  ناحیه 27  دادسرای  كشیک  شعب  مردااز 
و انقلاب ناحیه 34 )ویژه سرقت(، دادسرای عمومی و انقلاب ناحیه 16 )مجتمع 
قضایی بعثت( و دادسرای عمومی و انقلاب ناحیه 3 )مجتمع قضایی شهید محلاتی( 
بازدید كرد. این شعب از شعب كشیک ویژه قضایی بودند كه در ایام تعطیلات 6 روزه 
پایتخت كه از سه شنبه هفته گذشته آغاز شده بود، به شهروندان خدمات قضایی ارائه 
می كردند. رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدیدها با شنیدن حرف ها و درددل های 
برخی مراجعه كنندگان و پیگیری مشکلات آنها، به گفتگو با متهمان و همچنین 
دادیاران و بازپرسان این واحدهای قضایی پرداخت و در جریان آمار ورودی پرونده ها 

و كم و كیف آنها و نحوه و مدت زمان رسیدگی به هر پرونده قرار گرفت.
محسنی اژه ای در گفتگو با دادیاران شعب كشیک، از روند مکاتبات الکترونیکی 
مراكز قضایی با كلانتری ها و همچنین استعلام الکترونیکی سوابق متهمان، كسب 
اطلاع كرد. رئیس قوه قضاییه با اشاره به برخی گزارش ها در خصوص وقوع جرائم 
خشن و زورگیری ها در ایام اخیر، »حفظ امنیت مردم« را موضوعی بسیار مهم دانست 
و تأكید كرد: با كسانی كه امنیت مردم را به خطر می اندازند، با قاطعیت برخورد كنید.
محسنی اژه ای با اشاره به مسئولیت قاضی در زمینه صدور »قرار«، تصریح كرد: 
تشخیص نوع قرار تامین در هریک از عناوین مجرمانه بر عهده قاضی رسیدگی كننده 

است و اوست كه باید در این زمینه نظر نهایی را اعلام كند.

معاون هماهنگ کننده ارتش :

اجازه تعرض به منافع و تمامیت
 ارضی را نمی دهیم

 معاون هماهنگ كننده ارتش با تاكید بر این كه در عرصه های مختلف موفق 
بودیم و هستیم، گفت: امروز نیروهای مسلح دارای چنان توانی است كه در مقابل 
هر دشمنی می ایستد و به هیچ كس اجازه تعرض به منافع و تمامیت ارضی كشور 
را نمی دهد.  دریادار حبیب الله سیاری روز یکشنبه در مراسم آغاز پانزدهمین دوره 
رزم مقدماتی كاركنان وظیفه نخبه كشور  كه در مركز  شهدای 01 نیروی زمینی 
ارتش برگزار شد گفت: شما نخبگان و آینده سازان كشور هستید. هر كشوری برای 
پیشرفت و توسعه و به ویژه توسعه پایدار متکی به علم و دانش است كه توسط نخبگان 

آن جامعه انتشار می یابد.

دولت سیزدهم؛ مذاکرات 
برجامی و چالش های فرارو

 دولت سیزدهم با توجه به تجربیات زیسته و نیز شرایط 
منطقه ای و جهانی و همچنین مختصات و محدودیت های 

داخلی، اقدام موثری برای برون رفت مذاكرات از وضعیت كنونی به عمل آورد و زمینه را 
برای كنشگری هرچه آزادانه تر كشور در فضای بین المللی فراهم كند. 

هر چند روند مذاكرات وین با فرارسیدن واپسین روزهای عمر دولت دوازدهم بدون 
دستیابی به دستاوردی مشخص متوقف شد، با این حال، چشم ناظران و تحلیلگران 
مسائل ایران به سیاست خارجی دولت سیزدهم دوخته شده است. با این وصف از بررسی 
روندهای موجود و نیز تحلیل از منظر سیاست جهانی می توان تصویری از آینده محتمل 

در زمینه مهمترین چالش سیاست خارجی ایران ارائه كرد.
نخستین روند به اقدامات گام به گام ایران در كاهش تعهدات برجامی خود در پاسخ 
به بدعهدی های طرف های غربی بازمی گردد از این منظر به نظر می رسد برجام از بعد 
فنی به نقطه ای غیرقابل بازگشت رسیده و تنها بعد سیاسی آن به صورتی ضعیف تداوم 
یافته كه البته همین موضوع مانع از تزاید تصاعدی وضعیت چالش به یک بحران تمام  

عیار شده است.
از این منظر، كج كاركردی ها و ناكامیابی های ناشی از عدم پایبندی و تحقق تعهدات 
برجامی، به ویژه پس از خروج یکجانبه ایالات متحده آمریکا از برجام، منجر به تقویت این 
دیدگاه در ایران شده كه برای ایجاد توازن در مذاكرات بعدی باید هر چه سریع تر وضعیت 

صنعت هسته ای را به وضعیت پیشابرجام بازگرداند.
بازگشت گام به گام در رفع محدودیت های فنی ایران در زمینه غنی سازی و تحقیق توسعه 
در چنین چهارچوبی قابل ارزیابی است. تجربه زیسته برای تدبیرپردازان، سیاستگذاران 
و مجریان سیاست خارجی ایران به تقویت بیش از پیش این دیدگاه منجر می شود كه 
هرگونه اقدام در زمینه بازگشت به تعهدات برجامی تنها در صورت اقدام عملی، متناسب و 

موثر همه طرف های متعاهد صورت پذیرد.
از سوی دیگر نفوذ قدرتمند لابی های ضدایرانی و صهیونیستی در ساختار سیاست و 
حکومت در ایالات متحده آمریکا مانع از طی فرایند قانونی سازی برجام در این كشور شد، 
چنانچه در تمام دوره فعالیت برجام، دستورات اجرایی رییس جمهوری این كشور ضامن 
اجرای برجام بود؛ فرایندی كه سرانجام با فرمان اجرایی رییس جمهوری بعدی، برجام 
را تا مرز فروپاشی پیش برد. علاوه بر این فشارهای آمریکا به دیگر كشورهای متعاهد از 
طریق تهدید به اعمال تحریم نسبت به كشورهایی كه قصد هرگونه تجارت با ایران را داشته 

باشند، عملا برجام را از حیث كاركردی به نحو موثری فاقد كارایی كرد.
این در حالی است كه برجام منهای آمریکا نیز به علت تبعیت طرف های اروپایی حاضر 
در برجام از سیاست های اعلامی و اعمالی آمریکا، نتوانست فضای تنفسی لازم برای 
جمهوری اسلامی ایران در شرایط تحریمی موجود را فراهم آورد. در مواجهه با چنین 
شرایطی بود كه اقدامات كاهش گام به گام تعهدات برجامی از سوی تهران موجب شد 
تا عملا قابلیت های هسته ای ایران تا حد قابل توجهی ترمیم و در برخی موارد پیشرفت 
با دیگر  ارتباطی  تداوم مسیر  و  ایران  اقدامات  این حال،  باشد.با  چشمگیری داشته 
قدرت های حاضر در برجام مانع از فروپاشی كامل این توافق بین المللی و در نتیجه موجب 
حفظ كاركردهای سیاسی آن شد؛ رویکردی هوشمندانه كه طرح آمریکا و نیز هم پیمانان 
اروپایی و منطقه ای اش برای ایجاد یک اجماع بین المللی علیه ایران و بازگشت پرونده 

هسته ای ایران به شورای امنیت سازمان ملل متحد را ناكام گذاشت.
رفتار روسیه و چین علیرغم روابط نزدیک و راهبردی در زمینه های مختلف سیاسی، 
نظامی، اقتصادی و امنیتی در پرونده هسته ای ایران هم نشان از آن دارد كه این دو كشور 
تمایلی برای برهم زدن هنجارها و قواعد تشکیل دهنده نظم موجود جهانی ندارند و با 
ظهور یک دولت قدرتمند با درجه بالایی از آزادی كنش در سطح منطقه ای و بین المللی 

در همجواری خود نیز مخالف هستند.
به چالش های  توجهات جهانی  نگاه داشت  و  ایران  بحران  استمرار  نظر می رسد  به 
معطوف به ایران، در چارچوب سیاست غوطه ورسازی، فضای لازم برای كنش آزادانه تر 
به این كشورها برای تعقیب اهداف و سیاست های خویش در حوزه های راهبردی و 

ژئوپلیتیک آنها را بیشتر فراهم می آورد.
به نظر می رسد اتخاذ سیاست صبر راهبردی تهران تا پایان دوره ریاست جمهوری دونالد 
ترامپ و نیز بازگشت مجدد دموكرات ها به كاخ سفید و تلاش  برای احیای برجام می تواند 
زمینه ساز فرصت جدیدی برای همه طرف ها برای نیل به یک توافق پایدار با ضمانت 
اجرایی بالاتر شود. چنانچه تلاش های فعلی برای احیای برجام به نتیجه نرسد، مذاكرات 
جدید برای دستیابی به یک الگوی پایدار، جامع الاطراف و مورد رضایت طرفین، نیازمند 

رایزنی های پیچیده و نیز صرف زمان بسیار است.
لازم به ذكر است ریشه پیدایش چالش هسته ای را صرفا نمی توان به علل سیاسی و 
حتی فنی فروكاست و طبعا نیازمند رویکردی لایه ای به علل شکل دهنده به وضعیت 
چالش هسته ای هستیم؛ چنانچه بخشی از این علل با عناصر گفتمانی و استعاره ای/
اسطورگی هم پیوندی دارد و رفع چالش ناشی از این سطح از علل، با موانع عدیده ای 

روبرو بوده و گاها چشم اندازی برای رفع این موانع نیز نمی توان متصور شد.
 استادیار گروه اندیشه سیاسی در اسلام پژوهشکده امام خمینی و انقلاب اسلامی

اولویت های کشور دچار 
اشتباه نشود 

 آیت الله سید احمد خاتمی امام جمعه موقت تهران و 
عضو مجلس خبرگان خطاب به سید ابراهیم رئیسی گفته 

است كه » انتظار و مطالبه نخست از رئیس جمهور منتخب سروسامان دادن به فضای 
مجازی و راه اندازی اینترنت ملی است«.

دغدغه ها مختلف است اما آیا بهتر نیست مطالبه اصلی از جناب رئیسی در گام نخست 
بهبود شرایط زندگی مردم باشد. فعلا مردم به دنبال یک لقمه نان هستند و به غیر از 

رسیدن به یک زندگی عادی به چیز دیگری فکر نمی كنند.
اجازه بدهیم دولت سیزدهم با هر سیاستی كه دارد ابتدا به سراغ معیشت مردم برود. 
تکلیف برجام را معلوم كند كه تاثیر مستقیمی در شرایط اقتصادی مردم دارد. وقتی شرایط 

به سامان شد، آنگاه می شود از اینترنت ملی حرف زد.
در جایی دیگر حضرت آیت الله فرموده اند:» تمام كشورهایی كه فناوری اینترنت را در 
اختیار دارند استفاده از اینترنت را برای جامعه هدف خود محدود كردند به طور مثال در 

كشور روسیه خبری از فضای مجازی كشور آمریکا نیست.«
به عنوان كسی كه به روسیه سفركرده ام، می گویم اطلاعات داده شده به جناب خاتمی 
اشتباه است در این كشور هم توییتر وجود دارد و هم اینستاگرام و هم دیگر شبکه های 

اجتماعی. البته كه آنها به دنبال رسیدن به اینترنت ملی خود هستند. 
شاید امام جمعه محترم ندانند اما بسیاری از جوانان این كشور امروز در اینستاگرام كسب 
و كاری برای خودشان راه انداخته اند و با توجه به شرایط سخت اقتصادی از آنجا ارتزاق 
می كنند. اینکه ما شبکه های اجتماعی خودمان را داشته باشیم خیلی هم خوب است 
اما نمی شود یکباره همه شبکه های اجتماعی خارجی را بست و گفت بفرمایید این هم 
اینترنت ملی. ابتدا باید جوانان دانشمند ما به صورت جدی و البته سال ها بر روی اجرای 
شبکه های اجتماعی مختلف كار كنند، برنامه های مختلفی را امتحان كنند و اجازه بدهند 
كه ایرانی ها تا مدت ها از آنها بهره ببرند و بعد وقتی مردم به این شبکه ها اعتماد كردند، آن 
زمان به فکر مدیریت شبکه های اجتماعی خارجی باشیم. كسی كه شنا بلد نیست را در 
آب بیندازید، نجات پیدا نمی كند، خفه می شود. باید ابتدا گام به گام شنا را به او آموزش 
بدهید و بعد خودش به راحتی در استخر و دریا، شنا می كند و گلیم خودش را از آب در 
می آورد. بازهم تاكید می كنم كه نباید اولویت های كشور دچار اشتباه شود. امروز مهم ترین 
مسئله كشور معیشت است. باید رییس جمهور رئیسی از همان روزی كه راهی پاستور 
می شود، برنامه اقتصادی خود برای مردم را اجرا كند. مردم به اندازه كافی در این سال ها 
با مسائل مختلف دست و پنجه نرم كرده اند و بهتر است تا بهتر نشدن وضعیت اقتصادی 

كشور، باری به روی دوش اضافه نکنیم و ذهن مخدوش آنها را مخدوش تر نکنیم.

آخرین آمار کرونا در ایران:

کرونا جان ۲۶۸ نفر دیگر را گرفت
مركز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت اعلام كرد: در طول 24 ساعت 
گذشته، 268 بیمار كووید19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به 88 هزار و 800 نفر رسید.  به گزارش روز یکشنبه ایرنا از مركز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت بهداشت، از دیروز تا امروز 3 مردادماه 1400 و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، 27 هزار و 146 بیمار جدید مبتلا به كووید19 در كشور شناسایی شد 
كه دو هزار و 935 نفر از آنها بستری شدند. مجموع بیماران كووید19 در كشور به سه 

میلیون و 691 هزار و 432 نفر رسید.

اخبار

مصطفی داننده*

محمد محمودی کیا*

 
رییس جمهور منتخب گفت: نمی شود یک بخش از دولت مجوز بدهد و بخش 

دیگر مخالفت كند، مردم باید آهنگ واحد از مجموعه دولت بشنوند. 
نشست ویژه حجت الاسلام والمسلمین رئیسی رییس جمهور منتخب برای 
بررسی مسائل صنعت برق كشور با حضور مدیران و كارشناسان تراز اول صنعت 

برق برگزار شد.
»برنامه ریزی فوری برای حل ناترازی در تولید و مصرف برق«، »تدبیر مناسب 
برای تعمیر و نگهداری نیروگاه ها«،  »تسریع در فرآیند افزایش 2500 مگاوات به 
مدار تولید برق كشور«، »لزوم طراحی الگوی جامع مصرف برای بهینه سازی 
مصرف در بخش خانگی، صنعتی و كشاورزی«، »توسعه زمینه های واردات 
و صادرات بهینه برق توسط دولت و بخش خصوصی«، »استفاده از ظرفیت 
دانشگاهی و نخبگانی كشور برای ارایه راهکارهای نو و دانش بنیان برای حل 
مسایل صنعت برق كشور«، »بررسی راهکارهای غیر ریالی پرداخت مطالبات 
پیمانکاران از جمله راهکارهای تهاتری و اعطای امتیازات به آنها« 7 محور مورد 

تاكید حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در این جلسه بود.
رییس جمهور منتخب در این جلسه همچنین افزود: وزارت نیرو تولید و مصرف 
را همزمان باید مدیریت كند. اعمال قانون تعارف بردار نیست. نمیشود یک 
بخش از دولت مجوز بدهد و بخش دیگر مخالفت كند. مردم باید آهنگ واحد از 

مجموعه دولت بشنوند
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی تاكید كرد: پایان دوره مسولیت برخی 
مدیران، نباید منجر به تاخیر در انعقاد قراردادهای لازم برای تامین نیاز كشور 
شود. عدم پیش بینی و لحاظ احتمالات در برنامه ریزی ها و تصمیمات مدیریتی، 
قابل قبول نیست. افزایش مصرف و دمای هوا در تابستان و نیاز نیروگاهها به 

تعمیر و نگهداری از مسائل قابل پیش بینی است.
گفتنی است، پیش از این جلساتی به منظور بررسی راهکارهای ریشه كنی 
بسترهای فسادزا در دولت، واكسیناسیون عمومی كرونا و مسایل اولویت دار 

خوزستان برگزار شده بود.
رییسی در دیدار وزیر خارجه قطر :

ایران ثابت کرده دوستی قابل اتکا و شریکی مطمئن است
 رییس جمهوری منتخب  همچنین در دیدار با وزیر خارجه قطر با تاكید بر این 
كه ایران ثابت كرده كه دوست و شریک مطمئن و قابل اتکا است گفت: اطمینان 

داشته باشید كه ایران خیرخواه همسایگان خود است. 
شیخ محمد بن عبدالرحمان آل ثانی معاون نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر 
بعد از ظهر امروز یکشنبه در تهران با رئیس جمهور منتخب دیدار و گفت و گو كرد.
حجت الاسلام و المسلمین رئیسی در این دیدار با بیان اینکه دو ملت ایران 
و قطر، برادر دینی و شریک منطقه ای یکدیگر هستند، گفت: تهران به روابط با 
دوحه اهتمام ویژه ای دارد و اولویت سیاست خارجی دولت آینده همسایگان 

خواهند بود.
رئیس جمهور منتخب با اشاره به اینکه ایران ثابت كرده كه دوست و شریکی 
مطمئن و قابل اتکاء است، تاكید كرد: اطمینان داشته باشید كه ایران خیرخواه 

همسایگان خود است.
حجت الاسلام و المسلمین  رئیسی با بیان اینکه ریشه بروز ناامنی در منطقه 
را باید در خارج از آن جستجو كرد، اظهار داشت: راه حل استقرار امنیت پایدار 
و ثبات منطقه ای همکاری كشورهای منطقه بر اساس اعتماد متقابل سیاسی و 

نفی عملی دخالت بیگانگان در منطقه است.
وزیر خارجه قطر نیز در این دیدار با تبریک پیروزی آیت الله رئیسی و رساندن 
سلام امیر قطر به وی، اظهار داشت: قطر به دنبال همکاری برای تحکیم روابط 
دو جانبه و نیز تلاش برای تامین امنیت منطقه با همکاری جمهوری اسلامی 

ایران است.

رییس جمهور منتخب:

 مردم باید آهنگ واحد از مجموعه دولت بشنوند 

عضو كمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم، 
برنامه ریزی كند  نحوی  به  گفت: دولت سیزدهم 
تا  كنند  اعتماد  سرمایه  بازار  به  بتوانند  مردم  كه 
نقدینگی و سرمایه در گردش مورد نیاز واحدهای 
تولیدی از طریق این بازار تامین شود.  سید جواد 
حسینی كیا درباره اولویت های دولت سیزدهم در 
حوزه اقتصادی گفت: دولت جدید باید منابع بانکی 
اختصاص یافته برای تولید و اشتغال را عملیاتی كند 
و به تعهد خود عمل كند. عضو كمیسیون صنایع و 
معادن مجلس یازدهم، فعال سازی معادن را اولویت 
دولت  گفت:  و  كرد  ارزیابی  سیزدهم  دولت  مهم 
جدید باید تمام مجوزهای كاغذی را باطل كند و هر 
معدنی كه فعال نیست را دوباره به مزایده بگذارد و با 
رعایت قوانین و اهلیت، به فرد دیگری واگذار تا آنرا 

فعال كند.
حسینی كیا با تاكید بر این موضوع كه دولت جدید 

باید تمامی واحدهای تولیدی نیمه فعال را شناسایی 
صنایع  از  حمایت  در  كرد:  تصریح  كند،  فعال  و 
داخلی، دولت جدید باید مبارزه با قاچاق را خیلی 
جدی بگیرد زیرا مانع بزرگ توسعه تولید است. وی 
گفت: دولت سیزدهم باید واردات هر كالایی را كه 
50 درصد ظرفیت تولید داخلی دارد ممنوع كند تا 
صنایع داخلی بتوانند كل بازار را در اختیار بگیرد و 
ادامه حیات دهند. دولت باید به تمامی واحدهای 
تولیدی كه جنس بی كیفیت تولید می كنند برای 
ارتقای كیفیت اتمام حجت كند و در غیر این صورت 
حمایت از آنها را قطع و مجوزهای آنها را باطل كند.

از  جدید  دولت  حمایت  خواستار  حسینی كیا، 
واحدهای تولیدی در حوزه تسهیلات بانکی شد 
و افزود: خیلی از واحدهایی كه به دلیل تحریم و 
كرونا شرایط بدی دارند و نمی توانند اقساط وام ها 
قرار  دولت  حمایت  مورد  باید  كنند  پرداخت  را 

گیرند. لازم است دولت جدید یک تا 2 سال ضمن 
بتوانند  تا  دهد  مهلت  آنها  به  سودشان،  »فریز«  
شرایط خود را بهبود دهند و وام ها را تصفیه كنند. 
نماینده سنقركلیایی )استان كرمانشاه( در مجلس 
اقتصادی  پیشران های  به  دولت  توجه  یازدهم، 
چون مسکن، خودروسازی و پتروشیمی را اولویت 
دانست و خاطرنشان كرد: دولت به خودروسازان 
خودروی  یک  سال   2 ظرف  كه  اولتیماتوم  دهد 
ارزان قیمت، رقابت پذیر و صادرات محور تولید كنند 
و از طرف دیگر بگوید به عنوان سیاست گذار، طبق 
تعرفه واردات با آنها برخورد می كنم و اگر خودروی 
بی كیفیت تولید كنید تعرفه را صفر می كنم. اگر 
خودروسازان خودروی با كیفیت تولید كنند تعرفه 
هر چقدر هم پایین باشد باز برند ایرانی به فروش 
خواهد رسید و دولت باید انحصار در بازار خودرو را 

از بین ببرد.

 عضو کمیسیون صنایع مجلس:

دولت سیزدهم اعتماد مردم به بازار سرمایه را فراهم کند

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی تاكید كرد: برای اینکه منافع ملی و 
همینطور امنیت مان حاصل شود باید در تصمیم گیری ها از فضاهای احساسی و 

دشمنی های جناحی اجتناب كنیم. 
محمدجواد جمالی نوبندگانی ، درباره اینکه گفته می شود موضع  دولت بعدی 
در خصوص برجام باید همانی باشد كه مجلس برایش قانون تصویب كرده است، 
در حالی كه حتی مشاهده كردیم سید مصطفی میرسلیم نماینده مجلس آن را 
اباطیل خواند و در مقابل مجتبی ذوالنور دیگر نماینده كه زمانی مخالف این 
توافقنامه بود  گفته است كه باید در چارچوب آن حقوق خودمان را استیفا كنیم؛ 
این دوگانگی در دولت رئیسی به كدام سمت باید برود و آیا می توانیم بگوییم در 
این دولت برجام مجدداً احیا می شود، گفت: بحث احیای برجام به هیچ عنوان با 
تلاش های یک طرف قضیه احیا نمی شود بلکه طرفین باید حسن نیت خودشان 
را نشان دهند و اقدام عملی و واقعی در این راستا به كار گیرند و هر آنچه كه لازم 
است برای احیای این توافقنامه انجام دهند. این نماینده پیشین مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به این كه این تنها ما نیستیم كه باید به فکر احیای برجام باشیم، 
از برجام خارج  آمریکایی هایی كه  این گونه است كه  امروز  عنوان كرد: شرایط 
شده اند، می خواهند به آن بازگردند اما در این راستا تنها شعار می دهند كه قصد 
بازگشت دارند و دائما توپ در زمین ایران است در حالی كه منطق حکم می كند 
كسی كه از توافق خارج شده است، شرایط احیا را هم فراهم كند. وی خاطرنشان 
كرد: جمهوری اسلامی به گفته  سخنان مقامات اروپایی، آژانس بین المللی انرژی  
هسته ای و آمریکایی ها تمامی تعهدات برجامی اش را انجام داده است و در این 
تعهدات  حتی علیرغم اینکه در زمان آقای اوباما تحریم ها تشدید شد و بعداز این كه 

ترامپ هم از برجام خارج شد یک سال و نیم تا دو سال به عهد خود باقی ماند و به 
وظایفی كه داشت عمل كرد و بعداً آنها را كاهش داد و حتی هیچ وقت هم رسما 
از آن خارج نشد. این عضو كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم 
گفت: اینکه ما بعد از خروج آمریکا و ترامپ از برجام خارج نشدیم كار درستی بود، 
زیرا ترامپ و دوستانش و حتی اروپایی ها نتوانستند نسبت به آنچه كه می خواهند 
در شورای امنیت رای بیاورند زیرا آنها آن موقع به دنبال این بودند كه ما هم از برجام 
خارج شویم و ما را هم سنگ و همتراز آمریکایی ها قرار دهند و بگویند شما هم مثل 
آنها هستید كه اینجا به نظر من حاكمیت در این زمینه یک هوشیاری نشان داد و از 
برجام خارج نشد. وی ادامه داد: در صحبت هایی كه مطرح می شود با آقای ذوالنور 
بیشتر موافقم چرا كه باید از حق و حقوق مان دفاع و آنها را استیفا كنیم. این نماینده 
پیشین مجلس شورای اسلامی یادآور شد: بعد از خروج آمریکا از برجام حتی 
مخالف ترین مخالفان این توافقنامه بسیار هوشیارانه عمل كردند و نگفتند كه از آن 
خارج شویم بنابراین به نظر می.رسد در این فضا باید به منافع و امنیت ملی فکر 
كنیم. وی با بیان اینکه مذاكره یک بده بستان است، اظهار داشت: در هر گفت وگو 
این كه چقدر به طرف مقابلمان فرصت می دهیم و چقدر بتوانیم منافع مان را محقق 
كنیم، بسیار مهم است، ما باید در چارچوب امنیت ملی و همینطور منافع ملی 
عمل كنیم. جمالی نوبندگانی تاكید كرد: درست است كه هر كسی هر اظهارنظری 
دارد باید آن را بیان كند اما ما باید از فضای احساسی دوری كنیم و از دشمنی های 
جناحی كه به ضرر امنیت ملی و منافع ملی است، اجتناب كنیم و بگذاریم یک 
فضای فنی و تخصصی صورت بگیرد به طوری كه هم منافع مان محقق شود و هم 

اجماع بین المللی علیه ما شکل نگیرد و پیشرفت های فنی داشته باشیم.

یک نماینده پیشین مجلس: 

حاکمیت هوشمندی به خرج داد که از برجام خارج نشد 

استاد ارتباطات اجتماعی دانشگاه علوم و تحقیقات 
مهم ترین  مجلس  طرح  تصویب  صورت  در  گفت: 
اتفاقی كه می افتد این است كه بازار فیلترشکن ها رونق 

می گیرد. 
محمد سلطانی فردرباره روح كلی طرح مجلس در 
صیانت از فضای مجازی و ساماندهی پیام رسان های 
اجتماعی گفت: مردم ما این تجربه را دارند كه هر وقت 
راجع به قوانینی مثل طرح صیانت از فضای مجازی 
و حمایت از كاربران و طرح هایی این چنینی با اسامی 
چیزی  طراحان  هدف  می شود،  بحث  پرطمطراق 
جز محدود و فیلتر كردن دسترسی به فضای مجازی 

نیست.
فناوری رسانه ای سانسورگریز است

سلطانی فر با بیان این كه دنیای امروز رسانه دنیای 
ایجاد محدودیت نیست اظهار داشت: یکی از اولین 
خصوصیات فناوری رسانه ای محدودیت گریزی است. 
فضا  این  كردن  محدود  برای  كه  را  قانونی  نوع  هر 
می كند  پیدا  عدیده ای  راهکارهای  فناوری  بگذارید، 
كه پیامش را به دست مخاطب برساند. با این راهکارها 
مسیر مخاطب كمی سخت تر و پرهزینه تر می شود. 
بیست و چند سال از عمر فضای مجازی در كشور ما 
می گذرد، در این سال ها هر طرحی مبنی بر محدود 
كردن فضای مجازی راه به جایی نبرده است. در صورت 
تصویب طرح مجلس مهم ترین اتفاقی كه می افتد این 

است كه بازار فیلترشکن رونق می گیرد.
پیام رسان های  كه  طرح  از  بخشی  به  اشاره  با  وی 
خارجی باید شروط مجلس را بپذیرد تاكید كرد: درباره 
شبکه های اجتماعی مثل تلگرام، واتساپ و یوتیوب باید 
توجه كرد ما تنها مرجع استفاده كننده از آن در دنیا 
نیستیم. با حذف زبان فارسی این شبکه ها دچار خلل و 
تعطیلی و نابودی نمی شوند. ما فکر می كنیم دنیا فقط 
محصولاتش را برای ما طراحی می كند تا ما دچار گناه 
بشویم و با اطلاعات غلط آنها فریب بخوریم. دنیا به هیچ 
عنوان منتظر پیوستن و یا نپیوستن ما به شبکه های 
اجتماعی نیست و بدون ما هم كارش را دنبال می كند. 
اگر یوزرهای این شبکه ها را نگاه كنیم ما ایرانی ها درصد 

بسیار پایینی از این یوزرها )كاربران( را تشکیل دادیم.
تافته جدابافته نیستیم

آنها اصلا به این فکر نمی كنند كه تمپلت )الگو( و 
دسترسی شان را داخل كشور ما بیاورند و این كار را 
را كنار بگذاریم و  انجام نخواهند داد. خودشیفتگی 
فکر نکنیم همه دنیا یک طرف است و ما طرف دیگر. 
باید قوانینی تصویب كنیم كه برای پیوستن ما به جامعه 
جهانی كمک كننده باشد. مشکل ما در همه زمینه ها 
این است كه احساس می كنیم تافته جدا بافته هستیم. 
باید بپذیریم كه عضوی از جامعه جهانی بشویم و با آن 

قوانین پیش برویم.
وی درباره استفاده از پیام رسان های داخلی توضیح 

داد: تجربه نشان داده نمی توانیم چیزی را تولید كنیم 
این  وارد  باشد. یک زمانی چین  از دیگران  تقلید  كه 
قضیه شد تا خودش برای خودش این پیام رسان ها را 
طراحی كند. چین چون یک میلیارد و 300 میلیون نفر 

جمعیت داشت می توانست این كار را انجام دهد.
پول ساخت پیام رسان تاثیرگذار را نداریم

اقتصادی  توان  كه  این  بیان  با  دانشگاه  استاد  این 
كه چین پشت این كار گذاشته بود خیلی قوی بود 
ادامه داد: آنها تافته جدا بافته نبودند و پیام رسان های 
خودشان را به جامعه جهانی وصل كردند. ولی ما می 
خواهیم یک چیزی به اسم پیام رسان ملی درست كنیم 
كه فقط مختص به خودمان باشد. ضمن این كه ساخت 
یک پیام رسان تاثیرگذار صدها میلیارد دلار هزینه دارد. 

به جای این كارها بهتر است به تولید محتوا بپردازیم و 
با تولید محتوای فارسی زبان فرهنگ خودمان را به دنیا 
منتقل كنیم. استاد ارتباطات اجتماعی دانشگاه علوم و 
تحقیقات درباره تاثیر مصوبه احتمالی مجلس بر كسب 
و كارهای اینترنتی توضیح داد: كسب و كارهای فضای 
مجازی به شدت لطمه خواهند خورد. اگر بی اعتمادی 
اساسی  فکر  یک  مشاغل  صاحبان  بگیرد،  شکل 
خواهند كرد و یک تصمیم اساسی خواهند گرفت. آنها 
یک جای دیگر را پیدا خواهند كرد و با مسیر فیلترشکن 
دائمی به هدف شان می رسند. هرچند همین الان هم 

برخی این كار را كرده اند.

استاد ارتباطات اجتماعی دانشگاه علوم و تحقیقات تاکید کرد: 

بازار فیلترشکن ها با تصویب طرح مجلس رونق می گیرد 
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آنچه باید در مورد کهیر بدانیم ۴ راهکار برای جوش نزدن پوست
 در تابستان کرونایی 

اگر شما هم با استفاده از ماسک در تابستان، دچار مشکلات پوستی می شوید، 
بهتر است به جای كنار گذاشتن ماسک و به خطر انداختن سلامتی تان، 4 نکته ساده 

را رعایت كنید.
بروز التهاب و جوش های ریز و درشت زیر ماسک، از شایع ترین مشکلات پوستی 
در این تابستان كرونایی است! بسیاری از خانم ها و آقایان، نگران سلامت و زیبایی 
پوست خود هستند و ماسک ها را یک تهدید جدی برای پوست صورت شان می دانند.
 اگر شما هم با استفاده از ماسک در تابستان، دچار مشکلات پوستی می شوید، 
بهتر است به جای كنار گذاشتن ماسک و به خطر انداختن سلامتی تان، این 4 نکته 

ساده را رعایت كنید:
۱. پوست تان را به صورت اصولی تمیز کنید

اگر در اثر استفاده از ماسک دچار جوش های چركی یا سرسیاه در اطراف بینی، 
دهان و گونه ها می شوید، باید بهداشت پوست صورت تان را به شکل جدی تری رعایت 
كنید. افرادی كه مجبور به استفاده روزانه از ماسک در فصل تابستان هستند، باید 
تقریبا هر 2 تا 3 ساعت یکبار، ماسک خود را عوض كنند تا دچار مشکلات پوستی 
نشوند. بهتر است هر بار كه ماسک آلوده را از صورت تان برمی دارید، پوست صورت 
را با آب ولرم و یک شوینده ملایم بشویید. سپس پوست خود را به آرامی و با كمک یک 

دستمال نخی خشک كنید.
كمی مرطوب كننده بر پایه آب یا كرم آبرسان روی پوست صورت خود بمالید. 15 
دقیقه اجازه تنفس به پوست تان بدهید و دوباره، یک ماسک كاملا تمیز بپوشید. این 
روال ساده به شما كمک می كند كه از شر جوش های ملتهب یا سرسیاه در ناحیه زیر 
ماسک، خلاص بشوید. به خاطر داشته باشید كه اگر پوست تان بیش از اندازه خشک 
است، باید علاوه بر كرم آبرسان، با كمی كرم نرم كننده بر پایه یک نوع روغن گیاهی 

هم پوست تان را ماساژ بدهید.
۲. هرگز زیر ماسک آرایش نداشته باشید

متاسفانه یکی از شایع ترین دلایل ایجاد مشکلات پوستی در ناحیه زیر ماسک، 
استفاده از محصولات آرایشی است. معمولا بیشتر ما در فصل تابستان، با تعریق 
بیش از اندازه به دلیل گرمای هوا مواجه هستیم. حالا اگر قطرات عرق صورت در زیر 
ماسک با مواد شیمیایی موجود در لوازم آرایشی تركیب بشوند، نتیجه ای جز ایجاد 
آكنه های مقاوم به درمان، قارچ های پوستی، لکه های پوستی و روزنه های پوستی 
را برای ما به همراه نخواهند داشت. از این رو، متخصصان پوست تاكید می كنند كه 
به هیچ عنوان زیر ماسک از هیچ نوع محصول آرایشی خشک یا مرطوبی استفاده 
نکنید. حتی توصیه می شود كه از مصرف كرم های ضدآفتاب رنگی هم در زمان 
استفاده از ماسک، خودداری شود. اگر كرم مرطوب كننده یا ضد آفتاب غیررنگی 
استفاده می كنید هم باید حداقل 15 تا 30 دقیقه فرصت جذب به كرم بدهید و 

سپس ماسک تان را بپوشید.
۳. از ماسک های خانگی غافل نشوید

اگر می خواهید با كمترین مشکل پوستی در اثر پوشیدن ماسک در تابستان مواجه 
شوید، بهتر است در منزل به پوست تان استراحت بیشتری بدهید و ماسک های 
خانگی را هم دست كم نگیرید. وقتی بعد از چندین ساعت پوشیدن ماسک به خانه 
برگشتید، ابتدا ماسک را بردارید و پوست صورت تان را با آب خنک یا ولرم و كمی 
شوینده ملایم مانند صابون یا شامپوی بچه، بشویید. سپس زمانی كه پوست تان 
هنوز كمی رطوبت دارد، با مقداری از یک نوع میوه تابستانی له شده مانند هلو، انبه و 
موز یا آب خیار و آب هندوانه، پوست تان را ماساژ بدهید. بعد از 15 دقیقه، صورت تان 
را با آب خنک بشویید و با حوله ای نرم و نخی، خشک كنید. حالا كمی كرم آبرسان 

روی پوست تان بمالید و از لطافت و شادابی صورت خود لذت ببرید.
4. ماسک های پارچه ای را پس از هربار استفاده بشویید

استفاده از انواع ماسک پارچه ای طرفداران زیادی دارد. اگر از ماسک پارچه ای 
استفاده می كنید، باید پس از هربار استفاده، حتما ماسک خود را با آب و شامپو 
بشویید. ماسک ها می توانند حاوی ریزقطرات تنفسی ما باشند و در صورت استفاده 
مجدد، پیش از شسته شدن، آلودگی های میکروبی مختلفی را به پوست مان منتقل 
كنند و باعث ایجاد جوش ها یا لکه های پوستی بشوند؛ بنابراین متخصصان پوست 
توصیه می كنند كه حتی اگر ماسک های پارچه ای را تنها برای 30 دقیقه هم استفاده 
كردید، پیش از استفاده مجدد حتما آن ها را به خوبی بشویید. شوینده مورد استفاده 
در ماسک ها باید ملایم و كم رایحه باشند )مانند شامپو بچه یا پودر صابون بچه( تا 

باعث ایجاد مشکلات تنفسی نشوند.

برخی گل ها دارای خواص فراوانی هستند كه می توانند برای زیبایی 
پوست، مو و بدن شما مورد استفاده قرار گیرند. 

   به نقل از »ان دی تی وی«، گُل یکی از گیاهانی است كه در طب 
باستان اهمیت فراوانی به آن داده می شد. گل ها خواص فراوانی دارند 

و به همین خاطر از دیرباز مورد توجه پزشکان در طب سنتی بوده اند.
گل ها زیبا هستند و هركدام اندازه، نوع و رنگ متفاوتی را دارند. در 
روش های دارویی سنتی همیشه علاوه بر رایحه های طلسم كننده، به 
خواص درمانی گل ها نیز اهمیت زیادی می دهند. این بدان دلیل است 
كه بسیاری از آن ها دارای خواص باورنکردنی هستند كه می توانند به 

عنوان درمان های طبیعی مورد استفاده قرار گیرند.
در این گزارش قصد داریم تا 8 گل شگفت آور كه از آن ها می توانید برای 

زیبایی پوست و مو و بدن خود استفاده كنید، نام ببریم:
۱- ترنج

ترنج مربوط به خانواده مركبات است كه به عنوان ماده ای مفید در 
دارای  ترنج  می شود.  شناخته  پوستی  مشکلات  از  بسیاری  درمان 
ویتامین C، بتاكاروتن و سایر آنتی اكسیدان های مغذی و مهم است. 
این گل خاصیت آبرسانی دارد. همه این ویژگی ها می توانند به سلامت 

پوست سر و موی شما كمک كنند.
یک دمنوش درست شده از گل های ترنج می تواند به عنوان تقویت 
كننده مو ها استفاده شود. بنابراین 500 گرم از گیاه ترنج را برداشته و آن 

را در یک لیتر آب بجوشانید و سپس مصرف كنید.
۲- گل همیشه بهار

كالاندولا یا »گل همیشه بهار« گلی است كه حتی در طول زمستان 
نیز در دسترس است. روغن كالاندولا به عنوان خواص ضد التهابی آن 
شناخته شده است. این گل وقتی به صورت خمیر در می آید می تواند 
با  می توانید  همچنین  شود.  استفاده  پوستی  لکه های  كاهش  برای 
استفاده از یک دوم فنجان گل و یک دوم فنجان آب در حال جوش، یک 

دمنوش غلیظ از این گیاه درست كنید.
۳- میخک 

اگر شما به شدت استرس دارید و عضلاتتان درد می كند، از گلبرگ های 
میخک یک سركه معطر درست كنید. گل های معطر و رنگین میخک در 
یونان قدیم به نام »الهی« به آن ها اشاره می شد. برای استفاده، 100 
میلی لیتر سركه را برداشته و گلبرگ های 10 عدد گل میخک را به آن 
اضافه كنید. بگذارید یک روز بماند و سپس به هنگام حمام از آن استفاده 

كنید.
۴- بابونه

بیشتر ما با بابونه آشنایی داریم؛ چرا كه اغلب به عنوان دمنوش در 
اثرات تسکین  بخاطر  بابونه  فروشگاه ها در دسترس است.  و  كافه ها 
از  بسیاری  در  می كند.  كمک  خواب  به  و  می شود  شناخته  دهنده 
درمان های سنتی، از این گیاه به خاطر خواص باورنکردنی آن از جمله در 
امر زیبایی یاد می شود. اگر از پف دور چشم رنج می برید، از دم كرده این 
گل استفاده كرده و از آن به عنوان مرهم استفاده كنید. بابونه همچنین 

به رفع خستگی عمومی كمک می كند.
5- قاصدک

گیاه قاصدک یک ادرارآور قوی بوده و ماده مهمی برای درمان گیاهی 
برای بیماری های مختلف است. از نظر زیبایی، قاصدک پر از مواد مغذی 
است و برای پوست عالی است. شما می توانید از برگ ها و گل آن یک 
دمنوش درست كرده و از آن برای شستشوی صورت در افرادی كه به 
خارش پوست و یا اگزما دچار هستند، استفاده كنید. شما همچنین 
می توانید گل ها و برگ آن را در روغن زیتون و یا بادام به مدت یک هفته 
قرار داده و سپس از آن برای ماساژ بدن استفاده كرده و یا در حمام از آن 

استفاده كنید.
۶- یاس

گل یاس كه به آن یاسمن نیز می گویند، از گیاهانی است كه بسیار 
شناخته شده است. به همین خاطر است كه تعجبی ندارد اگر این گیاه را 
در ساخت محصولات آرایشی مانند كرم های صورت، لوسیون ها، صابون 
ها، روغن ها و .. مشاهده می كنیم. این گل بسیار خوشبو در صورتی كه 
با سركه سفید جوشانده شود، محلول مناسبی برای پوست شما به منظور 

استفاده در حمام است.
كه  صورت  بدین  كنید؛  درست  یاس  گل  اسپری  می توانید  حتی 
گل های یاس را شب هنگام در آب معدنی خیس كرده و سپس آنرا در 
یک بطری اسپری بریزید. بعد آن را در یخچال نگهداری كرده و برای یک 
هفته به صورت روزانه این محلول را بر روی پوست خود استفاده كنید و 

تفاوت را احساس كنید.
7- بنفشه

اسید  این گل حاوی  مفید است.  بسیار  مو  و  پوست  برای  این گل 
سالیسیلیک است كه تسکین دهنده، قابض و به عنوان یک عامل آرام 
كننده به حساب می آید. از بنفشه می توانید به عنوان لوسیون و یا پماد 
استفاده كنید. یک فنجان حاوی گل و برگ های این گیاه را برداشته و آن 
را در یک لیتر آب بجوشانید، سپس آن را صاف كرده و از ماده به دست 
آمده می توانید به صورت مرهم برای جوش های دردناک خود استفاده 

كنید.
۸- گل مریم

گل مریم گیاهی است كه در صنعت عطرسازی از آن استفاده می شود. 
از گل مریم می توان روغن معطر برای ماساژ بدن درست كرد. 200 میلی 
لیتر از روغن سبوس برنج را برداشته و 20 گل مریم را در آن بخیسانید و 
بگذارید برای یک هفته بماند. سپس آن را صاف كرده و از آن به عنوان 

روغن ماساژ استفاده كنید.

فوق تخصص گوارش و کبد بزرگسالان مطرح کرد:8گل جادویی برای سلامت پوست و مو 

بی تحرکی، عامل ایجاد سرطان روده

علوم  دانشگاه  كبد  و  گوارش  بیماری های  پژوهشکده  علمی  هیات  عضو 
پزشکی تهران درخصوص مهمترین عوامل ایجادكننده سرطان روده بزرگ گفت: 
بی تحركی از جمله مهمترین عوامل ایجادكننده سرطان روده به ویژه روده بزرگ 

است. 
دكتر محمد امانی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار گروه دانشگاه و آموزش 
ایرنا اظهار داشت: نکته مهم این است كه افراد ممکن است دچار چاقی نباشند اما 

بی تحرک باشند و به همین دلیل به این نوع سرطان مبتلا شوند.
وی با بیان اینکه، وجود بیماری های زمینه ای و ارثی در روده مثل بیماری 
التهابی روده با افزایش خطر سرطان روده همراه است، افزود: مطالعات انجام 
شده طی سال های اخیر  نشان می دهد كمبود ویتامین ها و كلسیم می تواند 
خطر سرطان روده را قدری افزایش دهد و برعکس مصرف آسپرین به خصوص در 

سنین بالا كمی خطر را كاهش می دهد.
امانی دیگر عامل مهم ابتلا به سرطان روده بزرگ را چاقی و اضافه وزن اعلام كرد 
و گفت: مصرف گوشت قرمز و غذاها با كالری بالا و چرب هم از دیگر عوامل ابتلا 

به این بیماری است.
عضو هیات علمی پژوهشکده بیماری های گوارش و كبد دانشگاه علوم پزشکی 
از  استفاده  و  كشورها  شدن  صنعتی  با  بزرگ  روده  سرطان  كرد:  اظهار  تهران 

غذاهای آماده و چرب ارتباط دارد.
امانی، عدم مصرف مناسب سبزیجات و میوه ها را از عوامل ایجاد سرطان روده 
اعلام كرد و گفت: بیشتر افراد به دلیل زندگی شهری و مصرف غذاهای پركالری، 
دچار كم تحركی و اضافه وزن شده اند كه همه این موارد می توانند عامل ایجاد 

سرطان روده بزرگ باشند.
وی تاكید كرد: علاوه بر این، مصرف دخانیات مانند سیگار و مشروبات الکلی از 

موارد ثابت شده در ایجاد سرطان روده بزرگ است.
امانی همچنین گفت: افراد دیابتی، افراد دارای اضافه وزن و چاقی به دلیل 
مقاومت به انسولین و ترشح هورمون هایی در خون در معرض تشکیل پولیپ روده 
هستند. همچنین خطر ایجاد سرطان روده در افراد بالای 50 سال افزایش می 

یابد.
خطر ایجاد سرطان روده بالای ۴5 سال افزایش می یابد

فوق تخصص گوارش و كبد بزرگسالان ادامه داد: عوامل خطر دیگری هم وجود 
دارند كه قابل كنترل نیستند كه از جمله آن سن بالای 50 سال است.

امانی با اشاره به اینکه این سرطان در مردان قدری بیشتر از زنان است، اظهار 
داشت: هرچه سن بالاتر از 50 سال برود، احتمال ایجاد پولیپ روده و سرطان 

روده بزرگ نیز افزایش می یابد. 
روند رو به رشد سرطان روده بزرگ در کشور 

عضو هیات علمی پژوهشکده بیماری های گوارش و كبد دانشگاه علوم پزشکی 
تهران ادامه داد: در سال های اخیر سرطان روده بزرگ، روند افزایشی در دنیا از 
جمله ایران داشته است. به همین دلیل توجه به عوامل خطر ایجاد سرطان روده 

بسیار ضروری است تا با رعایت آنها از بروز بیماری ها كاسته شود.
وی گفت: البته با تغییرات در شرایط بهداشتی و تغذیه ای می توان ایجاد 
سرطان روده را كاهش داد. همچنین با انجام روش های غربالگری به راحتی می 
توان از ایجاد سرطان روده پیشگیری كرد و در صورت ایجاد، آن را در مراحل اولیه 
به صورت كامل درمان كرد. امانی اظهار داشت: به همین دلیل گفته می شود 

سرطان روده بزرگ از معدود سرطان های قابل پیشگیری است.
درگیری بستگان درجه یک احتمال ابتلا به سرطان روده بزرگ را افزایش می دهد
فوق تخصص بیماری های گوارش و كبد بزرگسالان با بیان اینکه، در برخی موارد 
سابقه خانوادگی در ایجاد سرطان روده مهم است، افزود: به عبارتی هرچه تعداد 
افراد فامیل و به خصوص افراد درجه یک فامیل بیشتر درگیر این بیماری باشند، 
احتمال اینکه سایر افراد فامیل هم سرطان روده بگیرند، بیشتر می شود و سن ابتلا 
نیز كاهش می یابد. وی ادامه داد: با افزایش سن خطر ایجاد پولیپ در روده بیشتر 

می شود بعنوان مثال بین 50 تا 60 سال 20 درصد افراد پولیپ دارند.
امانی می گوید: هرچه پولیپ بزرگ تر باشد خطر تبدیل به سرطان بیشتر می 

شود، البته همه پولیپ ها به سرطان تبدیل نمی شوند.
ضرورت غربالگری سرطان در افراد بالای ۴5 سال

عضو هیات علمی پژوهشکده بیماری های گوارش و كبد دانشگاه علوم پزشکی 
تهران تاكید كرد: فلسفه انجام كولونوسکوپی یا سایر روش های غربالگری برای 
افراد بالای 45 سال این است كه پولیپ ها را در مراحل اولیه شناسایی و برداشتن 
آنها با استفاده از كولونوسکوپی انجام شود. امانی افرود: با این كار به شکل عملی 

جلوی ایجاد سرطان روده بزرگ را می توان گرفت.
وی ادامه داد: به افراد سالم بالای 45 سال توصیه می شود كه حتما غربالگری 
را انجام دهند، اما افرادی كه سابقه خانوادگی سرطان یا پولیپ روده یا سابقه 

شخصی بیماری التهابی روده را دارند باید این كار را زودتر انجام دهند.
امانی افرود: همچنین افرادی كه علایمی مثل درد شکم مزمن، تغیرات اخیر 
اجابت مزاج به صورت اسهال یا یبوست، خون در مدفوع به هر شکلی ببینند یا كم 
خونی و فقر آهن بدون علت دارند، حتما لازم است با نظر پزشک كولونوسکوپی 
را انجام  دهند. وی آگاهی بخشی در خصوص پیشگیری و شناخت علایم خطر 
سرطان روده و لزوم انجام غربالگری روده برای افراد سالم و پیگیری افراد دارای 

علامت یا دارای سابقه خانوادگی به عموم مردم را ضروری دانست.

تفاوت »تنگی نفس«
 کرونایی و اضطرابی چیست؟ 

استاد بیماری های ریوی با بیان اینکه تنگی نفس ناشی از كرونا با تنگی نفس 
اضطرابی متفاوت است، گفت: تنگی نفس اضطرابی در مواقع در گیری فکر ی 

زیاد؛ حتی بدون فعالیت بدنی فرد به وجود می آید. 
سید علی جواد موسوی،استاد بیماری های ریوی و تنفسی در پاسخ به این 
پرسش كه چه »تفاوتی بین تنگی نفس كرونایی و تنگی نفس اضطرابی وجود 
دارد؟«، اظهار داشت: تنگی نفس ناشی از اضطراب ارتباطی با فعالیت فرد ندارد؛ 
در صورتی كه وقتی فردی دچار تنگی نفس ناشی از بیماری ریه می شود این افراد 

با فعالیت كردن دچار تنگی نفس می شوند.
وی ادامه داد: تنگی نفس های اضطرابی در حالت محیط های بسته اتفاق 
می افتد یا در زمانی كه فرد فکر زیادی می كند؛ اما وقتی افراد مشغول كار و 

سرگرمی هستند تنگی نفس اضطرابی اتفاق نمی افتد.
این استاد بیماری های ریوی بیان داشت: این در حالی است كه افرادی كه 
بیماری ریوی دارند معمولا در حالت فعالیت  كردن وضعیت تنفسی شان بیشتر و 

تشدید می شود. این حالت در  بیماران كرونایی نیز دیده می شود.
موسوی یادآور شد: البته كرونا به بیماران اضطراب را علاوه بر تنگی نفس اضافه 
كرده است؛یعنی با توجه به اخباری كه هر روز از وضعیت كرونا منتشر می شود؛ به 
همین دلیل این افراد علاوه بردرگیری ریوی، درگیری روحی نیز دارند. موسوی با 
بیان اینکه جریان قرنطینه ماندن بیماران كرونایی هم مهم است،ابراز داشت:  در 
بیماری های دیگر مردم به دیدار فرد بیمار می روند و فرد احساس تنهایی نمی كند 
اما در بیماران كرونا به دلیل اینکه فرد در خانه یا بیمارستان قرنطینه می شود این 

وضعیت اضطراب مضاعفی ایجاد می كند و باعث تشدید علائم ریوی می شود.
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معاون فرهنگی حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( خبرداد:

گسترش همکاری های فرهنگی آستان 
بانوی کرامت و حرم امام حسین)ع( 

معاون فرهنگی حرم مطهر كریمه اهل بیت)س( گفت: تفاهم نامه همکاری 
كتابخانه، موزه و مركز اسناد آستان مقدس فاطمی و مركز امور فکری فرهنگی حرم 
مطهر امام حسین)ع( به امضا رسید كه بر اساس آن تعاملات فرهنگی میان دو 
حرم مطهر گسترش می یابد.  حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی با اشاره 
به برگزاری نشست امضای تفاهم نامه همکاری میان كتابخانه، موزه و مركز اسناد 
آستان مقدس فاطمی و امور فکری فرهنگی حرم مطهر امام حسین)ع( اظهار 
كرد: بر اساس این تفاهم نامه بنا شد در زمینه خدمات كتابخانه ای و انتشار آثار 
فارسی به زبان عربی تعاملات لازم انجام شود. وی با اشاره به فعالیت های فرهنگی 
آستان حضرت معصومه)س( در بخش های مركز قرآن و حدیث، روابط عمومی و 
تبلیغات، بین الملل، رسانه و فضای مجازی، مراسمات، خانواده، كتابخانه، موزه 
و مركز اسناد، گفت: ما تمایل داریم در بخش های مختلف فرهنگی تعاملات 
گسترده با اعتاب مقدس داشته باشیم. معاون فرهنگی حرم مطهر بانوی كرامت 
نسبت به انجام فعالیت های فرهنگی مشترک با آستان های مقدس عراق ابراز 
امیدواری كرد و افزود: اكنون در نشست های مختلف تلاش می كنیم تا بستر تعامل 
هماهنگ را دنبال كنیم. وی با بیان اینکه كتابخانه فاطمی با بیش از 240 هزار 
جلد كتاب به پژوهشگران حوزوی و دانشگاهی خدمات پژوهشی می دهد، مطرح 
كرد: كتابخانه فاطمی از بخش های صحافی و مرمت، كتابخانه دیجیتال و ارتباط با 
50 كتابخانه فعال در شهر مقدس قم، بخش گنجینه حضرت معصومه)س( و بخش 
قفسه باز كتاب برخوردار است. احمدی با اشاره به اینکه موزه آستان مقدس فاطمی 
از قدیمی ترین موزه های ایران و دارای 30 هزار اثر و گنجینه غنی قرآنی است، گفت: 
موزه آستان مقدس فاطمی با نگاه محتوا گرا به روایتگری توحید محور می پردازد 
و بازدیدكنندگان را با مفاهیم توحیدی و فرهنگ اهل بیت)ع( آشنا می كند. وی 
ادامه داد: مركز اسناد حرم مطهر نیز با بیش از یک میلیون و 300 هزار سند در 
موضوعات مختلف می تواند به صورت مستند با فهرست نویسی و طبقه بندی اسناد 
به پژوهشگران این عرصه خدمات  دهد. معاون فرهنگی حرم مطهر بانوی كرامت با 
اشاره به زمینه های همکاری میان آستان بانوی كرامت و حرم امام حسین)ع( اظهار 
كرد: در بخش كتابخانه آستان مقدس فاطمی آمادگی همکاری در بخش كتابخانه 
دیجیتال، مرمت و صحافی كتاب و در بخش انتشارات در بحث ترجمه آثاری كه 
تولید می شود به خصوص آثاری كه در زمینه حضرت معصومه)س( ارائه می شود و یا 
خروجی كنگره های علمی كه برگزار می شود می تواند به زبان عربی ترجمه و منتشر 
شود. وی با بیان اینکه در مركز قرآن و حدیث كریمه اهل بیت)س( بیش از 120 هزار 
نفر را با آموزه های قرآن آشنا كرده ایم، افزود: در مجموع 200 استاد برجسته قرآن 
در این مركز فعالیت می كنند كه تا كنون 700 نفر حافظ كل قرآن كریم را آموزش 
داده اند. احمدی با بیان اینکه این مركز در زمینه حدیثی هم با محوریت كتاب های 
نهج البلاغه و صحیفه سجادیه فعالیت می كند، افزود: ما می توانیم در پژوهشکده 
آستان در زمینه تألیف آثار در رابطه با تعلیم و آموزش قرآن همکاری داشته باشیم و 
با همکاری دو آستان كنگره های علمی مشترک برگزار كنیم و در زمینه ترجمه نیز 

می توانیم آثار برجسته دو طرف را ترجمه و مورد استفاده قرار دهیم.
  

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 

نظارت ها برای مقابله با قاچاق در قم 
تشدید شده است 

معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت:از 
ابتدای امسال با انجام گسترده گشت های مشترک بازرسی، روند نظارت ها برای 

مقابله با قاچاق در بازار استان تشدید شده  است. 
 احمد رضا سمیعی نسب اظهارداشت: بازرسان این سازمان از ابتدای امسال 
تا پایان تیر ماه 2هزار و 958 مورد بازرسی به منظور جلوگیری از تخلف عرضه، 
نگهداری و فروش كالای قاچاق داشته اند كه از این تعداد بازرسی، 25 مورد منجر 

به تشکیل پرونده تخلف به ارزش 34 میلیارد و 633 میلیون ریال شده است.
معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت قم با اشاره به این كه تمام موارد برای 
رسیدگی به تعزیرات حکومتی استان معرفی شد، افزود: آمار بازرسی  ها در این 
رابطه نسبت به مدت مشابه سال قبل، حدود 15.72 درصد و تعداد پرونده  ها 
257درصد افزایش یافته است و از حیث ارزش ریالی نیز آمار ها 1.752 درصد رشد 
را نشان می دهد. سمیعی نسب گفت: در این راستا در خصوص مواد غذایی 20 
هزار 989 قلم كالا، منسوجات )پارچه( 2 هزار و 240 متر، بیش از سه هزار قوطی 
روغن موتور، 74هزار و 488 نخ سیگار، 2 هزار لیتر بنزین، محصولات آرایشی و 
بهداشتی 513 قلم، لوازم  خانگی 467 دستگاه و لوازم پزشکی 291هزار و 273 
قلم كالا قاچاق كشف و ضبط شده است. او تاكید كرد: بازرسان این سازمان 
همچنین در این مدت تعداد 698 مورد تذكر و اخطار كتبی به واحد های خرده 
فروش داده و 10 صورت جلسه قاچاق ماده 21 )پرونده زیر 10 میلیون ریال( و 
153 گشت مشترک با دستگاه  های نظارتی استان برگزار نموده  اند. معاون سازمان 
صنعت، معدن و تجارت قم با اشاره به همکاری مطلوب سازمان صنعت قم با 
دیگر نهاد های متولی امر مقابله با قاچاق در استان، ادامه داد: بیشتر گشت های 
مشترک طی چهار ماه گذشته با مشاركت سایر دستگاه های متولی در این رابطه 
همچون تعزیرات حکومتی، جهاد كشاورزی، معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم 

پزشکی و اطلاعات بسیج استان برگزار شد.
 

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم عنوان کرد: 

افزایش ۳ درصدی اهدای خون
 در سه ماهه نخست امسال 

علیرضا كبیری معاون فنی اداره كل انتقال خون استان قم گفت: 12 هزار و 287 
نفر طی سه ماهه نخست امسال برای اهدای خون مراجعه كرده اند در حالی كه این 
تعداد در سه ماهه نخست سال قبل 11 هزار و 740 نفر بوده و افزایش چهار و نیم 
درصدی داشته است. علیرضا كبیری افزود: طی سه ماهه نخست امسال تعداد 9 
هزار و 965 نفر موفق به اهدای خون شدند در حالی كه این تعداد در مدت مشابه 
سال قبل 9 هزار و 600 نفر بوده و افزایش 3.6 دهم درصدی را نشان می دهد. 
كبیری تصریح كرد: تعداد اهداكنندگان مستمر طی سه ماهه نخست سال 6 هزار 
و 251 نفر بوده در حالی كه این تعداد در مدت مشابه سال قبل پنج هزار و 314 
نفر بوده و افزایش هفت و 0.3 درصدی داشته است.  معاون فنی اداره كل انتقال 
خون استان قم تعداد اهداكنندگان خانم را نیز طی سه ماهه نخست امسال 345 
نفر عنوان كرد و ادامه داد: تعداد 14 هزار و 675 واحد خون طی سه ماهه نخست 
امسال به بیمارستان ها ارسال شد در حالی كه این تعداد در مدت مشابه سال قبل 

13 هزار و 192 واحد خون بوده و افزایش 10 درصدی داشته است.
 

با حضور آیت الله سید محمد سعیدی صورت گرفت:

معارفه دو مدیر جدید
 در حرم حضرت معصومه)س( 

مدیرعامل جدید مؤسسه زائر و مدیر امور هدایا و نذورات آستان مقدس كریمه 
آستان  تولیت  آیت الله سید محمد سعیدی  از  دریافت حکم  با  اهل بیت)س( 
مقدس، معارفه و مسئولان سابق نیز توسط این شخصیت مورد تقدیر قرار گرفتند.

شنبه شب گذشته مراسم تودیع ابراهیم اسلام پناه مدیرعامل سابق مؤسسه زائر 
وابسته به آستان مقدس كریمه اهل بیت)س( و معارفه امیر حاجی زاده امینی با 
حفظ سمت در مدیریت خزانه، به عنوان عضو هیأت مدیر و مدیرعامل جدید این 

مؤسسه به مدت دو سال، با حضور تولیت آستان مقدس بانوی كرامت برگزار شد.
آیت الله سید محمد سعیدی با اشاره به توانمندی ها و استعدادهای اسلام 
پناه در طول دوران خدمت به آستان مقدس حضرت معصومه)س( وی را فردی 
دست پاک و دارای روحیه و هدف خدمتگذاری توصیف كرد و افزود: اكنون كه به 
خاطر انقضای مدت خدمت از مجموعه آستان مقدس خواهد رفت كمال تقدیر و 

تشکر را از این فرد خدوم دارم و از خداوند توفیقات بیشتر او را خواستارم.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد: 

ثبت نام ۲۸۰ هزار دانش آموز 
در پایه های مختلف

حمیدرضا شیخ الاسلام مدیركل آموزش و پرورش استان قم  با بیان اینکه در سال 
تحصیلی جدید 280 هزار دانش آموز، در پایه های تحصیلی ابتدایی، متوسطه اول 
و دوم حضور خواهند داشت، گفت: بیش از 80 درصد دانش آموزان ابتدایی نیز 

مراحل ثبت نام خود را انجام داده اند.
حمیدرضا شیخ الاسلام با اشاره به اینکه آموزش و پرورش استان قم در سال 
تحصیلی جدید آمادگی آموزش حضوری را دارد، ولی با توجه به شرایط كرونایی 
تصمیم گیرنده اصلی در این موضوع ستاد ملی كرونا خواهد بود، افزود: بیش از 
1400 فضای آموزشی در استان وجود دارد و ما امیدواریم با رعایت فاصله اجتماعی 

همراه دانش آموزان باشیم.
95 درصد مشکلات شبکه های شاد برطرف شده است 

شیخ الاسلام با تاكید بر اینکه بیش از 95 درصد مشکلات شبکه های شاد در 
سال گذشته برطرف شده است و خوشبختانه یکی از مسائلی كه در ایام كرونا 
بسیار پیشرفت داشت همین شبکه شاد بود، ادامه داد: مسائل آموزشی و تربیتی را 
نمی توان به صورت تک بعدی حل كرد و ما امیدواریم كه شرایط كرونایی در كشور به 
گونه ای پیش رود كه آموزش ها در سال تحصیلی جدید به صورت حضوری باشد تا 

دانش آموزان در محیط یادگیری حضور داشته باشند.
مدیركل آموزش و پرورش استان قم با بیان اینکه رسانه ملی نیز در سال جدید همراه 
آموزش و پرورش برای یادگیری بیشتر دانش آموزان خواهد بود، گفت: به خانواده ها 

توصیه می كنیم انتخاب مدرسه دانش آموزان نزدیک به محل سکونت آن ها باشد.
او با اشاره به اینکه در سال تحصیلی جدید سعی داریم توازن نیرو های آموزشی در 
تمام مدارس رعایت شود، ادامه داد: دانش آموزان قمی موفق شدند رتبه پنجم كنکور 

سراسری در خردادماه سال گذشته را كسب كنند.
مدیركل آموزش و پرورش استان قم با تاكید بر پیشرفت معدل 89 درصدی دانش 
آموزان پایه دوازدهم استان در سال تحصیلی 1399- 1400 افزود: دانش آموزان 
قمی موفق شدند در رتبه چهارم كشوری در این شاخص قرار بگیرند و ما امیدواریم 
امسال نیز این رتبه ها ارتقا یابد. شیخ الاسلام با بیان اینکه اگر شرایط استان از نظر 
كرونایی از شرایط قرمز خارج شود سعی داریم از پانزدهم شهریورماه آموزش ها را آغاز 
كنیم، گفت: شروع زودتر سال تحصیلی جدید به منظور مرور دروس دانش آموزان در 

سال های گذشته انجام خواهد شد.
خانواده ها از انتخاب رشته تحمیلی به فرزندان خودداری کنند 

 مدیركل آموزش و پرورش استان قم از واكسیناسیون معلمان و افراد فرهنگی از 
اواخر هفته جاری در استان خبر داد و افزود: امیدوار هستیم تا همکاران ما در سراسر 

كشور نیز هر چه زودتر واكسینه شوند.
شیخ الاسلام با بیان اینکه هدایت تحصیلی دانش آموزان و انتخاب رشته آن ها 
بر اساس عملکرد آن ها در شاخص های مختلف خواهد بود، گفت: از خانواده ها 
خواهشمندیم همکاری لازم با فرزندان در انتخاب رشته را داشته باشند و اجازه بدهند 

آن ها در رشته های مورد علاقه خودشان تحصیل تا استعدادهایشان شکوفا شود.
 

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران تشریح کرد:

ویژه برنامه های مسجد مقدس جمکران 
در عید غدیر 

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران از اجرای برنامه های دهه امامت و ولایت در 
مسجد مقدس جمکران با شعار »شهرالولایه؛ قربان، غدیر، مباهله« خبر داد و گفت: 
اجرای پویش »عیدی امام«، مسابقه و برگزاری جشن های غدیر با رعایت پروتکل های 

بهداشتی ازجمله این برنامه ها است. 
حجت الاسلام یاسین حسین آبادی از تدارک ویژه برنامه های مفصل و متنوع 
برای دهه امامت و ولایت در مسجد مقدس جمکران خبر داد و اظهار كرد: با توجه به 
فرمایش مقام معظم رهبری كه ماه ذی الحجه را ماه ولایت می دانند برنامه های میعاد 

منتظران با شعار »شهرالولایه؛ قربان، غدیر، مباهله« اجرا می شود.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران ادامه داد: مسابقه »فرزند غدیر« ناظر به 
فرازهای هجده گانه خطبه غدیر كه در آنها به امام زمان)عج( توسط رسول خدا)ص( 
به صورت  ملی  با همکاری رسانه  كه  برنامه ها است  این  ازجمله  پرداخته شده 
تلویزیونی پیامکی برگزار می شود. علاقمندان به كسب اطلاعات بیشتر برای شركت 
Jamkaran. در این مسابقه می توانند به سایت مسجد مقدس جمکران به نشانی

ir مراجعه كنند.
وی اجرای پویش های هنری مهدوی را از دیگر برنامه های تدارک دیده شده برای 
دهه امامت و ولایت معرفی كرد و گفت: در این راستا پویش مهدوی »عیدی امام« اجرا 
می شود.  در این پویش هر كسی به عشق و به یاد امام زمان)عج( یک كار خیر را در 
حوزه خدمات اجتماعی به نیابت از امام عصر)عج( انجام می دهد چراكه از مناسک 
و اعمال سفارش شده عید غدیر شاد كردن دل دیگران است. گشودن گره های 
مختلف از مردم برای این شاد كردن از قبیل آزاد كردن یک زندانی، ویزیت رایگان 

بیماران و … به عنوان عیدی غدیریِ امام زمان)عج( در این پویش دنبال می شود.
حسین آبادی از آغاز جشن های عید غدیر در مسجد مقدس جمکران خبر داد و 
بیان كرد: این جشن ها از شنبه، دوم مرداد آغاز شده و تا هشتم مردادماه ادامه می 
یابد. سخنرانی چهره های برجسته منبر و مداحی ذاكران اهل بیت)ع( و شعرخوانی 
شاعران آل الله)ع( ازجمله بخش های پیش بینی شده برای این جشن ها است كه 
در فضای باز در صحن جامع امام مهدی)عج( و با رعایت پروتکل های بهداشتی با 

حضور جمعیت برگزار می شود.
وی با بیان اینکه در عصر عید غدیر میزبان كاروان شادی غدیر در مسجد مقدس 
جمکران هستیم، خاطرنشان كرد: پرده خوانی غدیر، برگزاری كرسی های تلاوت 
آیات مهدوی ویژه بانوان، نوجوانان و عموم زائران و اعزام سفیران مهدوی به نقاط 
مختلف كشور نیز از برنامه های دیگر این ایام است. مهم آنکه تمام برنامه های مسجد 
مقدس جمکران در دهه امامت و ولایت با رعایت نکات و موازین بهداشتی در صحن 

جامع امام مهدی)عج( و در زیر آسمان برگزار می شود

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم خبرداد:

۱۷ تن گوشت قربانی در سفره نیازمندان  
به همت خیران و مردم قم، در روز عید قربان، بیش از 17 تُن گوشت قرمز در سفره 

نیازمندان قمی قرار گرفت.
معاون توسعه مشاركت های مردمی كمیته امداد استان قم ضمن قدردانی از مردم 
نیکوكار و خیران استان قم بخاطر همراهی این نهاد در تأمین گوشت قربانی برای 
نیازمندان گفت: در عید قربان امسال بیش از 17 هزار كیلوكرم گوشت قرمز در بین 

افراد بی بضاعت توزیع شد.
سید محمدرضا میره ای،  با بیان اینکه این مقدار گوشت تأمین شده از ذبح شرعی 
و بهداشتی 14 رأس گوساله، 265 رأس گوسفند و خریداری یا اهدای 5 هزار و 500 
كیلو گرم گوشت تازه مرغوب تأمین شده است گفت: این مقدار گوشت كه در همان 
روز عید و فردای عید قربان توزیع شد بیش از 21 میلیارد و 316 میلیون ریال ارزش 

داشت.
  

در دهه فرخنده ولایت صورت  می گیرد؛

رونمایی از مجموعه مصور خواهر خورشید
مولف و تدوین كننده كتاب خواهر خورشید با بیان اینکه كتاب مذكور توسط یک 
موسسه فرهنگی متعلق به بخش خصوصی عرضه می شود، اظهار كرد: این كتاب در 

آینده نزدیک و در دهه فرخنده ولایت رونمایی خواهد شد. 
امیر حسامی نژاد با بیان اینکه این كتاب 216 صفحه ای از بخش های مختلفی 
مراسم های مختلف حرم  و  داخلی  رواق های  و سرا،  بارگاه، صحن  و  گنبد  چون 
حضرت معصومه به ویژه نماز عید قربان و تشییع شهیدان مدافع حرم تشکیل شده 
است گفت: یک از فصول و بخش های این كتاب كه خیلی جذاب است و مورد توجه 
مخاطبان قرار گرفته، بخش مربوط به عکس های قدیمی است و ما سعی كردیم 
عکس هایی كه یا كم منتشر شده و یا تا به حال منتشر نشده را در این اثر قرار بدهیم.

نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه همه برنامه ها و فعالیت ها باید 
در چارچوب ولایت الهی و عمل به احکام دین باشد، گفت: ملاک علم آموزی 
باید خدا و ولی خدا باشد نه مقررات و و چارچوب های بین المللی؛ همه تلاش 
معلمان و مربیان باید این باشد كه هر آنچه به دانش آموزان می آموزند در مسیر 

ولایت و با جوهره ولایت الهی باشد.
آیت الله سید محمدسعیدی در دیدار مدیركل آموزش و پرورش و جمعی از 
فعالان سوادآموزی استان قم كه در سالن محراب حرم مطهر بانوی كرامت 
انجام شد، با بیان اینکه همه فعالیت ها و برنامه های ما باید در چارچوب ولایت 
الهی باشد، اظهار كرد: نهضت و انقلاب ما در چارچوب ولایت الهی شکل 

گرفته است و همه ما باید خود را در ذیل ولایت الهی بدانیم.
وی با بیان اینکه ما نباید قالب و شکل ولایت الهی را در برنامه های خود نادیده 
بگیریم، افزود: در ولایت طاغوت كه مقابل ولایت الهی قرار دارد برای اشخاص، 
احکام دین و ضوابط شرع مطرح نیست و اگر ما هم دین را در فعالیت های خود 

نادیده بگیریم فرقی با ولایت طاغوت نخواهیم داشت.
نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه خداوند به اسم نگاه نمی كند 
بلکه به رفتار ما نگاه می كند، افزود: ما باید در هر برنامه ای از سطح كلان گرفته 

تا كارهای جزئی و فرعی در چارچوب ولایت الهی عمل كنیم.
وی با اشاره به تشکیل حکومت الهی توسط پیامبر)ص( در مدینه، دلیل 
اصلی انحراف از اسلام و مشکلاتی كه برای مردم به وجود آمد را فراموش كردن 
ولایت دانست و گفت: سلمان فارسی كه به دعوت مردم فرماندار مدائن شد به 
جای كسب تکلیف از حاكم وقت از امیرالمؤمنین)ع( اجازه گرفت و در مدائن 

هم بلندگوی ولایت بود و از امیرالمؤمنین)ع( دم می زد.
سعیدی با بیان اینکه ما باید از سلمان فارسی درس بگیریم، خاطرنشان كرد: 
هر كدام از ما در هر كجا كه باشیم اگر مسئول و مدیر بالادستی ما چیزی را بر 
اساس حق و ولایت الهی از ما خواست بدون قید و شرط باید آن را انجام دهیم 

اما اگر چیز خلافی خواست با نگاه به دستور دین نباید انجام دهیم.
وی افزود: باید همه تلاش معلمان و مربیان ما این باشد كه هر آنچه به دانش 
آموزان می آموزند در مسیر ولایت و با جوهره ولایت الهی باشد و ملاک علم 

آموزی ما خدا و ولی خدا باشد نه مقررات و و چارچوب های بین المللی.
پرورش  و  آموزش  این دیدار حمیدرضا شیخ الاسلام مدیركل  ابتدای  در 
استان قم با اشاره به افزایش 89 دهم درصدی میانگین معدل كتبی دانش 
آموزان استان قم در امتحانات خرداد ماه سال 99 و بعد از شیوع ویروس كرونا، 

ابراز كرد: در حالی كه در ماه های اول شیوع كرونا بسیاری از مدارس كشور 
تعطیل شد در استان قم همه همکاران پای كار آمدند و نگذاشتند آموزش 

تعطیل شود و یا كیفیت آموزش تغییر كند.
وی با تأكید بر اینکه از شروع شکل گیری آموزش در فضای مجازی و نرم افزار 
شاد، استان قم رتبه اول را در زمینه آموزش مجازی در  كشور داشته است، 
گفت: در استان قم 270 هزار دانش آموز داریم و برای شروع سال تحصیلی 
جدید هم 10 هزار  دانش آموز جدید اضافه خواهند شد كه در مجموع 280 

هزار دانش آموز خواهند شد.
مدیركل آموزش و پرورش استان قم افزود: ما در سال 92 متأسفانه در زمینه 
فضای آموزشی رتبه 32 كشور را داشتیم و در این  8 سال به همت مجمع 
خیران بیش از 160 واحد آموزشی ساخته شده و رتبه ما از 32 به 26 ارتقاء 

پیدا كرده است.
وی با اشاره به تراكم بالای دانش آموزان در شهر مقدس قم، گفت: ما در 
استانی هستیم كه بیش از 98 درصد دانش آموزان در شهر هستند كه در این 
زمینه هم غیر از تهران هیچ استانی را نداریم كه این تراكم دانش آموزان را در 

شهر داشته باشند.
در ادامه حجت الاسلام قاسمی نیا معاون سواد آموزی اداره كل آموزش و 
پرورش استان قم با اشاره به آموزش های حضوری، نیمه حضوری، مجازی، 
رادیویی و تلوزیونی نهضت سواد آموزی در استان قم ابراز كرد: ما در استان 
برای اولین بار از ظرفیت رادیو قم برای آموزش استفاده كردیم و آموزش رسمی 
خود را در برنامه ای با عنوان »صدای دانایی« روی آنتن بردیم و تاكنون دو هزار 

و 940 دقیقه برنامه را با استفاده از بستر رادیو قم منعکس كرده ایم.
وی با اشاره به تولید محتوای آموزشی در نهضت سوادآموزی استان قم 
گفت: در ابتدای شیوع كرونا طی 20 روز حدود دو هزار دقیقه برنامه آموزشی 
را ضبط و در اختیار سوادآموزان قرار دادیم و علاوه بر آن حدود 750 دقیقه 
برنامه آموزشی ویدیویی در قالب برنامه »لوح و قلم« روی آنتن شبکه استانی 

قم رفته است.
معاون سواد آموزی اداره كل آموزش و پرورش استان قم با بیان اینکه امسال 
آمادگی ارائه آموزش به 6 هزار و 300 سواد آموز را در استان قم داریم، افزود: 
هشت مركز یادگیری محلی با هدف پیوند سواد، زندگی و مهارت آموزی در 
استان قم داریم و پنج سال است كه همزمان با سراسر كشور آموزش ICDL را 

به منظور آموزش مقدمات كار با رایانه در استان قم دنبال می كنیم.

آیت الله سعیدی در دیدار مدیرکل آموزش و پرورش قم مطرح کرد:

آموزش باید در چارچوب ولایت الهی باشد نه مقررات بین المللی

 حسادت یکی از ویژگی های ناخوشایند در انسان ها 
است كه گاه از دوران كودكی در وجود افراد ریشه می دواند 
وناشی از ترس ها، ناامنی و احساس ناخوشی یا بدگمانی 
به افراد اطراف یا محیط است. كودكان به دلیل صراحت 
خاصی كه دارند به راحتی عشق و نفرت یا حسادت خود 
را بروز می دهند اما بزرگسالان بیشتر می توانند آن را كنترل 

و مخفی كنند.
ممکن است كودک شما در سنین متفاوت نسبت به دیگر 
كودكان مثل خواهر یا برادر یا دیگران ، یا وسایل شخصی 
دیگران احساس حسادت كند كه علل آن تفاوت قائل شدن 
و مقایسه والدین، تندخویی، مراقبت بیش از حد آنها یا 
راقبت ناسالم بین بچه ها باشد كه سبب لجاجت و حسادت 
یا كمبود اعتماد به نفس در بچه ها نسبت به دیگران می 

شود. 
حسادت كودكان نسبت به خواهر و برادر كوچکتر نمونه 
ای از این دست است كه والدین در این زمینه می بایست 
هوشیار و مراقب باشند و در این طور مواقع تمركزشان را 
نسبت به دیگران بچه ها از دست ندهند چرا كه بذر حسادت 
را در وجودشان می كارند. علاوه بر اینها سختگیری و كنترل 
بیش از حد والدین باعث احساس نارضایتی و حسادت در 

بچه ها نسبت به همسالانشان می شود.
*علائم حسادت کودکان

برخی والدین سوال می كنند كه این حسادت را چطور 
تشخیص دهیم؟ زمانی كه بچه ها علائمی از قلدری بین 
دوستان یا خواهر و برادر نشان می دهند، مثلا اسباب بازی 
های خودشان را با كسی شریک نمی شوند یا زمانی كه 
خود را با دیگران مقایسه می كند مثل اینکه وسایل و مهارت 
های خود را با دیگران مقایسه می كند و احساس نارضایتی 

دارد، می تواند دچار حسادت شده باشد.
گاهی اوقات شاید شاهد باشید كه بچه ها برای جلب 
توجه شما دست به كارهایی می زنند مثل اینکه داد و فریاد 

می كنند یا عصبانی می شوند ، پرخاشگری كرده و بچه 
های دیگر را آزار می دهند یا كارهایی می كنند كه شما از 
انجام دادن آنها از سوی فرزندتان تعجب می كند و انجاست 

كه احساس می كنید، بچه می خواهد جلب توجه كند.
*چرا حسادت تخریب کننده است؟

زیادی  تأثیر  كه  است  منفی  احساس  یک  حسادت 
و  كودكی  در  اثراتش  و  دارد  شما  فرزند  شخصیت  روی 
به نفس، پرخاشگری و  بزرگسالی شامل كاهش اعتماد 

قلدری،احساس افسردگی و انزوا و ... می شود.
روان شناسان معتقد هستند كه با حسادت بچه ها می 
بایست به روش مناسب برخورد كرد چرا كه بچه ها بایدیاد 
بگیرند چطور احساسات منفی شان را كنترل و با تکنیک 

هایی بر آنها مسط شوند.
*با حسادت کودکان چه کنیم؟

برای اینکه بتوانید با حسادت بچه ها درست برخورد كنید 
لازم است كه نکاتی را مورد توجه قرار دهید:

نخست؛ اینکه فرو نشاندن حسادت كودک از طریق فشار 
، اجبار یا تنبیه امکان پذیر نیست.

دوم؛ روش تفهیم و آگاهی یعنی به كودک گفته شود كه ما 
تو را دوست داریم و اگر به كودک دیگر بیشتر توجه می شود 
به خاطر كوچکی و ناتوانی او است این در برابر بچه های 
بزرگتری جواب می دهد كه به نوزادان یا بچه های دیگر 

حسادت می كنند.
سوم؛ رعایت اعتدال است اینکه در عین توجه و محبت به 
كودک كوچک تر بخشی از محبت خود را متوجه كودكان 

دیگر كنید و از مقایسه آنها بپرهیزید.
چهارم؛ محبت در تنهایی است. كودک حسود را در كنار 
خود بگیرید ، دست بر سرو رویش بکشید تا احساس كند 

مورد توجه است.
پنجم؛ ایجاد زمینه اعتماد و اینکه به كودک اطمینان 
بدهید كه از داشتن فرزندی مانند او احساس لذت می 

كنید.
ششم؛ ارجاع كار یعنی كارهای كودک دیگر را در صورت 
تمایل به كودک حسود واگذار كنید مانند نگهداری ، آرام 

كردن ، لباس پوشاندن و….
هفتم؛ جرات دادن كه باید به كودک حسود گفت؛ تو قوی 

و شجاع هستی و می توانی كارهای خودت را انجام دهی.
هشتم؛ عقده تکانی یعنی نگاه داشتن حسادت به زیان 
كودک است و لازم است آن را بیان كند و به پدر و مادر بگوید 
كه كودک دیگر را دوست ندارد. برای حفظ خونسردی او 

اجازه دهید تا احساسش را ببان كند.
گاه كودک حسود می خواهد برادر یا خواهر خود را كتک 
بزند ، بهتر است یک عروسک بزرگ به او داد تا دق دلی اش 
را روی آن خالی كند.سعی كنید نقاط مثبتی را در كودک 
حسود پیدا كنید و او را بدان خاطر بستایید و همچنین دیگر 
راهکارها می تواند بازی درمانی و نقاشی كردن باشد كه بچه 
ها از این طریق احساساتش را بیان می كنند و تخلیه روانی 

شده و اعتماد به نفسشان افزایش پیدا میکند.
چند نکته دیگر برای از بین بردن حسادت بچه ها این 
است كه آرامش خود را حفظ كرده و بچه حسود را مقصر 
ندانید. برخی والدین هستند كه مدام به بچه شان انگ 
حسادت می زنند یا او را تحقیر می كنند.  گفتن جمله هایی 
مثل اینکه تو باید از حسادت به برادرت شرمنده باشی یا 
فقط بچه های ترس و بزدل حسادت می كنند، حس و حال 
بدتری به بچه ها می دهد  و تصویر ذهنی شان را ضعیف 

می كند.
به جای چنین صحبت هایی بهتر است علت اضطراب یا 
ناراحتی را دربچه كشف كنید و آن را از بین ببرید اگر توجه 
بیشتر به فرزند دیگری است یا اگر مقایسه و هر چیز دیگری 
است می بایست با فرزندتان صحبت و رفع شود و محبت و 

اعتماد به نفس در وجود بچه 

راهکارهای کاهش حسادت کودکان؛
 علائم حسادت را در بچه ها بشناسید 

آماری  داده های  بررسی  و  تحلیل  لزوم  به  اشاره  با  و جامعه شناس  پژوهشگر  یک 
معضلات اجتماعی گفت:تا زمانی كه آمار آسیب های اجتماعی به صورت پنهان باشد 

معضلات حل نشده باقی می مانند.
محمدرضا محبوب در خصوص حل معضلات اجتماعی ناشی از شیوع ویروس كرونا 
و تحلیل داده های آماری توسط كارشناسان اجتماعی گفت: در حال حاضر متأسفانه 
با شیوع ویروس كرونا و دسترسی دانش آموزان و دانشجویان به فضای مجازی متأسفانه 

آسیب های اجتماعی ناشی از فضای مجازی با افزایش همراه بوده است.
محبوب فر افزود: در حال حاضر سرقت های خانگی به میزان 30 درصد افزایش داشته 
است و این آمار به صدا درآمدن زنگ خطر افزایش سرقت های خرد در جامعه را نمایش 
می دهد در چنین شرایطی مشکلات و فشارهای ناشی از مشکلات اقتصادی و معیشتی 
نیز به معضلات پاندمی كرونا پیوسته اند و متأسفانه نمودار آسیب های اجتماعی حالت 

صعودی به خود گرفته است.
وی عنوان كرد: پنهان بودن آمار آسیب های اجتماعی برای مثال رقم 30 تا 40 درصدی 
در خصوص بازماندگان تحصیل در حالی كه این آمار بیشتر از این میزان است سبب 
می شود كه دولت و حکومت با پنهان كاری و تکذیب در خصوص مسئله ای به این مهمی 

عمق فاجعه آسیب های اجتماعی را پنهان نگه دارد.
این پژوهشگر و جامعه شناس آسیب های اجتماعی با اشاره به اینکه پنهان بودن آمار 

آسیب های اجتماعی منجر به حل نشدن این معضلات می شود تصریح كرد: تا زمانی كه 
آمار آسیب های اجتماعی به صورت پنهان نگه داشته می شود توجه مدیران، سازمان ها 
و مردم به مسائل دیگری جلب شده و معضلات آسیب های اجتماعی حل نشده باقی 
می مانند؛ توجه به این نکته ضروری است كه در صورت فراهم شدن امکان تحلیل و 
آماری حول محور آسیب های اجتماعی كارشناسان و كنش گران  بررسی داده های 
اجتماعی نیز می توانند از حمایت و كمک های مردم نیز برای فائق آمدن به این مسائل 

و مشکلات بهره مند شوند.
محبوب فر با اشاره به افزایش آمار خودكشی و خشونت های خانگی بیان كرد: برای 
مثال طی این پنج سال روند خودكشی متأسفانه تا 30 درصد افزایش داشته است 
همچنین خشونت های خانوادگی در سال 1400 نسبت به سال 99 بیش از 30 درصد 
با افزایش همراه بوده است؛ البته این آمارها هر از چندگاهی به صورت غیر رسمی اعلام 
می شوند اما همین آمارهای غیر رسمی هم نگران كننده اند و لزوم توجه بیشتری را به 

مسائل اجتماعی گوشزد می كنند.
این پژوهشگر و جامعه شناس آسیب های اجتماعی خاطرنشان كرد: در كنار آمارهای 
علوم  كارشناسان  اجتماعی  آسیب های  مشکلات  و  معضلات  خصوص  در  رسمی 
اجتماعی نیز نتایج تحلیلی و آماری تحقیقات خود را نیز باید به صورت آماری منتشر 

نمایند تا شیوه اداره امور كشور برای حل آسیب ها پس از انتشار آمارها تغییر یابد.

یک پژوهشگر و جامعه شناس ؛

آمار آسیبهای اجتماعی نباید به صورت پنهانی باشند
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رییس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: اكنون درصدد هستیم، آزادسازی 
سهام عدالت را دوباره از صفر شروع كنیم تا دیگر شاهد تاثیر منفی این اقدام بر 
روند معاملات بازار نباشیم و به دنبال این اتفاق آزادسازی سهام عدالت را از یک 

درصد آغاز خواهیم كرد. 
»محمدعلی دهقان دهنوی« به زمان آغاز فروش سهام عدالت اشاره كرد و 
افزود: معاملات سهام عدالت از همان ابتدا به دو روش مستقیم و غیرمستقیم 
تقسیم شد، سهامداران غیرمستقیم شركت های استانی هستند كه اكنون 
منعی برای فروش آنها وجود ندارد.  اما نماد تعداد محدودی از شركت های 
استانی )حدود چهار شركت( به دلیل عدم همکاری مدیران شركت ها برای ارائه 

صورت های مالی بسته است و فرآیند پذیرش آنها در بورس كامل نشد.
وی با بیان اینکه در این میان، نماد تعدادی از شركت ها باز است و سهامداران 
می توانند اقدام به معامله سهام خود در بازار كنند، گفت: اكنون در تلاش 
هستیم، سر و سامانی را به معاملات سهام عدالت در روش غیرمستقیم بدهیم 
تا انتخابات آنها برگزار و هیات مدیره شركت ها انتخاب شود، از این طریق نماد 
باقی شركت ها  بازگشایی خواهد شد و افرادی كه به دنبال فروش سهام خود در 

بازار هستند می توانند خواسته خود را اجرایی كنند.
دهقان دهنوی با بیان اینکه این موضوع باید مدنظر سهامداران باشد كه 
همیشه تاكید ما به ارزشمند بودن سهام عدالت بوده است، اظهار داشت: اگر 
فردی نیاز به نقدینگی ندارد نه تنها نباید اقدام به فروش سهام خود كند بلکه 
اگر از دارایی اضافی برخوردار است می تواند با نگاه بلندمدت اقدام به سرمایه 

گذاری در این سهام ارزشمند كند.
ظرفیت بازار جوابگوی فروش سهام عدالت نیست 

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه سهام عدالت افرادی كه روش 
مستقیم را انتخاب كرده اند در اختیار خود سهامداران است، گفت: مساله حائز 
اهمیت در خصوص فروش سهام عدالت در روش مستقیم، بالا بودن میزان 
حجم سهام است، به همین دلیل اگر اجازه داده شود تا همه سهامداران اقدام 
به فروش سهام خود كنند طبیعتا حجم گسترده ای از عرضه وارد بازار می شود، 
ظرفیت بازار نمی تواند جوابگوی این میزان از فروش سهام باشد و این امر منجر 

به ایجاد روند نزولی بازار خواهد شد.
وی به ریزش بازار سهام در تابستان سال گذشته اشاره كرد و افزود: شروع 
ریزش بازار سهام در تابستان سال 99 در مقطعی بود كه فرآیند آزادسازی سهام 

عدالت از 30 به 60 درصد اجرایی شد؛ ایجاد چنین روندی در بازار باعث شد تا 
به سرعت اقدام به توقف فروش سهام عدالت و وقفه در معاملات آن كنیم تا از این 

طریق اجازه داده شود كه بازار در وضعیتی مناسب قرار بگیرد.
دهقان دهنوی با اشاره به اینکه اكنون بازار در حال حركت به سمت شرایطی 
باثبات تر و كسب آمادگی لازم برای فروش مجدد سهام عدالت است، اظهار 
داشت: در این مرحله از آزادسازی سهام عدالت دقت خواهیم داشت تا به هیچ 
عنوان آزادسازی به شکلی نباشد كه تاثیر منفی بر روند معاملات بازار داشته باشد 

و دوباره شاهد تکرار روند نزولی سال گذشته در بازار باشیم.
دهقان دهنوی با اشاره به اینکه اكنون بازار در حال حركت به سمت شرایطی 
باثبات تر و كسب آمادگی لازم برای فروش مجدد سهام عدالت است، اظهار 
داشت: در این مرحله از آزادسازی سهام عدالت دقت خواهیم داشت تا به هیچ 
عنوان آزادسازی به شکلی نباشد كه تاثیر منفی بر روند معاملات بازار داشته باشد 

و دوباره شاهد تکرار روند نزولی سال گذشته در بازار باشیم.
لازم نیست که یکباره ۳۰ درصد از سهام عدالت آزادسازی شود

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه اگر قرار است فروش سهام 
عدالت تدریجی آغاز شود باید تلاش كرد تا این اقدام را به صورت ماهانه و با 
درصدهای كم اجرایی كنیم، گفت: به هیچ عنوان لازم نیست كه یکباره 30 
درصد از سهام عدالت آزادسازی شود، در این زمینه می توان به منظور جلوگیری 
از تاثیر منفی آن بر معاملات بورس در هر مرحله یک درصد از آن را در بازار 

آزادسازی كنیم.
وی ادامه داد: در این میان به دنبال آن هستیم كه روش غیرمستقیم را  در كنار 
فروش سهام عدالت در روش مستقیم قرار دهیم تا افرادی كه مایل به فروش 
سهام خود هستند به جای فروش سهام، آنها را در اختیار صندوق ها قرار دهند و 
یونیت صندوق ها را در اختیارار بگیرند تا در پایان امکان آزادسازی یونیت صندوق 

ها فراهم شود.
به گفته دهقان دهنوی، تمهیداتی در دست طراحی است كه به محض اجرایی 

شدن آنها امکان فروش تدریجی سهام عدالت داده خواهد شد.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار به زمان اجرایی شدن برنامه های در دستور 
كار سازمان بورس برای فروش سهام عدالت اشاره كرد و گفت: زمان اجرایی 
شدن این تصمیمات وابسته به وضعیت بازار است، هر لحظه كه احساس شود 

این اقدامات تاثیر منفی را بر بازار می گذارد اجرای آنها متوقف خواهد شد.

زمان آزادسازی ۴۰ درصد باقیمانده سهام عدالت 
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 40 درصد باقیمانده سهام عدالت چه 
زمانی آزادسازی خواهد شد، گفت: تا زمانی كه طراحی های لازم برای عدم تاثیر 
منفی این اقدامات بر بازار به پایان نرسد هیچ تصمیمی برای آزادسازی 40 درصد 
باقیمانده اتخاذ نمی شود اما بعد از طراحی ابزارهای لازم، این اقدام به تدریج به 

مرحله اجرا خواهد رسید.
دهقان دهنوی خاطرنشان كرد: اكنون در صدد هستیم، آزادسازی سهام 
عدالت را دوباره از صفر آغاز كنیم تا دیگر شاهد تاثیر منفی این اقدام بر روند 
معاملات بازار نباشیم و به دنبال این اتفاق، آزادسازی سهام عدالت را از یک 

درصد آغاز خواهیم كرد.
دهقان دهنوی خاطرنشان كرد: اكنون در صدد هستیم، آزادسازی سهام 
عدالت را دوباره از صفر آغاز كنیم تا دیگر شاهد تاثیر منفی این اقدام بر روند 
معاملات بازار نباشیم و به دنبال این اتفاق، آزادسازی سهام عدالت را از یک 

درصد آغاز خواهیم كرد.
زمان پرداخت ۱۰ درصد باقیمانده سود سهام عدالت

درصد  پرداخت 10  زمان  به  ادامه  در  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رییس 
باقیمانده سهام عدالت تاكید كرد و گفت: بخشی از 10 درصد باقیمانده سود 
سهام عدالت صرف افزایش سرمایه تعدادی از شركت ها شد و به دنبال این اتفاق 

سهام در اختیار سهامداران قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه دو شركت سهل انگاری هایی را درخصوص پرداخت سود 
سهام داشتند، ادامه داد: در این راستا یک شركت هیچ سودی را برای واریز به 
حساب سهامداران پرداخت نکرده است و شركت دوم فقط بخشی از سود را واریز 

كرد كه به طور حتم طبق ضوابط سازمان با آنها برخورد خواهد شد.
دهقان دهنوی با بیان اینکه موضوع مهمی كه به دنبال آن هستیم این است 
كه با آزادسازی سهام عدالت همه مسایل مربوط به این سهام باید مانند دیگر 
سهام حاضر در بازار سرمایه شود، گفت: شركت های سرمایه گذاری استانی 
سهام عدالت نباید تفاوتی با دیگر شركت های سرمایه گذاری داشته باشند، در 
غیر اینصورت انگار آزادسازی صورت نگرفته است؛ بنابراین باید به سمتی باشد 

كه این اتفاق رخ دهد.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار خاطرنشان كرد: به دنبال این اقدام مانند 
هر شركت دیگری كه سود پرداخت نمی كند و با آنها برخورد صورت می گیرد، 
برای این دو شركت هم در سازمان بورس پرونده انضباطی تشکیل می شود و بعد 

از بررسی های انجام شده حکمی برای آنها صادر می شود.
برگزاری انتخابات شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت

وی به برگزاری انتخابات شركت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت و 
مشکلات موجود بر سر راه آن توضیحاتی را ارائه داد و گفت: به دلیل سوتفاهم 

های ایجاد شده از برگزاری انتخابات شركت های استانی جلوگیری شد.
با توجه به مدارک موجود نشان  تا  دهقان دهنوی ادامه داد: تلاش داریم 
دهیم كه مسیر قانونی این انتخابات در حال طی شدن بود و وقفه ایجاد شده 
در برگزاری این انتخابات به عنوان عاملی منفی در مسیر پیشبرد اهداف این 

شركت ها است.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اظهار داشت: امیدواریم هر چه زودتر بتوان 
این ممانعت را از سر راه برداریم و دوباره انتخابات را برگزار كنیم، مدیران جدید كه 

منتخب مردم هستند در شركت ها مستقر خواهند شد.
به گزارش ایرنا، بعد از آزادسازی سهام عدالت به دستور رهبر معظم انقلاب 
توسط  فروش سهام عدالت  به  مربوط  اقدامات  اردیبهشت 99،  تاریخ 9  در 
سهامداران مهیا و براساس آن اعلام شد كه از تاریخ 14 تیر ماه امکان فروش  30 

درصد از سهام عدالت فراهم است.
با آزادسازی سهام عدالت در نخستین روزهای سال 99 اقدامات گسترده ای 
از سوی وزارت اقتصاد و دارایی، شورای عالی بورس و سازمان خصوصی سازی 
صورت گرفت تا هر چه زودتر سهام عدالت به مشمولان این سهام واگذار و 

مدیریت آنها تحت تملک سهامداران قرار گیرد.

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در گفت وگویی تشریح کرد:

 رویکرد مدیریت جدید بانک مرکزی به نظام بانکی و پولی کشورچه خواهد بود؛فروش سهام عدالت از چه زمانی آغاز می شود؟

آیا مهار و کاهش رشد نقدینگی
 راه حلی دارد؟

آخرین آمار بانک مركزی از رشد حدود 39 درصدی نقدینگی حکایت دارد كه 
چیز عجیبی نیست و در همه دولت ها شاهد آن بوده ایم. این رشد همواره چند برابر 
رشد نقدینگی در كشورهای توسعه یافته بوده و سؤال این است كه آیا راهی برای 

پایان دادن به آن وجود دارد؟ 
براساس آخرین گزارش بانک مركزی حاكی از آن است كه رشد نقدینگی و پایه 
پولی در دوازده ماهه منتهی به پایان خردادماه سال 1400 به ترتیب به 39.4 

درصد و 30.7 درصد رسیده است.
 در سال های 1393 و 1394 ایران به ترتیب 22 و 30 درصد رشد نقدینگی 
داشته است. این رقم برای سال 1395 عدد 23.2 درصد بوده و در سال 1396 
به 22.1 درصد رسید. در سال 1397 و 1398 نیز رشد نقدینگی به ترتیب 23.1 

درصد و حدود 25.1 درصد بوده است.
 همچنین، طبق گزارش بانک مركزی حجم نقدینگی در پایان خردادماه سال 
1400 نسبت به پایان سال 1399 معادل 6.6 درصد رشد نشان می دهد كه در 
مقایسه با رشد متغیر مذكور در دوره مشابه سال قبل )7.5 درصد( به میزان 0.9 

واحد درصد كاهش یافته است.
از سوی دیگر، پایه پولی در پایان خردادماه سال 1400 نسبت به پایان سال 
1399 معادل 9.2 درصد رشد را نشان می دهد كه در مقایسه با رشد متغیر مذكور 
در دوره مشابه سال قبل )8.6 درصد( به میزان 0.6 واحد درصد افزایش یافته 

است.
بدون شک بخش قابل توجهی از رشد نقدینگی ناشی از تحریم، جنگ اقتصادی 
و شیوع بیماری كرونا است. در سه سال گذشته این دو معضل، بزرگترین ضربه 
را به اقتصاد كشور وارد كرده و بر همگان واضح و مبرهن است كه دولت كنونی 
سخت ترین تجربه اقتصادی بعد از پیروزی انقلاب را، حتی سخت تر از دوران 
جنگ تحمیلی از سر گذراند. در هیچ دولتی صادرات نفت و درآمدهای نفتی تا 
این حد كاهش پیدا نکرد كه تقریباً به صفر برسد. وقتی از صفر شدن درآمدهای 
نفتی سخن به میان می آید یعنی مدیریت و هدایت یک اقتصاد آلوده به نفت بدون 
درآمدهای نفتی؛ یعنی عدم تحقق بخش قابل توجهی از منایع درآمدی بودجه 

سالانه؛  یعنی كسری بودجه و هزاران مشکل و معضل دیگر.
در چنین شرایطی، یک بیماری جهانی شیوع پیدا می كند و ضربه نهایی را بر 
پیکر این اقتصاد نفتی نحیف و ضعیف شده وارد می كند. اگر دولت به موقع اقدام 
به ممنوعیت واردات چندهزار قلم كالا نمی كرد و اگر كنترل و نظارت درستی بر 
بازار ارز نمی شد و اگر چاپ بی رویه پول رخ می داد، شاید دیگر نه از افزایش رشد 
نقدینگی بلکه از فروپاشی اقتصادی صحبت می كردیم. البته در گزارش بانک 
مركزی میزان رشد اقتصادی نیز بیان شده است. باید تناسبی بین رشد نقدینگی و 
رشد اقتصادی برقرار باشد. اگر حجم نقدینگی از رشد اقتصادی بیشتر باشد تورم 

رخ داده و افزایش قیمت ها از مهمترین آثار منفی آن خواهد بود.
نکته مثبت این است كه رشد اقتصادی كشور در سال 1399 به قیمت پایه 
)به قیمت های ثابت سال 1390( نسبت به سال قبل به ترتیب )با نفت( 3.6 
درصد و )بدون نفت( 2.5 درصد بوده است. از آنجایی كه در سال 1399 كه جزو 
سخت ترین سال های اقتصادی كشور بود شاهد رشد اقتصادی مثبت بودیم این 
امید وجود دارد كه در سال 1400 و سال های بعد رشد اقتصادی باز هم بیشتر 
شود. این امیدواری به دلیل پایان كرونا و پایان تحریم ها است. در صورت تحقق 
این دو مورد، كه احتمالشان زیاد است رشد اقتصادی می تواند نقدینگی را جذب 

بخش تولید كرده و در جهت درست هدایت كند.
نکته دیگر اینکه انتظارات تورمی كاهش پیدا كرده و احتمال ثبات و آرامش 
بانک ها،  بر  نظارت  تقویتِ  بانک مركزی در حین  اگر  زیاد است.  در قیمت ها 
سیاست های پولی درستی را به اجرا بگذارد هم رشد نقدینگی كاهش پیدا خواهد 

كرد و هم نقدینگی ایجاد شده به سمت تولید خواهد رفت.
از آنجایی كه در آستانه تغییر دولت هستیم سیاست های اقتصادی و به ویژه 
سیاست های پولی دولت بعد اهمیت زیادی دارد. اینکه رویکرد مدیریت جدید 
بانک مركزی به نظام بانکی و پولی كشور چه باشد تعیین كننده جریان و میزان 
نقدینگی خواهد بود. حجت الاسلام رئیسی، رئیس جمهوری منتخب مردم در 
نخستین كنفرانس خبری پس از انتخابات، به موضوع مهم تولید و بحث نقدینگی 

اشاره كرد و بر اهمیت آن در تولید كشور تأكید كرد.
رئیس جمهوری منتخب در رابطه با نقدینگی گفت: نقدینگی باید به سمت تولید 
هدایت شود، به طور حتم سازوكارهایی كه بتواند نقدینگی را به سمت تولید ببرد و 
تولید را رونق ببخشد جزو دستور كار دولت جدید خواهد بود. اقدامات اقتصادی 

غیرمولد را بی جاذبه خواهیم كرد به طوری كه نقدینگی به سمت تولید برود.
درصورتی كه این رویکرد بر مدیریت بانک مركزی حاكم شود می توان امیدوار به 
تداوم روند رو به رشد تولید ناخالص داخلی و هدایت نقدینگی به سمت تولید بود.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذكور را براساس گزارش كارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1-رأی شماره 140060330002005226 مربوط به پرونده كلاسه 1400114430002000267 مربوط به اكبر شادمان 
ورمزیار فرزند دوستعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 60/15 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2593 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 

918)م الف10573(
2-رأی شماره 140060330002004223 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002001449 مربوط به علیرضا 
كمیجانی فرزند نورمحمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2305/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمدحسین 

ضیائی بیگدلی صفحه 298 دفتر 76)م الف10574(
محمد  به  مربوط  كلاسه 1399114430002002356  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002004601  3-رأی 
محمدی فرزند حبیب اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 49/85 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2185 و 2186 اصلی كه طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2186 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد چم طی سند قطعی شماره 89445 مورخ 72/7/25 

دفترخانه 3 قم)م الف10576(
 -4رأی شماره 140060330002004708 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002001452 مربوط به سیده زهرا 
پارسا فرزند سیدجلال در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 100/95مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1935/1 و 1937 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

اكبر سعادت وند)م الف10577(
مهدی  به  مربوط  كلاسه 1399114430002002126  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002004667  5-رأی 
به  بنا شده  آن احداث  از ششدانگ قطعه زمین كه در  از سه دانگ مشاع  فرزند شاهپور درقسمتی  قره داغی سیدلری 
مساحت120مترمربع پلاک شماره فرعی از 2596/108اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از حسن دانشور طی سند قطعی شماره 57398 مورخ 61/7/22 دفترخانه 3 قم)م الف10579(
به عیسی  پرونده كلاسه 1399114430002001666 مربوط  به  6-رأی شماره 140060330002004665 مربوط 
به  بنا شده  آن احداث  از ششدانگ قطعه زمین كه در  از سه دانگ مشاع  فرزند شاهپور درقسمتی  قره داغی سیدلری 
مساحت120مترمربع پلاک شماره فرعی از 2596/108اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از حسن دانشور طی سند قطعی شماره 57398 مورخ 61/7/22 دفترخانه 3 قم) الف10578(
7-رأی شماره 140060330002004607 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000455 مربوط به حسن رضا 
فلاح حسین آبادی فرزند یوسف در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 78/30مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1741 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عباس پاینده نسبت به 74 سهم و اسمعلی فرهنگ نسبت به 4/30 سهم)م الف10580(
8-رأی شماره 140060330002004553 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002000883 مربوط به مجید دفتری 
فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 91/67مترمربع پلاک شماره 
93فرعی از 2173 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 488 دفتر 

339)م الف10581(
9-رأی شماره 140060330002004554 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002000879 مربوط به حجت اله 
دفتری فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 91/67مترمربع پلاک 
شماره 93 فرعی از 2173 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 488 

دفتر 339)م الف10582(
10-رأی شماره 140060330002004355 مربوط به پرونده كلاسه 1400114430002000070 مربوط به بهروز نظری 
فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 48 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1777 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین رمضانی صفحه 200 

دفتر 338)م الف10583(
11-رأی شماره 140060330002004136 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002002626 مربوط به موسی 
خسروی فرزند عربعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 108مترمربع پلاک شماره 
فرعی از باقیمانده 2167/2 اصلی كه طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2167/2/455 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول میرئی صفحه 310 دفتر 399 )م الف10584(
12-رأی شماره 140060330002004463 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002001853 مربوط به علی هزیر 
مسعود فرزند گلابعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 113/50 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1760 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدتقی 

بختیاری صفحه 58 دفتر 228)م الف10585(
13-رأی شماره 140060330002005182 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002001451 مربوط به یداله حسن 
خانی فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 3121اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا شاكری 

صفحه 130 دفتر 36)م الف10586(
14-رأی شماره 140060330002004476 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002002588 مربوط به وحیده 
خوشنود فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 41 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2305/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدحسین 

ضیائی بیگدلی صفحه 298 دفتر 68)م الف10587(
15-رأی شماره 140060330002005275 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002003151 مربوط به سیدحسین 
حسینی فرزند آقارضا  در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 8000مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2567 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 

)م الف10588(
16-رأی شماره 140060330002004475 مربوط به پرونده كلاسه 1392114430002000360 مربوط به صدقعلی 
عیوضی زاده فرزند اكبر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 49 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1976اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از تقی فاطمی 

)م الف10589(
17-رأی شماره 140060330002004795 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002001048 مربوط به كتابعلی 
حیدری فرزند مسیب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 140/60مترمربع پلاک 
شماره 777 فرعی از 1870 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی 2685 و مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ورثه مرحوم عبداله داودآبادی فراهانی )م الف10590(
18-رأی شماره 140060330002004611 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002002181 مربوط به نوروزعلی 
داستان فرزند عزت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 60/50مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1953/252اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سیدمهدی 

و سید عبدالله علوی صفحه 16 دفتر 31)م الف10591(
به كبری  به پرونده كلاسه 1399114430002001963 مربوط  19-رأی شماره 140060330002004595 مربوط 
عابدینی فرزند ابوطالب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 56مترمربع پلاک شماره 
فرعی از باقیمانده 2167/2اصلی كه طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2167/2/455 اصلی تغییر یافته واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ورثه ابوالفضل احسانی )م الف10592(
20-رأی شماره 140060330002004861 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002001414 مربوط به محرمعلی 
آقائی فرزند غلام در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 132/71مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2213اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از  غلام ركنی مهر صفحه 

339 دفتر 419)م الف10593(
21-رأی شماره 140060330002004612 مربوط به پرونده كلاسه 1399114430002001953 مربوط به حسن 
افشار فرزند قربان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 85/30مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2185 و 2186اصلی كه طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2186 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی قرنلی صفحه 343 دفتر 23)م الف10595(
جواد  به  مربوط  كلاسه 1399114430002002049  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002004775  22-رأی 
یامولا فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 79مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2593اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 562 دفتر 384)م 

الف10596(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است كه صدور سند براساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آسیا(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۴/۱9
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰5/۰۴
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذكور را براساس گزارش 

كارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001001362 شماره  1-رای 
1399114430001001819 مربوط به علی عباس بیگدلو فرزند بداغعلی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 150/13 مترمربع پلاک شماره 
10976اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
الف  139920330001021348)م  الکترونیکی  دفتر  در  صادره  مشاعی 

)10575
كلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001001063 شماره  رای   -2
در  حسین  فرزند  واحدی  مرتضی  به  مربوط   1399114430001000091
شماره  پلاک  مترمربع   50/84 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
11134اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از ناهیده فاطمی سند صادره مشاعی در دفتر 445 صفحه 
407 و به موجب دادنامه حصر وراثت 1399 مورخ 65/10/18 دادگاه حقوقی 

قم)م الف 10594(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
كه صدور سند براساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آسیا(
نوبت اول:۱۴۰۰/۰۴/۱9
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰5/۰۴
مهرداد میرشکرائی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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سرمربی تیم ملی والیبال در بازی با لهستان پیام روشنی درباره تصمیمات 
اخیرش برای منتقدان ارسال كرد.

بازی با تیم قدرتمند لهستان در آغاز راه مرحله گروهی بازی های المپیک 
آزمون سختی برای الکنو بود. سرمربی روسی كه پس از تصمیمات اخیرش 

درباره كنار گذاشتن فرهاد قائمی، تحت فشار گذاشتن میلاد عبادی پور در 
لیگ ملت ها و استفاده از مهدی مرندی و آرمان صالحی به عنوان دو لیبرو در 
تركیب 12 نفره تیم ملی مورد انتقادات و هجمه بسیاری قرار گرفته بود در بازی با 

لهستان پاسخ خوبی برای منتقدانش ارسال كرد.

ضعف در سرویس و دریافت دو مشکل اساسی والیبال ایران است كه شاید 
سال ها باید روی آن كار كرد تا با تیم های قدرتمند جهان در یک تراز با ثبات 
عمل كنیم. ولادیمیر الکنو به خوبی بر این ضعف آگاه بود و در مدت زمان كمی 
كه در اختیار داشت سعی كرد تمركزش را برای رفع این نقص در مدت زمان 
كوتاه بگذارد. سرمربی تیم ملی در لیگ ملت ها چشم بر روی نتیجه بست و 
تمام بازیکنانش را آزمود. او كه به این نتیجه رسیده بود عبادی پور بهترین گزینه 
برای دریافت ایران است فشار زیادی در لیگ ملت ها بر او وارد كرد تا در المپیک 
جواب گیرد. پس از بازگشت از لیگ ملت ها در تصمیم جنجالی فرهاد قائمی كه 
با دعوت رئیس فدراسیون به اردو فراخوانده شده بود را كنار گذاشت و تصمیم 
گرفت مهدی مرندی را به اردوی ملی دعوت تا با دو لیبرو در المپیک حاضر شود.
تصمیم برای قرار گیری مرندی در تركیب اصلی از مدت ها قبل گرفته شده 
بود و تمریناتش را پیگیری می كرد اما صحبتی درباره آن نشد تا در صورت عدم 

رسیدن پوریا فیاضی به تیم ملی، در تركیب قرار گیرد.
ریسک بزرگ الکنو در بازی مقابل لهستان جواب داد و عملکرد خوب عبادی 
پور و مرندی در دریافت مقابل سرویس های مرگبار لهستان باعث شد توپ ها به 

خوبی در اختیار سعید معروف، مغز متفکر تیم قرار گیرد.
معروف در بازی مقابل لهستان یکی از باز یهای استثنایی خود را به نمایش 
گذاشت و یادآور خاطرات گذشته شد. جاخالی شجاعانه او در امتیاز حساس 
ست پنجم اعتماد به نفس تیم را تقویت كرد تا ملی پوشان همچنان با روحیه برای 

كسب پیروزی تلاش كنند.
فارغ از نتیجه و مسائل فنی، حس خودباوری و روحیه جنگندگی كه دوباره 
به تیم ملی تزریق شده است بزرگ ترین امتیاز و ویژگی بازی روز گذشته بود. 
ملی پوشان ایران كه دو سال از میادین بین المللی به دور بودند و لیگ ملت ها 
تنها محل آزمون و خطایشان بود، با خودباوری و همدلی مقابل تیم قدرتمند 
لهستانی قرار گرفتند كه پس از قهرمانی جهان در سال 2018، با برنامه ریزی 
مدون یکی از مدعیان كسب سکوی المپیک به شمار می رود. بازیکنان ایران در 
شرایط سخت اقتصادی و روزهای تلخ مردم، برای لحظاتی كام ملت را شیرین 

كردند.
الکنو و شاگردانش در ادامه كار سختی دارند چرا كه با شکست قهرمان جهان 
كار بزرگی كردند اما نباید توقعات بالا رود، باید واقع بینانه كنار تیم ملی باقی 

ماند و حمایت كرد.

پاسخ »الکنو« به منتقدان؛

تزریق دوباره حس جنگندگی به والیبال ایران مدیر کل دانشجویی وزارت بهداشت صورت گرفت:

برخوردار رئیس جدید انجمن ورزشی 
کاراته وزارت بهداشت    

رضا ملکی

كل  مدیر  لو  بنده  خدا  رحمان 
دانشجویی وزارت بهداشت طی حکمی 
علیرضا برخوردار مربی شایسته كاراته و 
رئیس اداره تربیت بدنی دانشگاه علوم 
جدید  رئیس  سمت  به  را  قم  پزشکی 
بهداشت  وزارت  انجمن ورزشی كاراته 

منصوب نمود.
درخشان  ای  سابقه  با  برخورداری 
در كاراته قم و تلاشهای شایان تقدیر 
در 4 سال تصدی پست ریاست هیئت 
كاراته استان قم توانست با شایستگی بر 

مسند جدید وزارت بهداشت تکیه زند.
رئیس  عنوان  حالی  در  برخورداری 
علوم  دانشگاه  بدنی  تربیت  اداره 
پزشکی قم را یدک می كشد كه در مسیر 
تحصیلی نیز كارشناسی ارشد مدیریت 
ورزشی و مدرس دانشگاه و اداره ورزش و جوانان استان قم را در كارنامه درخشان خدمتی 
خود دارد وی همچنین به عنوان مربی ممتاز ملی و داور درجه یک كاراته كشور و مربی 
نمونه كشوری در سال 92 معرفی گردید كه حاصل تلاش خستگی ناپذیر وی را در طول 

20 سال از شروع فعالیت وی در این رشته جذاب نشان میدهد.
 سرویس ورزشی روزنامه ایمان امید دارد كه مرد پر افتخار كاراته ی قم و وزارت بهداشت 
كشور كه در مسیر اخلاقی نیز سر آمد دیگر مربیان حاضر در قم می باشد بتواند در توسعه 

این رشته جذاب و مردمی تلاش شایانی را از خود بروز نماید.

رئیس هیات کشتی استان قم :

نجاتی چشم و چراغ ورزش قم
 در المپیک ۲۰۲۰ است 

در  قم  ورزش  چراغ  و  چشم  نجاتی  علیرضا  گفت:  قم  استان  كشتی  هیات  رئیس 
بازی های المپیک 2020 توكیو ژاپن خواهد بود. 

محمدهادی علیایی اظهار كرد: نجاتی برای این كه در این جایگاه باشد، زحمت زیادی 
كشیده، عرق ریخته و خوشی ها را بر خود تحریم كرده و شایسته روزگار شیرین كنونی 

است و امیدوارم در این رویداد بزرگ جهانی موفق باشد.
وی ادامه داد: از روزی كه نجاتی یک نونهال كشتی گیر تازه كار و ساده بود خیلی ها در 
كشتی قم وی را پشتیبانی و تا به امروز هنوز هم دست های ناپیدا این استعداد كشتی قم 
را برای رسیدن به موفقیت همراه می كنند، بنابراین قدردان تمام آنها هستیم و به پشتوانه 
دلگرمی این عزیزان بهترین ها را برای نماینده سرسخت ورزش قم در میدان المپیک آرزو 

داریم.
رئیس هیات كشتی استان قم در ادامه به حضور داور بین المللی این رشته به عنوان 
مدرس فدراسیون در دوره داوری كشتی اشاره كرد و افزود: این دوره دهه سوم تیر ماه 
به عنوان كلاس كنترل و ارتقاء داوران ملی در سالن شهدای هفتم تیر تهران برگزار شد و 

سعید عباسی داور درجه S1 به عنوان مدرس در این كلاس حضور یافت.
وی سپس به اردوی مشترک فرنگی كاران قم با تیم ملی جوانان تركیه اشاره و بیان كرد: 
این اردو تا آخرین روز تیر ماه در خانه كشتی شهید ابراهیم هادی برگزار شد و ملی پوشان 
جوان كشورمان كه قمی ها هم بین آنها حاضر بودند با اعضای تیم ملی كشتی فرنگی 

جوانان تركیه تمرین كردند.
علیایی با اشاره به حضور نماینده های قم در پنجمین مرحله اردوی آماده سازی تیم 
ملی كشتی فرنگی جوانان، ابراز كرد: سه فرنگی كار قم در وزن 63 كیلوگرم محمدامین 
جبالی فر، در وزن 72 كیلوگرم امیر عبدی و در وزن 97 كیلوگرم صادق عبداللهی به همراه 

روح الله میکائیلی به عنوان سرمربی در این اردو حضور داشتند.
وی از حضور دومین نماینده كشتی قم در المپیک 2020 توكیو نیز خبر داد و افزود: 
سجاد امیری ماساژور با دانش قم به عنوان ماسور تیم ملی كشتی آزاد در این بازی ها 
حاضر می شود، در حالی كه امیری از كشتی گیران آزاد كار قم در سال های قبل بوده و به 

ملی پوشان آزاد كشورمان خدمت می كند.
 

درمسابقات انتخابی پیکارهای ۲۰۲۱ آسیا ؛

درخشش قمی ها با کسب 9 مدال ووشو 
سنتی ایران 

ووشوكاران قمی با درخشش در نخستین دوره مسابقات ووشو سنتی كشور و انتخابی 
پیکارهای 2021 آسیا به 9 مدال رنگارنگ این پیکارها دست یافتند. 

براساس این گزارش ، تیمی كه به مربیگری و سرپرستی اكبر صفری یکی از مربیان و 
داوران شاخص ووشو استان قم و دبیر كمیته ووشو سنتی فدراسیون ووشو راهی نخستین 
دوره مسابقات ووشو سنتی كشور شده بود با درخشش در فرم های مختلف مجموعا 9 

مدال طلا، نقره و برنز این دوره از رقابت ها را به خود اختصاص داد.
این مسابقات به دلیل اینکه جنبه انتخابی پیکارهای ووشو سنتی 2021 آسیا را داشت 
با استقبال قابل توجه ووشوكاران مواجه شد و در مجموع 320 ورزشکار این رشته از 
استان های مختلف برای به دست آوردن مدال های طلا، نقره و برنز و كسب رتبه های برتر 

هر دو بخش آقایان و بانوان به رقابت پرداختند.
مصاف  به  كامل  آمادگی  در  و  تمرین  مدت ها  از  پس  كه  قم  استان  نماینده های 
حریفان خود رفتند با درخشش در این پیکارها به 9 مدال شامل 6 نشان طلا، یک نقره 
و دو برنز دست پیدا كردند، در حالی كه پایان پیکارهای فرم لوهان چوئن با درخشش 
سیدامیرحسین حسینی و موفقیت وی در كسب مدال طلا همراه بود، ضمن اینکه همین 
ورزشکار در فرم ژوئن چی شیه كه به سلاح نرم معروف است یک نشان طلای دیگر به 

خود اختصاص داد.
در فرم چانگ چی شیه كه به سلاح بلند معروف است مهدی داوری مدال طلا گرفت 
و در فرم نن چوئن همین ورزشکار دومین مدال طلا را نصیب خود كرد، همچنین در فرم 
شوانگ چی شیه یا سلاح دوبل محمدسعید محمدی عراقی مدال طلا كسب كرد و در فرم 
ژوین چی شیه یا سلاح نرم هادی شفیعی نوید با ایستادن در جایگاه سوم صاحب مدال 
برنز شد. در ادامه موفقیت  ورزشکاران قمی حاضر در این پیکارها كه برای تیم گلستان به 
میدان رفته بودند، در بخش بانوان و در فرم شائولین چوئن معصومه شفایی سنا صاحب 
مدال طلا شد و در فرم شائولین دوئن چی شیه یا سلاح كوتاه فاطمه قاسم بیک لو مدال 
نقره گرفت، ضمن اینکه در فرم دوئن چی شیه یا سلاح كوتاه هانیه مهدوی نیا مدال برنز 

را از آن خود كرد.
 

برای حضور در مسابقات لیگ تکواندو نونهالان باشگاه های کشور ؛

برگزاری رقابت انتخابی تکواندوکاران قم 
تکواندوكاران مستعد و آینده دار استان قم برای حضور در دوره جدید مسابقات لیگ 

تکواندو نونهالان باشگاه های كشور مورد ارزیابی قرار گرفتند. 
براساس این گزارش ، هر ساله علاوه بر رقابت های نونهالان ، نوجوانان، جوانان، امید و 
بزرگسالان ایران، با برنامه ریزی سازمان لیگ فدراسیون تکواندو مسابقات رده های سنی 
مختلف باشگاه های كشور نیز برگزار می شود و تیم های باشگاهی از نقاط مختلف ایران 

در آن حضور می یابند.
استان قم یکی از پایگاه های معرفی استعدادها و نخبه های این رشته ورزشی است كه 
در سال های گذشته مدال آوران زیادی در مسابقات كشوری داشته و نفرات زیادی از قم در 

اردوی تیم های ملی حضور یافته و به رقابت های مختلف برون مرزی اعزام شده اند.
اكنون نیز برنامه ریزی برای حضور در مسابقات لیگ نونهالان كشور انجام شده و معرفی 
تکواندوكاران استان قم به تیم آكادمی قهرمانی هدف به همین منظور انجام شد و این 
آكادمی نیز به منظور جذب بازیکن برای حضور در رقابت های لیگ  نونهالان كشور یک 

دوره انتخابی بین تکواندوكاران نخبه قم برگزار كرد.
مربیان و كادر آكادمی قهرمانی هدف به منظور شناسایی و جذب استعدادهای قمی 
این رشته برای حضور موفق در رقابت های لیگ كشور اقدام به برگزاری یک انتخابی و 
همزمان سنجش و ارزیابی تکواندوكاران قم كردند تا فرصتی برای نمایش توانمندی 
قمی ها در لیگ كشور فراهم شود، در حالی كه قم به دلیل مواجهه با مشکلات مالی در 

سال های اخیر نتوانسته در لیگ كشور به شکل مستقل حضور یابد.

دختر قایقران المپیکی ایران گفت: من سبک وزن هستم و در رقابت با سنگین وزن ها توانستم موفق شوم و همه از جثه 
كوچکم متعجب بودند. 

نازنین ملایی در گفتگو با خبرنگار اعزامی ایسنا به المپیک توكیو، درباره ی درخشش خود در رقابت های قایقرانی روئینگ 
المپیک توكیو و صعود به فینال A و B بازی ها، بیان كرد: ما با توجه به امکانات و داشته هایمان، برای فینال C برنامه ریزی 
كرده بودیم. من در پیست هزار متر تمرین می كردم مسابقه اروپایی و جهانی هم نرفته بودم بنابراین واقع بینانه نگاه كردیم كه 
اگر به فینال C برسیم، اتفاق خوبی است. در دو هفته آخر تمرینات تست هایی را انجام دادیم و تغییر تاكتیک داشتیم و حدس 

زدیم كه می تواند جواب بدهد.
او ادامه داد: روز اول بازی ها كه توانستم به طور مستقیم به مرحله یک چهارم نهایی صعود كنم متوجه شدیم كه تمرینات و 
برنامه ریزی ها جواب داده است و سپس به تجزیه و تحلیل حریفانم در مرحله یک چهارم نهایی پرداختیم. ما تصمیم گرفتیم 
كه دو نماینده مکزیک و نامیبیا را در مرحله یک چهارم نهایی پشت سر بگذاریم. من و آقای فرزام صحبت كردیم كه اگر بتوانم 
به نیمه نهایی A و B برسم،  كار بزرگی است و اگر هم در فینال C حضور داشته باشم، به آنچه كه از قبل برنامه ریزی كرده بودیم 

رسیده ایم بنابراین بدون استرس و نگرانی به رقابت پرداختم.
ملی پوش روئینگ ایران گفت: رقیبان من از سوئیس و نیوزلند واقعا قوی هستند. نمایندگان مکزیک و نامیبیا  اگر ببینید 
سنگین وزن و عضلانی هستند زمانی كه من در پیست راه می رفتم همه متعجب بودند كه چگونه با این جثه ریز توانستم آنها 

را پشت سر بگذارم چون من  سبک وزن هستم و با سنگین وزن ها به رقابت پرداختم.
ملایی در پاسخ به این پرسش كه  موفقیت او در صعود به نیمه نهایی A و B  المپیک باعث افزایش انگیزه او برای رقم زدن 
اتفاق بهتر در رقابت بعدی اش شده است؟ تصریح كرد : دقیقاً، چون واقعیت این است كه كشورهای دیگر با توجه به این 
امکاناتی كه دارند برای مدال طلا آمده اند اما من می خواهم بهترین خودم باشم و از این لحاظ استرس آنچنانی ندارم و تمام 

تلاشم را می كنم تا بهترین عملکرد خودم را در المپیک داشته باشم.
دختر قایقران المپیکی ایران در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه وقتی امکانات كشورهای دیگر را می بیند حسرت 
نمی خورد كه با داشتن آن امکانات، می توانست به جایگاه بهتری برسد، تاكید كرد: بله، همین طور است برای نمونه 
ورزشکاران كشورهای دیگر به محض اینکه مسابقه  تمام می شود جلیقه های یخ دارند و مربیانشان سریع آن جلیقه ها را  می 
آورند تا تنشان كنند و  در این گرمای شدید هوا زودتر ریکاوری شوند اما مربی من مجبور است حوله را در آب سرد خیس كند 
و آن را به من بدهد. نکته جالب این است كه خیلی ها از من می پرسیدند  دركجا تمرین كرده ام و وقتی گفتم من در پیست 
هزار متر تمرین كردم باورشان نمی شد. ما پتانسیل این را داریم كه جزو نفرات  برتر المپیک و جهان باشیم و امیدوارم این 
نتیجه ای كه من به دست آورده ام ، باعث شود كه توجه مسئولان به رویینگ  بیشتر شود تا ما بتوانیم به نتایج درخشان تری 

دست پیدا كنیم.

سرمربی تیم ملی تکواندو با تاكید بر اینکه از نتایج شاگردانش راضی نیست، گفت: اگر شرایط به همین شکل باشد 
در المپیک بعدی هم مدالی نخواهیم داشت. 

فریبرز عسگری پس از حذف آخرین نماینده ایران از تکواندوی المپیک توكیو گفت: روزشنبه توضیح دادم آرمین 
هادی پور مشکل پارگی ACL داشت و جراحان گفته بودند كه نباید در بازی ها شركت كند اما سهمیه به اسم بود. دو 

راه داشتیم؛ یکی اینکه او را خط بزنیم و دوم از شانس 50 درصدی خود استفاده كند.
وی ادامه داد: آرمین در بازی اول پیروز شد اما بازی دوم پایش یاری نکرد. زانوبندی برای آرمین خارج از كشور تهیه 
كرده بودیم كه 6 میلیون هزینه داشت اما در المپیک اجازه ندادند كه از آن استفاده كند و گفتند كه باید ساده وارد 
مسابقه شود. سرمربی تیم ملی تکواندو با اشاره به عملکرد میرهاشم حسینی خاطرنشان كرد: حریف ازبکستانی 
پدیده بود و به فینال رفت. البته هاشم هم حریف دست و پا بسته ای نبود و بازیکن چین تایپه را شکست داد كه یک ماه 
پیش قهرمان آسیا شده بود. عسگری در پاسخ به این پرسش كه آیا پیش بینی می كردید بازیکن ازبک تا این اندازه خوب 
كار كند؟ گفت: واقعاً پیش بینی نمی كردیم، او در مسابقات كسب سهمیه آسیا معمولی بود و قبلًا به نمایندگان ایران 
باخته بود. امروز روز او بود و عالی كار كرد. وی در مورد اینکه حسینی پس از باخت برابر نماینده ازبکستان صلابت لازم 
را نداشت، تاكید كرد: طبیعی است. فشار سنگین است و ورزشکار مطمئن نیست به فینال می رود یا نه. من خودم سه 
ساعت با او صحبت كردم كه به شرایط برگردد و اماده میدان شود. به هر حال مسابقه است و یک سر برد و یک سر باخت 

دارد. عسگری تاكید كرد: بچه های ما جنگنده هستند اما وقتی به میدان مسابقه نروند، افت می كنند.
وی در مورد نقش مدیریت در فدراسیون برای فراهم كردن شرایط گفت: مدیریت موظف است شرایط را برای و 

ورزشکار و مربی فراهم كند. مدیریت اگر منابع در اختیارش باشد امکانات را فراهم می كند.
عسگری در مورد اینکه آینده را چگونه می بیند، تصریح كرد: باید برگردیم ببینیم شرایط فدراسیون چگونه است و من 

را می خواهند یا نه. اما هر كسی انتخاب می شود باید سه سال حمایت شود.
سرمربی تیم ملی تکواندو در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه خودش تمایل دارد به همکاری با فدراسیون ادامه 
دهد یا خیر؟ تصریح كرد: من كارم این است و مربی هستم . یا در ایران كار می كنم یا به خارج از كشور می روم و اگر 
هیچکدام از آنها هم نشد در یک باشگاه ورزشی فعالیت می كنم. او در مورد اینکه از عملکرد شاگردانش در بازی های 
المپیک توكیو راضی بوده است یا خیر؟ یادآور شد: دلم می خواست با دست پر برگردیم و روی یک مدال حساب 
می كردیم كه این اتفاق رقم نخورد. واقعاً تکواندو جنگ لحظه ها است. من هم راضی نیستم. دلم می خواست با مدال 
برگردیم اما چیزی كم نگذاشتم و سه سال هفته ای یک شب به خانه رفتم. وجدانم راضی است. مردم حق دارند 
ناراحت باشند و از آنها عذرخواهی می كنم. عسگری در مورد آینده تکواندوی ایران گفت: با این شرایط سهمیه المپیک 

بعدی را بگیریم شاهکار كرده ایم اما با این شرایط مدال نخواهیم داشت.

نازنین ملایی پس از درخشش در المپیک:

 رقبایم جلیقه یخ داشتند من حوله خیس!
سرمربی تیم ملی تکواندو:

 شرایط همین باشد المپیک بعدی هم مدال نداریم

مشاور عالی رییس فدراسیون كشتی در تیم های ملی 
دست  كشتی  فدراسیون  اینکه  بیان  با  فرنگی  كشتی 
سرمربی را برای انتخاب كشتی گیر و كادر فنی باز گذاشت، 
گفت: هر 5 فرنگی كار ما شانس كسب مدال دارند و به 
طور قطع در برخی اوزان نیز شایسته رسیدن به مدال طلا 

هستیم. 
امید نوروزی درباره وضعیت تیم ملی كشتی فرنگی در 
آستانه حضور در المپیک توكیو، اظهار كرد: جا دارد ابتدا 
از دكتر دبیر و آقای سوریان صمیمانه تشکر كنم كه تمام و 
كمال در خدمت تیم های ملی كشتی آزاد و فرنگی بودند و 
تمام سعی و تلاششان را كردند تا كار را طبق خواسته و نظر 
سرمربیان و كادرهای فنی تیم های ملی جلو ببرند تا نقص و 

كاستی در كار نباشد.
تیم  افزود:  المپیک،  و  دارنده مدال های طلای جهان 
جوان و در عین حال با تجربه و بسیار خوبی داریم و مطمئنا 
هر 5 فرنگی كار ما شانس كسب مدال المپیک را دارند و در 
برخی اوزان نیز شانس كسب مدال طلا خواهیم داشت. 
المپیک بزرگترین رویداد ورزشی جهان است و امیدوارم همه 
بچه ها در بهترین شرایط روی تشک بروند و مقابل رقبایشان 

به برتری برسند.
وی تصریح كرد: با شناختی كه از وضعیت آمادگی تیم ها و 
كشتی گیران شاخص دنیا دارم و همچنین مشاهده شرایط 
بچه هایمان و نتایجی كه در مسابقات گرفته اند، صد در صد 
معتقدم تمام فرنگی كاران ما شانس كسب مدال المپیک 

را دارند و در برخی اوزان نیز شایسته كسب مدال طلای 
المپیک هستند. هم ما و هم كادر فنی و كشتی گیران نباید 
این فرصت طلایی را از دست بدهیم و نهایت بهره را از این 
موقعیت داشته باشیم. نوروزی درباره میزان حمایت های 
فدراسیون كشتی از تیم های ملی كشتی آزاد و فرنگی برای 
حضور موفق در المپیک توكیو، گفت: ببینید فدراسیون 
كشتی و شخص آقایان دبیر و سوریان، الحق و الانصاف هر 
كمک و درخواستی كه تیم های ملی داشته اند را برآورده 
كردند، حتی در برخی اوزان صفر تا صد، انتخاب كشتی 
گیران را به سرمربی تیم ملی واگذار كردند و دست او را برای 
انتخاب كشتی گیر و همچنین كمک مربیان باز گذاشتند تا 

خواسته های كادر فنی محقق شود.

وی خاطرنشان كرد: امیدوارم در روز مسابقه هم بچه ها و 
هم كادر فنی سنگ تمام بگذارند و انتظارات مردم را برآورده 
كنند. از رییس فدراسیون و نایب رییس فدراسیون تشکر می 
كنم كه همه گونه حمایت را از تیم های ملی كشتی داشتند 
در  ایران  كاران  فرنگی  و  آزاد  درخشش  شاهد  امیدوارم  و 

المپیک توكیو باشیم.

مشاور عالی رییس فدراسیون کشتی: 

هر ۵ فرنگی کار ایران شانس مدال المپیک هستند

ملی پوش المپیکی تنیس روی میز كشورمان ضمن عذرخواهی بابت شکست و رفتارهای غیرالمپیکی اش گفت: برای رقابت با حریفی كه 
٥٠ پله در رنکینگ جهانی بالاتر از من است، نقطه قوتم را كور كردند.

به گزارش خبرنگار اعزامی مهر به توكیو، پرونده تنیس روی میز ایران در بازی های المپیک به دلیل حذف زردهنگام نیما عالمیان خیلی زودتر 

از حد تصور بسته شد.
این ملی پوش تنیس روی میز كشورمان روزشنبه در دور نخست مسابقات به مصاف "پائول درینکال" از انگلستان رفت و با نتیجه ٤ بر یک 

شکست خورد تا زودتر از حد تصور مجبور به ترک توكیو شود.
نیما عالمیان در گفتگو با خبرنگار اعزامی مهر به توكیو در مورد این دیدار و عملکردش در آن گفت: بازی تمام شده و من بازنده آن بودم، الان 

هم چه حرفی برای گفتن باید داشته باشم؟
وی تصریح كرد: اهل بهانه و بهانه گیری نیستم اما نقطه قوت من را در این دیدار كور كردند، من همیشه از سرویس های معکوس استفاده 
می كنم. این سرویس اصلی من در تمام بازی هاست، در واقع این نوع سرویس نقطه قوت اصلی من در تمام مسابقات است كه اجازه استفاده 
از آن را از من گرفتند. ملی پوش تنیس روی میز كشورمان ادامه داد: در هیچ دیدار و رقابتی سابقه نداشت تا این حد به سرویس های معکوس 

من حساسیت داشته باشند و به آن تذكر و اخطار بدهند.
عالمیان در عین حال تاكید كرد: اصلا قصد صحبت كردن در مورد داور و عملکرد او را ندارم، اینکه داور در به هم ریختن من و تغییر كامل 
جریان بازی مقصر بود یا نه را نمی دانم و نمی خواهم هم در مورد آن صحبت كنم اما این مشکل برایم عجیب بود كه تا این حد به سرویس 

همیشگی من اخطار داده شد.
وی با بیان اینکه با رنکینگ ١٢8 مقابل حریفش قرار گرفت كه رنکینگ ٥8 را دارد، خاطرنشان كرد: حریف من دقیقا به اندازه ٧٠ پله از من 

بالاتر است، بازی مقابل چنین بازیکنی و در چنین شرایطی باید با نقطه قوت انجام شود اما این نقطه را از من گرفتند.
پینگ پنگ باز ملی پوش كشورمان در مورد رفتارهای عجیب و غیر المپیکی كه داشت نیز گفت: وقتی اینگونه با محدودیت و اخطار مواجه 
شدم، ناخودآگاه كنترلم را از دست دادم چون اصلا انتظار چنین تصمیماتی نداشتم. با این حال از همه عذرخواهی می كنم، بابت شکستی 

هم كه متحمل شدم هم شرمنده ام و هم عذرخواهی می كنم.
نیما عالمیان با بیان اینکه فردا توكیو را به مقصد تهران ترک می كند، گفت: خیلی زود تمریناتم را برای شركت در مسابقات قهرمانی آسیا و 

قهرمانی جهان آغاز می كنم، امیدوارم بتوانم در این دو رویداد عملکرد بهتری داشته باشم.

نیما عالمیان:

اهل بهانه نیستم اما نقطه قوتم را کور کردند
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در  بازنگری  و  انتخابات  در  شکست  دلایل  ارزیابی 
سیاست ها با تشکیل اتاق فکری از سوی اصلاح طلبان 
آغاز شده است. اینکه چنین پروسه ای كارزار جدید برای 
انتخابات آینده است یا آخرین تلاش ها برای بازگشت 
و  نیازمند گذشت زمان  به گفتمان اصیل اصلاحات؛ 
اصلاح طلبان  اقدامات  و  تصمیمات  شدن  مشخص 

است. 
یک ماه از سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
و ششمین دوره انتخابات شوراهای شهر و روستا گذشته 
است و اصلاح طلبان به عنوان جریان سیاسی ناكام در 
ارزیابی دلایل شکست و چرایی  انتخابات، پروسه  این 
ناكامی خود در این انتخابات را آغاز كرده اند تا از این 
رهگذر بتوانند به راهکاری همه جانبه، متناسب با شرایط 
كنونی كشور با قابلیت اجرا در سیستم سیاسی دست 
یابند. مرور گفت و گوهای مطبوعاتی و اظهارنظرهای 
اصلاح طلبان طی روزهای گذشته، دو محور اصلی و 
اساسی را نشان می دهد؛ محور نخست انتقادات صریح 
و ضمنی از جبهه اصلاحات به عنوان نهاد تصمیم گیر در 
انتخابات است و محور دوم ارائه پیشنهاداتی برای عبور از 
شرایط انفعال كنونی و تلاش برای باقی ماندن در عرصه 
سیاست ایران. این باقی ماندن خود می تواند به دلیل 
تازه ای برای انشقاق تبدیل شود آنگاه كه در پس آن این 
پرسش مطرح شود كه عبور از انفعال موجود و استراتژی 
آینده بر چه مبنایی استوار است؟ اصلاحات، به اصلاح 
یا  آماده شود  انتخابات 1400  برای  تا  داد  تن خواهد 
اصلاح اصلاحات در گفتمان و دیدگاه و روش خواهد بود 

تا برای درک نیازهای جامعه ایران آماده شود؟
جبهه اصلاحات و ماموریت ناکام انتخاباتی

نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان یا همان جبهه اصلاحات 
در حالی با حضور 31 حزب اصلاح طلب و 15 شخصیت 
حقیقی اصلاح طلب كار خود را از اوایل اسفند ماه سال 
گذشته آغاز كرد كه برای پیروزی در انتخابات راه دشواری 
در پیش داشت و این راه زمانی دشوارتر شد كه نامزدهای 
مورد نظر این نهاد در انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم 
ردصلاحیت شدند. پس از رد صلاحیت ها، تصمیم نهاد 
اجماع ساز عدم حمایت از نامزدهای حاضر در رقابت های 
انتخاباتی بود. این تصمیم تا پایان مناظره ها پابرجا بود 
اما پس از آن، دو دستگی در حمایت از یکی از نامزدهای 
نزدیک به اصلاحات آغاز شد و به نظر می رسد تا به امروز 

هم ادامه داشته است.
گروهی  و  دارد  ادامه  نهاد  این  عملکرد  از  انتقادها 
طلب  اصلاح  نفوذی های  فشارهای  و  هیاهو  از  حتی 
به »سیدمحمد خاتمی« رییس دولت اصلاحات برای 
هرچند  می گویند.  سخن  خاص  نامزدی  از  حمایت 

دولت  رییس  نزدیکان  از  برخی  سوی  از  موضوع  این 
اصلاحات تکذیب شده و تنها به وجود اختلاف نظر اشاره 
شده است با این همه وجود اختلاف مشخص است. دو 
تفکر قدرت محور و جامعه محور، شورای اتحادآفرین 
اصلاح طلبان را انشقاق داده و شرایط را برای رسیدن 
به یک استراتژی مشخص سخت كرده است. »عباس 
عبدی« فعال سیاسی اصلاح طلب علت دو جناح شدن 
اصلاح طلبان در موضوع مشاركت در انتخابات را به دلیل 
آغاز مرحله گسست دانسته است. این گسست اما از 
سوی دیگر چهره های اصلاح طلب قابل ترمیم می نماید 
اصلاحات  جبهه  عضو  رسولی«  »حسن  كه  طوری  به 
از این پیشنهاد آغاز فرآیند بازسازی سازمان  كه پیش 
اصلاحات را داده بود؛ از تشکیل اتاق فکر اصلاح طلبان 
در قالب اینکه چه باید كرد؛ خبر داده و درباره جزییات 
این اتاق فکر گفته است: مناسبات مختلف مورد بررسی 
و اصلاح قرار می گیرد از ارتباط با مردم، ارتباط با قدرت و 
حاكمیت، ارتباط با جریانات رقیب، ارتباط درون جریانی. 
هم در سطح نظری و رفتاری، یک جریان زنده برای اینکه 
پویایی اش را حفظ و ادامه حیاتش را تضمین كند حتما 
همانند یک سیستم باید به طور متناوب خود را بازسازی 

كند.«
به گزارش ایرنا، برای بازسازی اما مسیر آسانی پیش روی 
اصلاح طلبان نیست. هر انتخابی میان دو گزینه حضور 
به هر شکل در انتخابات و كنار كشیدن از پروسه رسیدن 
به قدرت؛ مزایا و معایبی دارد كه به راحتی نمی توان از 

كنار آن ها گذشت و تفکری را بر تمام طیف های اصلاح 
طلب تفهیم كرد. اقناع گروهی از آن ها كه به گفته سعید 
حجاریان منفعت محور هستند، دشوار خواهد بود. این 
دشواری اما تنها یک روی سکه است و روی دیگر اقناع 
جامعه به پذیرش مجدد اصلاح طلبان به عنوان جریان 
فکری و سیاسی است. جامعه ای كه این روزها به آسانی 

نمی تواند بار دیگر به این جریان اعتماد كند.
پیشنهاداتی برای گذار از انفعال

برای  پیشنهادات  ارائه  و  گذشته  اشتباهات  تحلیل   
آینده، این روزها در گفت و گوهای چهره های اصلاح 
ارائه  طلب بسیار دیده و شنیده می شود. تلاش برای 
این  انفعالی  شرایط  از  عبور  منظور  به  راهکارهایی 
روزها افزایش یافته و هریک از شخصیت های حزبی و 
ایده پردازان اصلاح طلب در این زمینه پیشنهادات و 
دیدگاه های خود را ارائه می كنند.  »سعید حجاریان« از 
ایده پردازان اصلی جریان اصلاحات؛ در شرایط كنونی 
اصلاح طلبی را معلق می داند و معتقد است: »تنها راه 
برون رفت تعیین و بازآرایی گفتمان و آرمان و استراتژی و 
سازمان است. به هر میزان بر این چهار مؤلفه  تمركز شود، 
می توان آینده بهتری را تصور كرد. اما باید مراقب بود كه 
تحت عنوان بازسازی اصلاحات، اصلاح طلبی از كاركرد 

و معنای واقعی اش تهی نشود.«
حجت الاسلام »عبدالواحد موسوی لاری« عضو مجمع 
روحانیون مبارز  با اشاره به اینکه اصلاح طلبان هم باید در 
شیوه ها و روش هایشان تجدید نظر كنند تا زبان مردم را 

پیدا كنند؛ گفته است: »اصلاح طلبان نباید در آسمان ها 
باشند اما مردم روی زمین حركت كنند. مردم مشکل 
ما در مورد موضوعات دیگری صحبت  دارند  معیشت 
می كنیم. من چندان ناامید نیستم از اینکه اصلاح طلبان 
یک نگاه اجماعی نسبت به تعدادی از مواردی كه برای 

توسعه كشور لازم است به تفاهم برسند.«
»سیدهادی خامنه ای« دبیركل مجمع نیروهای خط 
امام هم تصریح كرده است: »شرط اول ترمیم رابطه ما 
اولا  كه  است  این  اجتماعی مان  بدنه  با  اصلاح طلبان 
به صورت جدی گذشته خود را نقد كنیم. ثانیا در این 
مسیر صادقانه رفتار كنیم تا مردم به این باور برسند كه 

آنچه می گوییم ریاكاری، تظاهر و تبلیغات نیست.«
الله هاشمی  آیت  »غلامعلی رجایی« مشاور مرحوم 
رفسنجانی معتقد به پایان كار اصلاح طلبی نیست اما 
برای اصلاحات روزهای سختی پیش بینی كرده است.  
»غلامرضا ظریفیان« اصلاحات را رو به افول دانسته و 
اصلاح  از  انتقاد  ضمن  طباطبایی«  علیزاده  »محمود 
طلبانی كه حاضر به دادن هزینه نبودند؛ پیشنهاد داده 

است كه اصلاح طلبان برای روشنگری تلاش كنند.
»محسن آرمین« هم گفتمان اصلاح طلبی به تعریفی 
را  است  بوده  فعالیت اصلاح طلبان  تاكنون محور  كه 
است:  كرده  تاكید  و  دانسته  مشکلات  حل  از  ناتوان 
»این گفتمان باید مورد تجدید نظر و بازنگری قرار گیرد 
و متناسب با نیازها، این مرحله از تحولات اجتماعی و 

سیاسی كشور به روز شود.«
اصلاح اصلاحات با کدام هدف؟

در تحلیل هریک از پیشنهادات و یا اجرایی شدن هریک 
اساسی  پرسش  یک  به  باید  طلبان  اصلاح  ها؛  آن  از 
پاسخ دهند؛ از اصلاح اصلاحات چه انگیزه و نیتی را 
دنبال می كنند؟ آیا پیروزی در انتخابات سه یا چهارسال 
آینده مجلس و ریاست جمهوری است؟ یا اصلاحات 
در تکاپوی بازگشت به گفتمانی است كه بستر رای 20 
میلیونی را برای خاتمی در سال 76 فراهم ساخت؟ به 
نظر می رسد طیف بزرگی از اصلاح طلبان با قطعیت به 
این نتیجه رسیده اند كه تا نوسازی و بازنگری در گفتمان 
دیگر  باشند؛  نداشته  خود  قرمز  خطوط  و  خواست  و 
نمی توانند برای انتخابات آینده امیدی به پیروزی داشته 
باشند. اگر نتوانند در ماه ها و سال  های باقی مانده 
بار دیگر اعتماد مردم را به دست آوردند نمی توانند به 
سیاست ورزی قدرت محور هم متکی باشند؛ به نظر می 
رسد موسم انفصال برخی از طیف هایی كه خود را اصلاح 
طلب می خواندند با گروه های دیگر این جریان فرا رسیده 
است؛ مگر آنکه هر دو جریان به درک مشتركی از شرایط 

خود رسیده و راه بازگشت به بطن جامعه را بیابند.

ارزیابی دلایل شکست در انتخابات و بازنگری در سیاست ها؛

اتاق فکر اصلاحات؛ کارزار انتخابات آینده یا بازسازی گفتمان 

رییس جمهوری با بیان اینکه در پایان سال 99 ما تحریم را برداشته بودیم و 
توافق اجمالی بین ایران و 1+5 انجام شده بود، گفت: مصوبه یازدهم آذرماه 

سال گذشته مجلس دست و پای دولت را در رفع تحریم بست. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز یکشنبه در شصت و یکمین 
مجمع سالیانه بانک مركزی با اشاره به شرایط خاص و پرفراز و نشیب كشور در 
طول هشت سال گذشته اظهار كرد: براساس آمار و ارقام وقتی در سال 92 
دولت یازدهم شروع به كار كرد رشد اقتصادی منفی 7.7 بود و در سال 94 نیز 
با معضل و شوک قیمت نفت مواجه شدیم و قیمت نفت كه در آغاز كار دولت 
یازدهم بشکه ای 104 دلار بود در مقطعی حتی به 30 دلار رسید لذا با شرایط 

خاصی مواجه بودیم.
رییس جمهوری خاطرنشان كرد: بعد از اینکه در سال 94 توانستیم از تحریم 
عبور كنیم آثار اقتصادی مثبت آن در سال 95 مشاهده شد به طوری كه در این 
سال از رشد اقتصادی 12.5 درصد برخوردار شدیم و از آغاز دولت یازدهم تا 

اوایل سال 97 شرایط باثباتی در اقتصاد كشور را شاهد بودیم.
روحانی گفت: از ابتدای دولت یازدهم تا اوایل سال 97 فراز و نشیب آنچنانی 
در اقتصاد و به خصوص قیمت ارز نداشتیم و از لحاظ تورم، رشد اقتصادی، 
قیمت ارز و اشتغال دارای ثبات بودیم كه ثبات اقتصادی برای داشتن شرایط 

مطلوب در سال های آینده برای كشور اهمیت دارد.
رییس جمهوری اضافه كرد: از سال 93 اشتغال خالص مناسبی را در كشور 
شاهد بودیم و تا سال 96 به طور متوسط 550 هزار شغل ثابت در هر سال 
داشتیم. تورم نیز از اواخر سال 94 تا اوایل سال 97 یک رقمی بود اما با شروع 

جنگ اقتصادی شرایط تغییر كرد.
روحانی خاطرنشان كرد: دولت در طول چهار سال اول از انضباط مالی بسیار 
خوبی برخوردار بود و در هیچ شرایطی حتی در دوره جنگ اقتصادی نیز حاضر 
به استقراض از بانک مركزی نشدیم همواره سعی كردیم انضباط مالی دولت را 

رعایت كنیم كه این موضوع در تورم و پایه پولی بسیار مهم است.
رییس دولت تدبیر و امید گفت: از سال 96 بانک مركزی ناچار شد برای 
موسسات اعتباری غیرمجاز و نیز ادغام بانک های نیروهای مسلح از پایه پولی 
استفاده كند اما استفاده از پایه پولی از طرف دولت هیچ گاه بر مبنای بدهی و 
استقراض دولت نبوده است اما در عین حال سال 98 نسبت به 97 و سال 99 

نسبت به سال 98 بدهی دولت به بانک مركزی كاهش یافته است.
حوادث سال 97 مربوط به دولت دوازدهم نمی شود

 روحانی با بیان اینکه در سال 97 وارد شرایط جدیدی شدیم،  گفت: از مدیران 
و اقتصاددانان خواهش می كنم كه شرایط اقتصادی سال 97 به بعد را بر مبنای 
واقعیت های موجود برای مردم تشریح كنند حوادثی كه پس از این سال اتفاق 
افتاد ارتباطی به دولت نداشت چرا كه دولت بر مبنای روال گذشته خود پیش 
می رفت و چنانچه جنگ اقتصادی سال 97 و كرونا نبود، همین روند ادامه پیدا 
می كرد و بر اساس محاسباتی كه اقتصاددانان انجام دادند امروز قیمت دلار 

حدود 5 هزار تومان بود.
وی با بیان اینکه جنگ اقتصادی سال 97 در تاریخ كشور بی نظیر و در تاریخ 
جهان كم نظیر است، اظهار كرد: اینکه حتی فروش یک بشکه نفت نیز محدود 
شود و كل عملیات بانکی و منابع كشور كاملا مسدود شود یک اقدام بی سابقه 
و كم نظیر است اما در عین حال علیرغم همه محدودیت ها كشور اداره شد 
و كالاهای اساسی و ضروری به اندازه نیاز خریداری و وارد شود و با همه این 
شرایط سخت در سال 98 مشکلات اقتصادی تقریبا كنترل شد اما متاسفانه در 

اواخر سال 98 با مشکل كرونا مواجه شدیم.
روحانی خاطرنشان كرد: برای اینکه بتوانیم به جای نفت كه تامین كننده 
راستای  در  خوبی  فعالیت های  كنیم  پیدا  جایگزین  است  كشور  ارز  اصلی 
صادرات غیرنفتی انجام دادیم و در این راستا اقدامات بانک مركزی بسیار موثر 

بود و تقریبا كشور بدون نفت، بدون قحطی و كوپنی شدن كالاها اداره شد.

رییس جمهوری با اشاره به اقدامات اقتصادی دولت در مواجهه با كرونا اظهار 
كرد: با اقدامات انجام شده توانستیم تخت های بیمارستانی را برای مبتلایان 
به كرونا افزایش دهیم و تخت های ویژه را در طول یک سال و نیم به بیش از 
2.5 برابر برسانیم، برای مردم و كسب و كارهای آسیب دیده هم كمک ها و 
تسهیلات بانکی ارائه دادیم و همچنین در همین شرایط توانستیم سهام عدالت 

را ساماندهی كرده و بخشی از سهام را به مردم پرداخت كنیم.
روحانی افزود: در زمینه تهیه واكسن نیز به رغم همه مشکلات امروز توانستیم 
به نقطه نسبتا مطلوبی برسیم و روند واكسیناسیون سرعت خوبی پیدا كرده 

است.
رییس دولت تدبیر و امید خاطرنشان كرد: رشد اقتصادی در سال 99 كه 
در بسیاری از كشورها منفی بود در كشور ما مثبت 3.6 درصد بود و این از 
افتخارات دولت است كه در سخت ترین شرایط و جنگ اقتصادی قادر است 

دولت دوازدهم را با رشد مثبت اقتصادی به دولت آینده تحویل دهد.
وی ادامه داد: بر اساس آمار و ارقام ارائه شده در سه ماهه اول امسال شاهد 
شرایط مناسبی در بخش صادرات و واردات نسبت به سه ماهه اول پارسال 
هستیم، صادرات بیش از 69.2 درصد و واردات حدود 37 درصد نسبت به 
سه ماهه اول سال گذشته اضافه شده است و شاهد تعادل بین صادرات و 
واردات هستیم و بی تردید این روند می تواند امیدواركننده باشد ضمن اینکه در 

شركت های بزرگ اقتصادی نیز رشد 8.7 درصدی ایجاد شده است.
برخی از مشکلات در اختیار دولت نیست و ربطی هم به آن ندارد 

رییس جمهوری با بیان اینکه اگر دو كار در این مدت انجام شده بود در اوایل 
1400 شاهد شرایط بهتری بودیم، عنوان كرد: اگر دست و پای ما را نمی بستند 
قطعا در پایان سال 99 می توانستیم در روند مذاكرات تحریم را برداریم، توافق 
بین ما و 1+5 در وین كاملا روشن و اسناد آن موجود است و مشخص است 
كه آنها و ما حاضر بودیم كه اقداماتی انجام دهیم اما مصوبه ای كه در مجلس 

گذرانده شد نگذاشت ما كار خود را انجام دهیم.
روحانی بیان كرد: اقدام دوم در زمینه FATF  بود كه مشکل بزرگی ایجاد كرد 
در این زمینه دولت و وزارت اقتصاد كار خود را انجام داده بود و مجلس و شورای 
نگهبان نیز كمک كرده بودند اما یک جای دیگری برای ما مشکل درست كرد و 

هنوز هم مشکل ادامه دارد.
رییس دولتهای یازدهم و دوازدهم تصریح كرد: اگر همه تحریم ها هم برداشته 
شود ولی مشکل ا ف.ای.تی.اف حل نشود باز هم در فعالیت های بانکی با 
بانک های دنیا روند عادی نخواهیم داشت لذا برخی از مشکلات در اختیار 

دولت نیست و ربطی هم به دولت ندارد.
روحانی با بیان اینکه اگر اختیارات لازم كه قانون اساسی به ما می دهد را 
می توانستیم عملیاتی كنیم در آغاز 1400 تحریم نداشتیم، یادآور شد: برخی 
از امور از جمله جنگ اقتصادی هم مربوط به دولت نیست و ناشی از اقدام یک 

نادانی است كه از برجام خارج شد و تحریم را بر كشورمان تحمیل كرد.
وی اضافه كرد: در برخی از امور دولت به تنهایی قادر نیست كاری انجام دهد 
و باید بقیه دستگاه ها و ارگان ها هم یاری كنند لذا باید برای مردم توضیح داده 
شود كه دولت در كجاها می تواند عمل كند و كجاها از اختیارات دولت خارج 
است. رییس جمهوری تصریح كرد: آنچه در توان مان بوده برای رفع مشکل 
مردم دریغ و كوتاهی نکردیم و برخی بر مواردی كه در اختیار دولت بوده را حل 
و فصل كردیم و اجازه ندادیم در شرایط كرونا و تحریم فعالیت های زیربنایی و 

اقتصادی و تولیدی تعطیل شود.
در شصت و یکمین مجمع سالیانه بانک مركزی جمهوری اسلامی ایران كه 
روز یکشنبه با حضور رییس جمهوری برگزار شد، صورت  های مالی مجمع با 

اعمال اصلاحاتی به تصویب رسید.
در این نشست رئیس كل بانک مركزی از عملکرد، جهت گیری های سیاستی 
و اقدامات پولی و بانکی بانک مركزی و همچنین شاخص ها و متغیرهای 
ویژه سال 99  به  امید  و  تدبیر  اقتصادی كشور در طول هشت سال دولت 

گزارشی ارائه كرد.
در این جلسه همچنین هیات نظار بانک نیز درباره ترازنامه و صورت های مالی 

سال 99 گزارش داد.

روحانی در مجمع سالیانه بانک مرکزی:

پیوست رسانه ای آمریکا در مذاکرات برجام؛در مذاکرات رفع تحریم دست وپای دولت را بستند
 اصرار آمریکا بررویکردهای شکست خورده 

مروری بر رویکرد غرب و مشخصا آمریکا نشان می دهد كه این كشورها به 
موازات مذاكرات سیاسی و دیپلماتیک، از ابزار و پیوست رسانه ای هم برای 
پیشبرد اهداف خود بهره برداری می كنند. هرچند این پیوست های رسانه ای 

به دلیل ماهیت خصمانه نقش مثبتی در مذاكرات نداشته است. 
مروری بر رویکرد آمریکا در مذاكرات احیای برجام در وین نشان می دهد كه 
این كشور به موازات مذاكرات و رایزنی های سیاسی و دیپلماتیک خط تبلیغاتی 
و رسانه ای مکمل این مذاكرات را هم اجرا می كند. از زمان آغاز مذاكرات از 
سیزدهم فروردین ماه امسال تاكنون این فرایند قابل مشاهده بوده است. طی 
هفته های اخیر و بعد از وقفه ای كه  به دلیل انتقال قدرت در ایران رخ داده 
شاهد انتشار اخباری  در رسانه های غربی مبنی بر افزایش فشار بر تهران در 
زمینه فروش نفت خبر داده اند.در این راستا رسانه های آمریکایی از تصمیم 
دولت بایدن برای اعمال تحریم های احتمالی یا بررسی ممانعت فروش نفت 
ایران خبر می دهند. در این زمینه یک مقام آمریکایی به خبرگزاری رویترز گفته 
كه واشنگتن با در نظر گرفتن احتمال عدم بازگشت ایران به مذاكرات هسته ای 
یا اتخاذ موضعی تندتر توسط جمهوری اسلامی می خواهد اعمال سختگیری 

علیه صادرات نفت ایران به چین را بررسی كند.
این مقام آمریکایی به خبرگزاری رویترز گفت: اگر به برجام بازگردیم، دلیلی 
برای تحریم شركت هایی كه در حال واردات نفت ایران هستند وجود ندارد. 
اگر ما در دنیایی هستیم كه چشم انداز بازگشت فوری به برجام درحال ناپدید 

شدن است، آن نگرش نیز باید با شرایط كنونی تطبیق داده شود.
چند روز پیش روزنامه وال استریت جورنال از قول چند منبع رسمی آمریکا 
گزارش داده بود كه دولت جو بایدن در حال بررسی اعمال تحریم های جدید 
علیه ایران در صورت شکست مذاكرات هسته ای است. چندین مقام آمریکایی 
و منابع آگاه به این روزنامه گفته اند كه آمریکا گزینه هایی برای فشار بر ایران 
برای ادامه مذاكرات یا تنبیه ایران در صورت اجتناب از گفت وگوها مد نظر 

دارد.
این در حالی است كه حتی طرف های آمریکایی می دانند كه تصمیم گیری 
و سیاستگذاری درباره مذاكرات وین و احیای برجام در سطحی فراتر از دولت 
گرفته می شود و چهارچوب و خط مذاكراتی ایران تغییر چندانی نخواهد 
داشت. از سوی دیگر حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رییسی هم 
درباره مذاكرات رویکرد و موضع منفی نداشته است. از همه اینها مهم تر اینکه 
ایران علیرغم طرف های غربی و مشخصا آمریکا، سوابق روشنی در زمینه وفای 
به عهد دارد وهرگاه توافقی را امضا كرده به آن پایبند بوده است. مذاكرات میان 
ایران و اعضای برجام هنوز پایان نیافته و چنین رویکردی از سوی آمریکا ولو 
در فضای رسانه ای نه تنها سودی برای احیای برجام ندارد، ممکن است به 
تنش ها دامن بزند. دولت جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا علی رغم ادعاهای 
پیشین خود هنوز تحریم های دولت پیشین آمریکا را لغو نکرده و از آنها به 

عنوان اهرمی برای مذاكره استفاده می كند.
اما فشار و عجله آمریکا برای بازگشت به گفت و گوها با توجه به رویکرد پیشین 
این كشور همچنین دلایلی كه از سوی مقامات ایرانی مطرح شده منطقی به 
نظر نمی رسد. پس از برگزاری 6 دور از مذاكرات احیای برجام میان ایران و 

قدرت های بین المللی در وین، ادامه مذاكرات به دو دلیل متوقف شد.
دلیل اول آنکه سید عباس عراقچی، معاون سیاسی وزیر امور خارجه و 
مسئول تیم مذاكره كننده ایران اعلام كرد كه زمان تصمیم گیری برای همه 
طرف های برجام است و كشورهای مقابل باید تصمیمات سخت خود را 
بگیرند و تاكید كرد كه جمهوری اسلامی ایران قبلا تصمیمات سخت خود را 
گرفته است، زمانی كه ایالات متحده آمریکا از برجام خارج شد و ایران تصمیم 
گرفت در برجام بماند، تصمیم بزرگ و سخت ایران بود. اما مقامات اروپایی و 
آمریکایی واكنشی به این موضوع نشان ندادند و دائما از برگزاری دور هفتم 

مذاكرات سخن گفتند.
دلیل دوم آنکه با تعلل مقامات غربی انتخابات ریاست جمهوری در ایران 
و  برجام  مذاكرات  در  ایرانی  هیات  رئیس  عنوان  به  عراقچی  شد.  برگزار 
سخنگوی مقامات كشورمان در این زمینه در توئیتی تاكید كرد: ما در دوران 
انتقالی به سر می بریم و یک انتقال دموكراتیک قدرت در تهران در حال انجام 
است. روشن است كه گفت وگوهای وین باید منتظر دولت جدید در ایران 
بماند. این اقتضای هر دموكراسی است. او گفت كه غرب باید این مساله را 
درک كند. پیگیری خط تبلیغاتی و رسانه ای آمریکا نشان می دهد مقامات این 
كشور بدون مسئولیت پذیری نسبت به اقدامات پیشین خود و درک شرایط 
سیاست داخلی ایران به جای تعامل به دنبال اعمال فشار بر جمهوری اسلامی 
هستند. البته سخنان ند پرایس، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا كه همزمان با 
گزارش رویترز در كنفرانسی خبری مطرح شد نشانی از تعدید و فشار نداشت 
او گفت كه آماده پیشروی در مسیر احتمالی بازگشت به پایندی مشترک به 
برجام هستیم. این مقام آمریکایی در عین اینکه دیپلماسی را موثرترین ابزار 
در اختیار عنوان كرد، شرایط داخلی ایران را قابل درک دانست و گفت: ما 
می دانیم كه دولت ایران در دوره انتقالی است. آن ها باید تصمیم هایی در درون 

سیستم خود اتخاذ كنند. 
ما در خصوص این تصمیمات و اثرات آن ها گمانه زنی نخواهیم كرد. به نظر 
می رسد همه طرف های مشاركت كننده در برجام می خواهند مساله برجام 
را حل كنند ادامه این بحران به نفع هیچکس نیست و به همین دلیل است كه 
همه طرف ها تلاش دارند توافق برجام احیا شود. حجت الاسلام سید ابراهیم 
رییسی، رئیس دولت سیزدهم پیش از این در زمان رقابت های انتخاباتی گفته 
است: برجام یک توافقی است كه بر اساس مذاكرات به وجود آمده است و 
آنچه دولت در فرایندی كه طی شده با تمام اشکلاتی كه دارد و رسانه های 
گروهی هم بارها به این موضوع اشاره كرده اند به وجود آمد ولی این یک سند 
ملی است و باید به آن احترام بگذاریم. رئیسی پس از پیروزی در انتخابات هم 
در این مورد گفت: سیاست خارجی دولت ما از برجام شروع نمی شود و به 
برجام نیز محدود نخواهد شد، بلکه ما تعاملی گسترده و متوازن را در سیاست 

خارجی دنبال خواهیم كرد. 
به نظر می رسد مقامات اروپایی نیز برای از سر گیری مذاكرات تعجیل می 
كنند. یک سخنگوی اتحادیه اروپا در امور سیاست خارجی و امنیتی، در 
گفت وگو با صدای آمریکا، با اشاره به اینکه هنوز تاریخی برای از سرگیری 
مذاكرات غیر مستقیم هسته ای ایران و آمریکا مشخص نشده است، گفت: 
كسی  نفع  به  زمان  گذر  اما  است  مهم  امری  دیپلماسی  به  دادن  فرصت 
نیست. بنابراین باید از تأخیرهای بی مورد جلوگیری شود و در اسرع وقت و با 

انعطاف پذیری لازم به مذاكرات برگردیم. 
اما روشن است كه دولت جدید نیز مانند دولت مستقر از برجام و مذاكره 
نتایج ملموسی را انتظار دارد و گام های بعدی را بر اساس آن نتایج خواهد 

برداشت.
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بخواهد ، هرگاه ]آن بنده[ مورد 

گلایه واقع شود ، بپذیرد.
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طرح:مهدی عزیزی

فروش پلاک بومی جهت شمال گردی!

دونماینده قم راهی کابینه رئیسی می شوند؟ 
استان قم در مجلس تنها سه كرسی دارد اما از این سه نماینده دو تن هوای خروج از بهارستان به سرشان افتاده 
است.احمد امیرآبادی فراهانی سودای ورود به كابینه رییسی را در سر می پروراند و علیرضا زاكانی دیگر نماینده 
این شهر همزمان برای رسیدن به وزارت كشور دولت سیزدهم یا تصاحب كرسی شهرداری تهران رایزنی می كند. 
با خروج امیرآبادی فراهانی و زاكانی تنها مجتبی ذوالنوری برای پیگیری امور استان قم در مجلس باقی می ماند 
و از آنجا كه دیگر انتخابات میان دوره ای برگزار نخواهد شد مردم استان قم تا سه  سال آینده باید با یک نماینده 
اموراتشان را پیگیری كنند.عباس جهانگیرزاده، نماینده مجلس شورای اسلامی به خبرنگار همشهری  گفت: مردم 
قم در مجلس نمایندگان خود را دارند و اینکه گفته می شود دو نماینده این شهر یعنی آقایان علیرضا زاكانی و احمد 
امیرآبادی فراهانی به احتمال زیاد وارد بهشت و یا كابینه سید ابراهیم رییسی شوند درست نیست چرا كه مردم قم به 
این دو نفر رای دادند تا در مجلس به نمایندگی از آنها قانونگذاری كنند. نماینده مردم پارس آباد در این باره گفت: 
به عقیده من خروج دو نماینده  از سه نماینده مردم قم از مجلس درست نیست. چرا كه خروج نمایندگان یک شهر 
از مجلس آن هم در شرایطی كه منتخب مردم هستند غیرممکن است و آنها باید به رای شهروندان احترام بگذارند 
و وظیفه اصلی شان صیانت از آراء شهروندان قم است. وی افزود: بعید به نظر می رسد كه هر  دو نماینده شهر قم 

آقایان زاكانی و امیرآبادی فراهانی تمایل داشته باشند در جایی دیگر خدمت رسانی كنند.

رییس بنیاد مسکن براثر ابتلا به کرونا درگذشت
رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی بدلیل ابتلا به ویروس كرونا درگذشت. علیرضا تابش  رییس بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی  روزیکشنبه سوم تیرماه به دلیل ابتلا به كرونا درگذشت.  وی از سال ١384 ریاست بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی را بر عهده داشت.تابش پیشتر معاون سیاسی وزارت كشور بود. وی همچنین در ادوار مختلف 
استاندار كردستان و گیلان بود.  بنیاد مسکن انقلاب اسلامی  در تاریخ 21 فروردین سال 1358 به فرمان حضرت 
امام خمینی)ره( بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران به منظور تأمین مسکن محرومان و متولی توسعه و عمران 
روستاهای كشور و ساخت واحدهای مسکونی شهرها در چارچوب سیاست ها و برنامه های دولت جمهوری 

اسلامی ایران تشکیل شده است.

 »راه آهن سراسری ایران« ثبت جهانی شد
 »راه آهن سراسری ایران« در چهل و چهارمین اجلاس كمیته میراث جهانی یونسکو به عنوان بیست و پنجمین 
اثر میراث فرهنگی ملموس ایران در فهرست جهانی یونسکو ثبت شد. در نشست عصر روز یکشنبه سوم مرداد 
1400)25 جولای 2021( چهل و چهارمین اجلاس كمیته میراث جهانی یونسکو )UNESCO( پرونده راه آهن 
سراسری ایران )موسوم به راه آهن شمال - جنوب( مورد بررسی قرار گرفت و با تصویب اعضای كمیته، راه آهن 
سراسری ایران با طول حدود 1400 كیلومتر به عنوان بیست و پنجمین میراث فرهنگی ملموس و نخستین میراث 

صنعتی كشورمان در فهرست جهانی یونسکو ثبت شد.

قطع ۳52 هزار سیم کارت به دلیل مزاحمت پیامکی 
طبق مقررات مقابله با مزاحمت های پیامکی، سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، سیم كارت هایی كه 
اقدام به ارسال پیامک مزاحم می كنند را قطع می كند.به گزارش گروه علم و پیشرفت خبرگزاری فارس، شناسایی 
سیم كارت های مزاحم از طریق گزارش های مردمی به وزارت ارتباطات و گزارش های سیستمی رگولاتوری انجام 
می شود.براساس آمار رسمی رگولاتوری، تاكنون 352 هزار و 975 خط شخصی به دلیل مزاحمت پیامکی قطع 
شده است.پس از اینکه، رگولاتوری امکان عدم دریافت پیامک تبلیغی را برای مشتركان تلفن همراه فراهم كرد، 
برخی از افراد از سیم كارت های شخصی برای ارسال پیامک تبلیغی استفاده می كنند كه باعث نارضایتی مردم 

می شود.

آیت الله علوی گرگانی واکسن ایرانی کرونا دریافت کرد
 آیت الله سیدمحمدعلی علوی گرگانی از مراجع تقلید عصر یکشنبه با حضور در یکی از مراكز درمانی و انتظار 
در نوبت، دُز اول واكسن ایرانی بركت را دریافت كرد. به گزارش روز یکشنبه دفتر آیت الله علوی گرگانی، وی عصر 
روزیکشنبه با حضور در مركز واكسیناسیون كرونا)شماره یک( واقع در میدان روح الله بعد از گرفتن نوبت همچون 

شهروندان دیگر دُز اول واكسن ایرانی بركت را دریافت كردند.

امن ترین کلانشهر کشور در برابر زلزله کدام است؟ 
محسن پوركرمانی مدیرگروه كارشناسی ارشد زمین شناسی دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه در حال حاضر 83 
درصد شهرهای كشور در معرض خطر زلزله هستند، گفت: اكثر شهرها در پای گسل های لرزه زا ساخته شده اند و 
در حال حاضر امن ترین جای كشور به لحاظ مركز استان، اصفهان است. این استاد دانشگاه خاطرنشان كرد: در 
تهران هم بر اساس مطالعات جدیدی كه انجام شده، احتمال وقوع زمین لرزه 7 ریشتری كه قبلا توسط برخی از 

كارشناسان این حوزه گفته شده بود، بعید است.

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر خبرداد:

تعریف ۱۰ پروژه شاخص
 در آتلیه طراحی شهری 

از  قم  شهرداری  مطهر  حرم  اطراف  نوسازی  و  بهسازی  سازمان  مدیرعامل 
تعریف 10 پروژه شاخص در آتلیه طراحی شهری خبر داد و گفت: تعدادی از 
پروژه های این مطالعات احداث و تکمیل بست شرقی حرم مطهر، ساماندهی و 
بهسازی قبرستان نو، مدیریت و نگهداری مجتمع الغدیر و بازار شمسه و همچنین 

ساماندهی میدان مطهری است.
علیرضا خاكی با تأكید بر اهمیت تدوین برنامه بر اساس مطالعات و پژوهش های 
به روز اظهار داشت: نخستین گام سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم حضرت 

معصومه)س( پس از استقلال كاری، تشکیل واحد مطالعاتی و برنامه ریزی بود.
وی از تشکیل نخستین آتلیه طراحی شهری در قم خبر داد و افزود: 6 عضو آتلیه 
طراحی شهری از متخصصان بومی در حوزه شهرسازی و بافت فرسوده بوده كه 
برنامه ها و سیاست های سازمان را بر اساس آخرین آمار و چالش های شهر برای 

عملیاتی شدن فرصت های و نیازهای اطراف حرم تعریف و تدوین می كند.
مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر شهرداری قم ادامه 
داد: شناسایی و برنامه ریزی برای عملیاتی شدن فرصت ها و نیازهای اطراف حرم 

بیشترین زمان را برده و توانسته ایم برنامه ای جامع در این حوزه تدوین كنیم.
وی رویکرد مطالعات بافت فرسوده را تشریح كرد و گفت: در مطالعات بافت 
فرسوده سه رویکرد بهسازی، نوسازی و بازسازی موردمطالعه قرارگرفته و هر سه 
مورد آسیب شناسی و هزینه و اعتبارات موردنیاز آن سنجیده شده كه بازسازی 
به علت تملک گسترده و نیاز به منابع مالی و عدم امکان جابه جایی جمعیت از 

دستور كار خارج شد.
خاكی ادامه داد: در حال حاضر بهسازی باهدف صرف كمترین هزینه به عنوان 
بهترین رویکرد سازمان در دستور كار قرارگرفته و اقدامات لازم جهت توسعه 
و مشاركت شهروندان با اجرای محور فرهنگی در بافت تاریخی شهر قم كلید 
خورده و در حال اجرا است. وی شناسایی فرصت های پیرامون حرم را یکی دیگر 
از خروجی های تیم مطالعاتی و آتلیه طراحی شهری دانست و خاطرنشان كرد: 
تیم مطالعاتی بررسی فرصت های پیرامون حرم را آغاز كرده و 10 پروژه شاخص 
با شناسنامه و گزارش اولیه و همچنین برآورد حدود بودجه و چشم انداز آینده آن 

برای مدیریت شهری و استان تعریف كرده است.
مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر شهرداری قم گفت: 
تعدادی از پروژه هایی كه در این مطالعات تعریف و برنامه ریزی شده احداث و 
تکمیل بست شرقی حرم مطهر، ساماندهی و بهسازی قبرستان نو، مدیریت و 

نگهداری مجتمع الغدیر و شمسه و همچنین ساماندهی میدان مطهری است.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

اجرای پروژه موفق ایمن سازی 
بوستان های شهری

ایمن سازی  بزرگ  و  مهم  پروژه  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  دو  منطقه  مدیر 
بوستان های سطح شهر سبب افزایش ایمنی و كاهش خطرات در بوستان های 
شهری شده است، گفت: ایمن سازی محیط های عمومی در اولویت قرار گرفت و 

تمام بوستان های سطح منطقه ایمن شده است.
رضا رحیمی با اشاره به اقدامات حوزه خدمات شهری، مدیریت ایمنی و بحران 
در حوزه پدافند غیرعامل در سال های گذشته در سطح منطقه اظهار داشت: 
احداث دو سوله بحران در منطقه و جمع آوری تجهیزاتی كه سبب ناامنی محیط 
شهری می شود ازجمله اقدامات در این زمینه بوده است. وی با بیان اینکه پروژه 
مهم و بزرگ ایمن سازی بوستان های سطح شهر سبب افزایش ایمنی و كاهش 
خطرات در بوستان های شهری شده است، ابراز كرد: ایمن سازی محیط های 
عمومی در اولویت قرار گرفت و تمام بوستان های سطح منطقه ایمن شده است. 
مدیر منطقه دو شهرداری قم با تأكید بر اینکه افزایش ایمنی معابر نیز به خوبی 
در سال های گذشته پیگیری و انجام شده است، تصریح كرد: كاهش تصادفات و 
كاهش حجم و تعداد پرونده های مطروحه در دادگاه گویای همین موضوع است. 
وی با اشاره به وجود مسئول HSE در منطقه عنوان كرد: ایجاد مسیرهای ایمن 
و استاندارد برای تردد شهروندان، جمع آوری اطلاعات خانوار سطح منطقه برای 
مدیریت در زمان بحران، پیگیری و هماهنگی با سایر سازمان ها برای استفاده 
امکانات در زمان بحران ها هم در این راستا انجام شده است. رحیمی ایمن سازی 
اماكن عمومی و صدور اخطار و ابلاغ به مکان های ناایمن را مورد توجه قرارداد و 
افزود: مساجد، حسینیه ها، مهدكودک ها، پاساژها و… نیز در این زمینه موردنظر 
بوده و ساماندهی این مکان ها صورت گرفته و اعلام شده كه برای بررسی ایمنی 
ساختمان به سازمان آتش نشانی مراجعه كنند. وی ادامه داد: خوشبختانه نگاه 
مردم به مسئله ایمنی تغییر كرده و همکاری خوبی با شهرداری در این زمینه دارند 

و این مهم در صدور مجوزهای شهرسازی هم رعایت می شود.
  

هشدارسرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

پسماندهای الکترونیکی خطرآفرین هستند
كاهش  به منظور  گفت:  قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  سرپرست 
خطرات پسماندهای جز ویژه ضروری است شهروندان قمی همکاری بیشتری در 
این زمینه داشته باشند چراكه پسماندهای الکترونیکی بسیار خطرآفرین هستند.
سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به اهمیت تفکیک پسماند توسط شهروندان 
اظهار داشت: همه زباله ها ازنظر خطرات احتمالی  كه می توانند برای سلامتی 
انسان و اكوسیستم ایجاد كنند در یک سطح قرار ندارند؛ بعضی از انواع زباله هایی 
كه تولید می كنیم سمی یا خطرناک بوده و حدالمقدور نباید به روش های معمولی 

»دور انداخته« شوند.
وی ادامه داد: پسماندهای الکترونیکی به طوركلی شامل باتری ها به خصوص 
باتری های قابل شارژ، رایانه ها، گوشی های تلفن از رده خارج شده، مانیتورها و 
تجهیزات رایانه ای، تلویزیون، ویدیو، ماكروویو و دیگر لوازم الکترونیکی می شود كه 
به دلیل وجود فلزات سنگین در این پسماندها و موادی از قبیل پلاستیک، سرب، 
آلومینیوم، طلا، نقره و فلزات سنگینی همچون جیوه، كادمیوم و آرسنیک بسیار 
خطرآفرین هستند. سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خاطرنشان 
كرد: با توجه به اینکه عمر هر باتری  دیر یا زود تمام می شود، مصرف روزافزون 

باتری ها خطر بالقوه ای برای سلامت انسان ها و سایر موجودات زنده است.
میرابراهیمی با اشاره به راهکارهایی جهت كاهش خطرات ناشی از باتری ها، 
افزود: برای كاهش خطرات باتری می توان از باتری هایی كه قابلیت شارژ مجدد 
داشته استفاده كرد و باتری های خراب یا كهنه را به صورت جداگانه به غرفه های 

بازیافت سطح شهر تحویل داد تا بازیافت آن ها امکان پذیر شود.
وی اضافه كرد: كیسه های قرمزرنگ جهت جمع آوری این دسته از پسماندها 

پس از مراجعه به غرفه های بازیافت در اختیار شهروندان قرار می گیرد.
  

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم :

خطوط اتوبوس شهرک قدس 
و بلوار ۷ تیر راه اندازی می شود 

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از دستور كار قرار داشتن راه اندازی 
خط اتوبوس در شهرک قدس پس از تحویل ناوگان جدید خبر داد.

علی نیک با اشاره به درخواست و مکاتبه اهالی شهرک قدس با شورای اسلامی 
شهر قم مبنی بر راه اندازی خط اتوبوس در این مسیر اظهار داشت: با توجه به 
بررسی های  بر اساس  اتوبوس فعال،  ناوگان  تعداد  محدودیت های موجود در 
انجام شده بر مبنای تقاضای مسافر خطوط اتوبوسرانی، در حال حاضر خط 

اتوبوسرانی شهرک قدس و بلوار 7 تیر راه اندازی نشده است.
برنامه ریزی های  طبق  افزود:  قم  شهرداری  اتوبوسرانی  سازمان  مدیرعامل 
انجام شده پس از تحویل گیری ناوگان جدید و بازسازی شده راه اندازی این دو 
خط در دستور كار سازمان قرار دارد. بر اساس این گزارش؛ جمعی از شهروندان 
شهرک قدس در نامه ای به رئیس شورای اسلامی شهر قم خواستار اختصاص 

اتوبوس واحد به این شهرک شده بودند.

استاندار قم خبرداد:

کسب رتبه چهارم قم در جذب تسهیلات روستایی 
استاندار قم با اشاره به عملکرد مطلوب این استان در حوزه جذب تسهیلات روستایی گفت: قم موفق به 

كسب رتبه چهارم كشوری در این زمینه شده است. 
بهرام سرمست در نشست با مدیران عامل بانک های استان، افزود: اگرچه حجم تسهیلات حمایتی از 
روستاییان و بخش كشاورزی نسبت به صنعت كمتر است؛ اما قم عملکرد خوبی در این زمینه داشته است 
و رتبه چهارم كشوری را در راستای ارائه تسهیلات از محل موضوع جزء 4 بند و تبصره 16 قانون بودجه 

كشور كسب كرده ایم.
استاندار قم خدمت به روستاییان را بسیار ارزشمند دانست و گفت: تلاش مدیران برای رفع دغدغه های 

بخش روستایی در ارزیابی عملکرد ایشان لحاظ می شود.
سرمست در ادامه با اشاره به تسهیلات در نظر گرفته شده از سوی ستاد ملی كرونا جهت حمایت از 
مشاغل آسیب دیده از این شیوع این ویروس گفت: بانک های عامل باید نسبت به جذب این اعتبارات از 

مركز اهتمام ویژه داشته باشند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اولویت بندی های صورت گرفته برای واكسیناسیون 
شهروندان بیان كرد: در تلاش هستیم تا كاركنان بانک های عامل را به دلیل شرایط شغلی، جزء اولویت 

دریافت واكسن قرارگیرند.
استاندار قم در پایان این نشست با اهدای لوح سپاسی از خدمات برخی از مدیران دستگاهها و مدیران 
عامل بانک های استان قدردانی كرد. شایان ذكر است در استان قم 807 نفر، از تسهیلات روستایی با رقم 

معادل94 هزار و 90 میلیون ریال بهره منده شده اند
  

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

بستری ۶۲۵ بیمار کرونایی در مراکز درمانی 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر 625 نفر مشکوک به كرونا در بیمارستان های قم 

بستری هستند كه حال 117 نفر از آن ها وخیم است.
محمد رضا قدیر با اشاره به پذیرش 156 نفر در 24 ساعت گذشته در اورژانس مراكز درمانی قم با 
تشخیص احتمالی و مشکوک به كرونا گفت: 124 نفر از این افراد در بخش درمانی بیمارستان های قم 

بستری شده اند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه 70 نفر از كسانی كه در روز های گذشته بستری بودند 
مرخص شدند، افزود: در حال حاضر 625 نفر مشکوک به كرونا در بیمارستان های قم بستری هستند كه 

حال 117 نفر از آن ها وخیم است.
وی ادامه داد: متأسفانه در 24 ساعت گذشته 8 بیمار در اثر كرونا در قم فوت شدند.

قدیر تعداد تست های گرفته شده در 24 ساعت گذشته را 919 مورد عنوان كرد و گفت: نتیجه 270 
تست در استان مثبت بوده و 103 هزار و 102 دوز واكسن نیز به افراد تزریق شده است.

مدیرعامل هلال احمر استان قم:

۳۰۰ راننده تاکسی  در قم واکسن کرونا تزریق کردند
مدیر عامل جمعیت هلال احمراستان قم گفت: با همکاری و حمایت دانشگاه علوم پزشکی و به همت 
معاونت درمان و توانبخشی هلال احمر استان، 300 نفر از رانندگان تاكسی قم واكسن كرونا دریافت 

كردند. 
محمدرضا بهرامی در گفت و گویی اظهار كرد: در شرایط فعلی كرونایی، روزانه تعداد زیادی مسافر 
توسط رانندگان جابجا می شود كه با وجود این انتشار خطرناک ویروس كرونا و همچنین ابتلا و فوت برخی 
رانندگان حمل و نقل عمومی بر اثر ویروس كرونا، در اولویت قرار گرفتن این افراد برای دریافت واكسن، نقش 
موثری در كاهش ابتلای این بیماری ایفا خواهد كرد. به گفته  وی با پیگیری ها و اهتمام ویژه استاندار و 
تلاش های رییس دانشگاه علوم پزشکی و رییس مركز بهداشت استان برای اخذ مجوز واكسیناسیون 

رانندگان حمل ونقل عمومی، این طرح در استان آغاز شد.
بهرامی افزود: امروز با مشاركت و حمایت دانشگاه علوم پزشکی و به همت معاونت درمان و توانبخشی 

هلال احمر استان قم، 300 نفر از رانندگان تاكسی  استان واكسن كرونا دریافت كردند.

یکی از مراجع تقلید گفت: ما موظفیم خدا را شاكر باشیم كه چنین 
ملتی داریم و باید تلاش و كوشش كنیم كه مشکل اینها را حل كنیم اینها را 

بازیچه قرار ندهیم، وسیله قرار ندهیم، بهانه قرار ندهیم.
آیت الله عبدالله جوادی آملی در دیدار با محسن حاجی بابایی وزیر 
آموزش و پرورش، افزود: آموزش و پرورش همان طوری كه از نام پربركتش 
پیداست برگرفته از رهنمودهای انبیای الهی است و انبیای الهی برای دو 

عنصر تعلیم و تربیت مبعوث شدند.
وی افزود: در قرآن كریم برنامه وجود مبارک پیامبر )ص( همین دو عنصر ﴿

یهِمْ﴾ معرفی و بیان شده است. مُهُمُ الْکِتَابَ وَ الْحِکْمَةَ وَ یزَكِّ یعَلِّ
این مرجع تقلید با بیان اینکه امام حسن مجتبی )ع( یک مکتب تعلیم 
و تربیت خانوادگی تشکیل داد برای آنها درس می گفت، ادامه داد: امام 

نْ تَکُونُوا كِبَارَ 
َ
کُمْ صِغَارُ قَوْمٍ وَ یوشِکُ أ دوم شیعیان در این باره فرمود: »إِنَّ

قَوْمٍ آخَرِینَ« بچه های من برادرزاده های من الآن كوچک اند اما در آینده 
بزرگان مملکت هستید كشور به دست شما خواهد بود.

وی ابراز كرد: موسای كلیم فرمود خدا كسی است كه هر چیزی را با سه 
عنصر آفرید و مشخص كرده كه "چه كسی"، "چگونه آفرید" و "برای چه 
آفرید" موضوع »چه كسی آفرید« و »برای چه آفرید« را دنیای غرب كنار 

گذاشته است.
این مرجع تقلید ابراز داشت: غرب مبدا فاعلی و مبدا غایی خلقت انسان 
را كنار گذاشته است بنابراین دانشی كه در غرب تحصیل می شود لاشه 

دانش است و علم نیست.
این مرجع تقلید تصریح كرد:آموزش و پرورش مطلوب یعنی آموزش و 
پرورشی كه عصاره آن فرشته تربیت كردن است چرا ما این كار را نکنیم؟ 
این دوران آموزش و پرورش دوران حیاتی است برای اینکه انسان قسمت 
مهم آموزش خود را در دوران كودكی یاد می گیرد در این دوران برای او ملکه 
می شود.  آیت الله جوادی آملی گفت: قسمت مهم كاری كه آموزش و 
پرورش به عهده دارد این است كه دانش آموزان را در هفت سال اول به 
خوبی تربیت كرده راه را باز كند، بنابراین دستتان باز است، مکتبتان باز 

است، حرف هایتان فراوان است.
وی یادآور شد: ما موظفیم خدا را شاكر باشیم كه چنین ملتی داریم و 
باید تلاش و كوشش كنیم كه مشکل اینها را حل كنیم اینها را بازیچه قرار 

ندهیم، وسیله قرار ندهیم، بهانه قرار ندهیم.

آیت الله جوادی آملی در دیدار وزیر آموزش و پرورش:

ملت را بازیچه ،وسیله و بهانه قرار ندهیم 

سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 

در نظر دارد  مکانهای ذیل را  از طریق مزایده عمومی به اشخاص واجد شرایط اجاره دهد. 
موضوع مزایده : اجاره موقت عرصه و اعیان بازار های مایحتاج  مطابق جدول ذیل .

بهای پایه اجاره طبق نظر كارشناس رسمی دادگستری ، میزان تضمین شركت در مزایده و مدت 
قرارداد و نوع كاربری به شرح جدول ذیل می باشد:

- مبلغ هزینه خرید اسناد مزایده 500/000 ریال می باشد و می بایست به شماره حساب 
0113127588001 بانک ملی به نام سازمان میادین شهرداری قم واریز گردد)هزینه خرید 

اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد( .
-تضمین شركت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( 
یا واریز وجه نقد به حساب بانک انصار شعبه مركزی  به شماره 351082491518231 بنام 

سازمان میادین میوه و تره بار می باشد كه باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.
- دریافت اسناد از مورخ ۱۴۰۰/۰5/۰۴ لغایت ۱۴۰۰/۰5/۱۶ می باشد.

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه) س ( - بلوار شهید 
رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری

سازمان میادین- امور قراردادها مراجعه نمایند ، تلفن 36641327 
مهلت تحویل اسناد و تسلیم پیشنهادات:  تا  پایان وقت اداری ۱۴۰۰/۰5/۱۸ می باشد .

-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شركت كنندگان مکلف اند كلیه اسناد 
و مدارک را امضاء كرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول 

تمامی شرایط می باشد.
-هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.

محل تسلیم پیشنهادها :قم- بلوار امام موسی صدر- ساختمان شهرداری مركز طبقه 4 - معاونت 
خدمات شهری و امور اجتماعی – واحد حراست .   

آگهی مزایده )نوبت دوم(

شناسه آگهی:۱۱۶7۸95روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم


